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خبر

ویتکاف: اولین دیدار ما با ایرانی ها مثبت بود 
دور  گفتگوهای  خاورمیانه  امور  در  آمریکا  جمهور  رئیس  نماینده 
نخست ایران و آمریکا را سازنده خواند. استیو ویتکاف، نماینده رئیس 
ایران  با  مذاکرات  در خصوص  امور خاورمیانه  در  آمریکا  جمهور 
گفت: اولین دیدار ما با ایرانی ها مثبت و سازنده بود و در حال بررسی 
این موضوع هستیم که آیا می توانیم وضعیت را از طریق دیپلماتیک 
سازی(  )غنی  برنامه  آزمایی  راستی  افزود:  کنیم.وی  گفتگو حل  و 
ایران نقطه اساسی و کلیدی برای امکان دستیابی به توافق با ایرانی ها 
خواهد بود.ویتکاف همچنین مدعی شد: آمریکا به دنبال محدودسازی 

غنی سازی ایران است، نه توقف کامل برنامه هسته ای ایران.
ترامپ: حل مشکل ایران کار آسانی است

رئیس جمهور آمریکا در سخنانی گفت: حل مشکل ایران کار آسانی 
است.دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا امروز دوشنبه در سخنانی 
اعلام کرد: مشکل ایران را حل می کنم و این تقریبا آسان است.رئیس 
جمهور آمریکا در ادامه ادعا کرد: ایران می خواهد با ما توافق کند، اما 
نمی دانند چگونه!دونالد ترامپ، بی توجه به اذعان آژانس بین المللی 
انرژی اتمی مبنی بر صلح آمیز بودن ماهیت برنامه هسته ای ایران 
گفت: تهران باید فکر داشتن بمب هسته ای را کنار بگذارد و ما روز 
شنبه با آن ها دیدار خواهیم کرد. این زمان طولانی است! نمی توان به 

ایران اجازه دستیابی به سلاح هسته ای را داد!
کلیدی  علیه صنایع  سایبری  آمریکا حملات  پکن: 

چین انجام داده است 
اداره امنیت عمومی شهر »هاربین« چین، آژانس امنیت ملی آمریکا 
را به انجام حملات سایبری علیه صنایع کلیدی این کشور متهم کرد. 
دفتر امنیت عمومی هاربین در چین توضیح داد که حملات سایبری 
ایالات متحده با هدف خرابکاری در زیرساخت های اطلاعاتی بود.این 
اتفاق در بحبوحه جنگ تجاری شامل تعرفه های متقابل بین ایالات 
متحده و چین رخ می دهد که توسط سیاست های اقتصادی »دونالد 
ترامپ«، رئیس جمهور ایالات متحده از جمله افزایش تعرفه ها بر همه 

کشورهای جهان به ویژه چین آغاز شده است.
مذاکرات  نگران  نتانیاهو  آحارونوت:  یدیعوت 

هسته ای آمریکا با ایران است 
یک منبع امنیتی اسرائیل از نگرانی نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
منبع  یک  داد.  خبر  ایران  بت  آمریکا  ای  هسته  مذاکرات  به  نسبت 
نتانیاهو«، نخست وزیر  »بنیامین  امنیتی ارشد اسرائیل فاش کرد که 
رژیم صهیونیستی از جزئیات مرتبط با خطوط قرمز تعیین شده توسط 
هسته ای  مذاکرات  درباره  آمریکا  جمهور  رئیس  ترامپ«،  »دونالد 
جاری با ایران بی اطلاع است.این منبع امنیتی بر نگرانی های امنیتی 
عمیق اسرائیل در رابطه با ابهام در موضع آمریکا تاکید کرد.وی گفت: 
»نگرانی اصلی این است که ما نمی دانیم ترامپ واقعا چه می خواهد، 
ما نمی دانیم خطوط قرمز واقعی او چیست و نتانیاهو نیز دقیقا این 

را نمی داند«.
موافقت آمریکا با فروش تجهیزات نظامی بیشتر به 

اسرائیل 
موتورهای  فروش  آمریکا  خارجه  وزارت  که  کرد  اعلام  پنتاگون 
در  را  صهیونیستی  رژیم  به  نظامی  خودروهای  در  استفاده  مورد 
قالب قراردادی به ارزش ۱۸۰ میلیون دلار تأیید کرده است.آژانس 
»ایالات  اعلام کرد:  بیانیه ای  آمریکا در  امنیتی دفاعی  همکاری های 
متحده متعهد به امنیت اسرائیل است و کمک به آن برای توسعه و 
حفظ توانمندی دفاعی قوی و آماده، برای منافع ملی ایالات متحده 
این  فروش  که  است  آمده  همچنین  بیانیه  این  است«.در  حیاتی 

تجهیزات، با اهداف یادشده همسو است.
طرح آمریکا برای جنگ زمینی در یمن

مقامات یمنی و آمریکایی می گویند که شبه  نظامیان یمنی حامی دولت 
مستعفی در حال برنامه ریزی یک حمله زمینی علیه مواضع حوثی ها 
با استفاده از بمباران ها و حمایت آمریکا هستند. وال استریت ژورنال 
در گزارشی آورده است: افراد دخیل در این برنامه ریزی گفتند که 
پیمانکاران امنیتی خصوصی آمریکایی به جناح های یمنی در مورد 
عملیات زمینی احتمالی مشاوره داده اند. به گفته مقامات آمریکایی 
و یمنی، امارات متحده عربی که از این گروه ها حمایت می کند، این 

طرح را در هفته های اخیر با مقامات آمریکایی مطرح کرده است.  
بولتون: ترامپ با پوتین و روس ها همدلی می کند

مشاور امنیت ملی سابق آمریکا رئیس جمهور کشورش را به همدلی با 
پوتین متهم کرد و گفت که او حاضر نیست رئیس جمهور روسیه را 
برای جنگ مقصر بداند. »جان بولتون« مشاور امنیت ملی سابق آمریکا 
اظهارات »دونالد ترامپ« رئیس جمهور کشورش را مبنی بر اینکه »جو 
بایدن« رئیس جمهور پیشین ایالات متحده و »ولودیمر زلنسکی« رئیس 
بیهوده  کاملا  هستند،  اوکراین  در  جنگ  مقصران  اوکراین  جمهور 
خواند.بولتون این گونه استدلال کرد که ترامپ با »ولادیمیر پوتین« 
رئیس جمهور روسیه همدلی می کند و حاضر نیست او را مقصر بداند.

وحشت  به  را  تل آویو  مصر،  جدید  سلاح های 
انداخت

یک نشریه نظامی رژیم صهیونیستی نسبت به افزایش بی سابقه توان 
با  نظامی رژیم صهیونیستی  نیروهای مسلح مصر هشدار داد.نشریه 
نام Israeldefense به افزایش قدرت ارتش مصر و ارتقای بی سابقه 
توان نیروهای هوایی و دریایی این کشور اذعان کرد.در این گزارش 
آمده است، مصر قدرت خود را تقویت می کند. پروازهای آزمایشی 
به دست مصر می رسد موازنه قدرت  جنگنده های جدید رافال که 
هوایی را در منطقه تغییر می دهد.به تازگی شرکت فرانسوی داسو چند 
پرواز آزمایشی برای جنگنده های رافال که قرار است به دست نیروی 

هوایی مصر برسد انجام داده است.
و  ایران  میان  گفتگوها  دوم  دور  میزبانی  ایتالیا 

آمریکا را تأیید کرد
وزیر خارجه ایتالیا از پاسخ مثبت کشورش برای میزبانی دور دوم 
تاجانی  داد.آنتونیو  آمریکا خبر  ایران و  میان  گفتگوهای غیرمستقیم 
اعلام کرد که درخواستی برای میزبانی دور دوم گفتگوهای هسته ای 
میان ایران و آمریکا از سوی دو طرف و نیز عمان که نقش میانجی را 
ایفا می کند، دریافت کرده و به آن پاسخ مثبت داده است.وزیر خارجه 
ایتالیا با بیان اینکه کشورش سابقه طولانی در میزبانی این نوع گفتگوها 
دارد، اضافه کرد: برای حمایت همه جانبه از هر مذاکره ای که بتواند 
به حل مساله هسته ای و ایجاد صلح منجر شود، آمادگی کامل داریم.

هواپیمابر  ناوگان  تمام  می تواند  چین  هگست: 
آمریکا را ظرف ۲۰ دقیقه غرق کند

وزیر دفاع آمریکا در اقدامی نادر گفت که موشک های فراصوت چین 
می توانند تمامی ناوگان هواپیمابر ایالات متحده را در ۲۰ دقیقه غرق 
کنند. پیت هگست گفت: »توانمندی حداکثری نیروهای ما، ناو هواپیمابر 
است و توانایی پخش نیرو به این روش به صورت استراتژیک در 
سراسر جهان محسوب می شود.«وی افزود: ۱۵ موشک فراصوت چین 
می تواند ۱۰ ناو هواپیمابر نیروی دریایی آمریکا را ظرف ۲۰ دقیقه اول 
درگیری غرق کند.هگست همچنین گفت، آمریکا در تمامی نبردهایی 
که پنتاگون انجام می دهد، از چین شکست می خورد. چین در حال 

ساخت ارتشی ویژه برای از بین بردن آمریکاست.
افشای  دلیل  به   اسرائیل  شاباک  مسئول  بازداشت 

اطلاعات محرمانه 
در  دادگستری  »وزارت  نوشت:  الاوسط  الشرق  روزنامه  .  وبگاه 
تمام  انتشار  ممنوعیت  دستور  صدور  وجود  با  کرد  اعلام  بیانیه ای 
و  شده  نقض  آشکار  به طور  دستور  این  متاسفانه  پرونده،  جزئیات 
جزئیات تحقیق در حال انجام به طور غیرقانونی منتشر شد«.در ادامه 
این بیانیه آمده است: »با توجه به انتشار اطلاعات ناقص و نادرست، 
انتشار  ادامه  از  تا  رفع شود  انتشار  ممنوعیت  تا  گرفته شد  تصمیم 
اطلاعات گمراه کننده جلوگیری شود همچنین، اجازه انتشار تمامی 

اطلاعات به جز نام مظنون داده شده است«.

حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار جمعی از مسئولان ارشد سه قوه:

مسائل کشور را به گفت وگوها گره نزنیم
 خطوط قرمزی برای ما و برای طرف مقابل کاملًا روشن است

از  یکی  را  عمان  گفت وگوهای  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
دهها کار وزارت امور خارجه خواندند و تأکید کردند: مسائل 
اشتباهی که  این گفت وگوها گره زده شود و  به  نباید  کشور 
در برجام انجام شد و همه چیز کشور را به پیشرفت مذاکرات 

منوط کرد، نباید تکرار شود 
حضرت آیت الله خامنه ای در اولین دیدار سال نو با مسئولان 
اهداف  تحقق  مسیر  مفقوده  حلقه  را  پیگیری  قوه،  سه  ارشد 
کشور خواندند و تلاش برای تحقق شعار سال را دستور کار 

مشترک سه قوه قرار دادند.
با پرهیز دادن از خوش بینی و بدبینی افراطی  ایشان همچنین 
فعالیت های  تأکید کردند: روال  نتایج گفت وگوهای عمان  به 
کشور برای تحقق اهداف در همه زمینه ها باید با شتاب بیشتر 

ادامه یابد و هیچ چیز به نتایج مذاکرات گره زده نشود.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، پیگیری را مهمتر از 
مقرار خوب  و  قوانین  کشور  در  افزودند:  و  دانستند  تصمیم 
و طرح های لازم وجود دارد اما کمبود پیگیری ها مانع تحقق 

قابل قبول اهداف می شود.
تحقق  بنزین،  بالای  بسیار  مصرف  جمله  از  مسائلی  ایشان 
با  را  ضعیف  طبقات  مشکلات  و  آموزشی  عدالت  ناکافی 
پیگیری قابل حل دانستند و گفتند: ذوق و شوق و انگیزه سران 
به  و  است  ناکافی  اما  مبارک  دستگاهها  مسئولان  و  قوه  سه 
علت فقدان پیگیری های لازم، تصمیمات و تأکیدات مسئولان 
در سلسله مراتب مدیریتی ضعیف می شود و در موارد متعدد 

به اجرا نمی رسد.
را  انرژی  حامل های  مصرف  در  صرفه جویی  انقلاب،  رهبر 
مردم،  پیشاپیش  کردند:  تأکید  و  خواندند  اساسی  ضرورتی 
انرژی  انواع  مصرف کننده  بزرگ ترین  که  دولتی  دستگاههای 

هستند باید خود را به صرفه جویی عادت دهند که این کار نیز 
نیاز به پیگیری دارد.

ایشان کمک به تحقق شعار سال را دستور کار مشترک سه قوه 
و دستگاهها در سال جاری خواندند و گفتند: با سرمایه گذاری 
برای تولید، کشور از بسیاری مشکلات نجات می یابد بنابراین 
ذی ربط  دستگاههای  دیگر  و  مرکزی  بانک  اقتصاد،  وزارت 
سمت  به  را  جامعه  در  موجود  نقدینگی  و  سرمایه ها  باید 

سرمایه گذاری در تولید سوق دهند.
کاری  را  تولید  در  سرمایه گذاری  خامنه ای،  آیت الله  حضرت 
باید  نیز  امنیت سرمایه گذاری  افزودند:  افتخارآمیز خواندند و 
تأمین و موانع فعالیت فعالان اقتصادی در عرصه تولید برطرف 

شود.
شعار  تحقق  زمینه ساز  را  دولت  بویژه  قوه  سه  تلاش  ایشان 
سال خواندند و گفتند: اگر سرمایه گذاری داخلی رونق یابد، 

سرمایه گذار خارجی نیز به فعالیت در ایران مشتاق می شود.
مقابله  راه  بهترین  را  تولید  در  سرمایه گذاری  انقلاب،  رهبر 
نیست  ما  تحریم دست  رفع  افزودند:  و  خواندند  تحریم ها  با 
اما خنثی کردن تحریم ها در اختیار ما است و برای این کار 
راههای فراوان و ظرفیت های مناسب داخلی وجود دارد و اگر 
این هدف محقق شود، کشور در مقابل تحریم ها آسیب ناپذیر 

خواهد شد.
ایشان گسترش روابط با همسایگان، قطب های اقتصادی آسیا، 
افریقا و کشورهای دیگر را مهم دانستند و گفتند: این کار نیز 
به  احتیاج  میانی  در سطوح  رویه ها  برخی  تغییر  برای  به ویژه 

پیگیری دارد.
حضرت آیت الله خامنه ای، تماس های رئیس جمهور با رؤسای 
جمهور دیگر کشورها و فعالیت های وزارت امور خارجه را 

خیلی خوب و مؤثر ارزیابی کردند.
ایشان گفت وگوهای عمان را یکی از دهها کار وزارت امور 
این  به  نباید  کشور  مسائل  کردند:  تأکید  و  خواندند  خارجه 
گفت وگوها گره زده شود و اشتباهی که در برجام انجام شد 
نباید  پیشرفت مذاکرات منوط کرد،  به  و همه چیز کشور را 
تکرار شود چرا که کشور شرطی می شود و همه چیز از جمله 
سرمایه گذاری تا مشخص شدن نتیجه مذاکرات معطل می ماند.

در  کشور  در  فعالیت ها  ادامه  بر  تأکید  با  انقلاب  رهبر 
و  فرهنگی  سازندگی،  اقتصادی،  صنعتی،  زمینه های  همه 
با  مسائل  این  از  هیچ کدام  گفتند:  بزرگ،  پروژه های  اجرای 

گفت وگوهای عمان هیچ ارتباطی ندارد.
ایشان با پرهیز دادن از »خوش بینی و بدبینی افراطی« به این 
گفت وگوها افزودند: در گام های اول تصمیم کشور به مذاکره 
خوب کار شده است، بعد از این هم باید با دقت حرکت کرد 
ضمن اینکه خطوط قرمزی برای ما و برای طرف مقابل کاملًا 

روشن است.
است  ممکن  مذاکرات  افزودند:  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
خیلی  نه  گفت وگوها  این  به  هم  ما  نرسد  یا  برسد  نتیجه  به 
خوش بین و نه خیلی بدبین هستیم البته به طرف مقابل خیلی 

بدبین هستیم اما به توانایی های خود خوش بین هستیم.
رهبر انقلاب، مراقبت از اجرای دقیق و بدون انحراف برنامه 
هفتم را ضروری خواندند و گفتند: این برنامه خوب و متکی بر 
سیاست های کلان کشور باید از ابتدا متقن و محکم اجرا شود.

ایشان ضمن تبریک سال جدید به مسئولان و خانواده هایشان، 
در  را  مسئولان  با  خانواده ها  و  همسران  همراهی  و  همدلی 
و  دانستند  مؤثر  کارها  رسیدن  ثمر  به  و  وظایف  بهتر  انجام 
اول رئیس جمهور  معاون  مفاد گزارش  امیدواری کردند  ابراز 

در مدت زمان معقول محقق شود.
به  اشاره  با  سخنانشان  پایان  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
به  عامدانه  حمله  در  صهیونی  تبهکار  باند  بی سابقه  جنایات 
و  کودکان  و  بیمارستان ها  آمبولانس ها،  خبرنگاران،  بیماران، 
فوق العاده ای  شقاوت  جنایات  این  گفتند:  غزه  مظلوم  زنان 

می خواهد که گروه تبهکار اشغالگر از آن برخوردار است.
اقتصادی،  زمینه های  در  اسلام  دنیای  ایشان حرکت هماهنگ 
سیاسی و در صورت لزوم عملیاتی را نیازی جدی خواندند و 
افزودند: البته خداوند تازیانه خود را بر سر این ظالمان فرود 
خواهد آورد اما این مسئله چیزی از وظایف سنگین دولتها و 

ملتها کم نمی کند.
در ابتدای این دیدار آقای عارف معاون اول رئیس جمهور با 
اشاره به همکاری و هماهنگی خوب هر سه قوه برای پیشرفت 
و  اقتصادی  رشد  بهبود  برای  دولت  مدون  برنامه  از  کشور 
اشتغال، ثبات اقتصادی و مهار تورم، بهبود توزیع درآمدها و 
حمایت از اقشار آسیب پذیر، حل مشکل ناترازی ها در بخش 
دولت  گفت:  و  داد  خبر  پیشران  طرح های  اجرای  و  انرژی 
در هفت ماه گذشته در زمینه بهبود وضعیت معیشتی، ارتقاء 
اقداماتی  خارجی  همکاری های  گسترش  و  آموزشی  عدالت 

انجام داده و برنامه های مؤثری آماده کرده است.

رئیس قوه قضائیه گفت: برخورد ما قطعاً بدون تبعیض خواهد 
در  روانی  ناامنی  که  زد  حرفی  فرد  فلان  اگر  نمی شود  بود؛ 
این  مشابه  و چنانچه  ندارد  اشکال  بگوییم  ایجاد کرد  جامعه 
حرف را دیگری زد، مطالبه تعقیب قضایی او را داشته باشیم. 
حمایت  جلسه  در  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام  
قضایی از سرمایه گذاری برای تولید در استان همدان، ضمن 
سال  شعار  کامل  و  جامع  تحقق  الزامات  تشریح  و  تبیین 
و  مسائل  رفع  پیرامون  استانی  مسئولان  چنانچه  کرد:  اظهار 
داشته  اشتراک نظر  و  هماهنگی  خود،  متبوع  استان  مشکلات 
و  واحد  نظرِ  به  می شوند  ناچار  نیز  مرکز  در  مقامات  باشند، 
مشترک مسئولان استانی، تمکین کنند؛ من طی حدود 4 سالی 
که  استانی  هر  به  هستم  قضا  دستگاه  ریاست  منصب  در  که 
اختیارات  حاضرم  که  شدم  متذکر  را  نکته  این  کرده ام  سفر 
قابل تفویض خود را در جهت رفع مسائل و مشکلات حقوقی 

و قضائی استان ها به رؤسای کل دادگستری ها تفویض کنم.
رئیس قوه قضائیه افزود: طی 4 سال اخیر به رؤسای دولت های 
در  بادی امر  در  که  داشتم  تأکید  نیز  چهاردهم  و  سیزدهم 
انتخاب مدیران، نهایت دقت را داشته باشند و وقتی مدیری را 
منصوب کردند، اختیارات قابل تفویض را به او تفویض کنند؛ 
مدیران  و  استانداران  به ویژه در خصوص  این رویکرد  اتخاذ 
اشراف  متبوع خود  استان های  به مشکلات  نسبت  که  استانی 
دارند، بسیار راهگشاست. چند روز پیش، به رئیس جمهور نیز 
گفتم که نمی خواهد در این حوزه، وارد کار اساسی و جامع 
قابل  اختیار  پنج  بلکه در همان گام نخست کافی است  شد؛ 

تفویض را به استانداران تفویض کرد و پس از مدتی اثرات 
این امر را مشاهده کرد.

رئیس دستگاه قضا با اشاره به مقوله مهم امنیت، گفت: تحکیم 
را  امنیت  باید  ما  است؛  اساسی  اصل  یک  امنیت،  تثبیت  و 
به  نسبت  نمی توانیم  ما  ببخشیم؛  تحقق  همه جانبه  به صورت 
و  بی تفاوت  فرهنگی  موضوعات  و  اجتماعی  ناهنجاری های 
مردم  روانی  امنیت  ناهنجاری ها،  این  از  برخی  باشیم؛  منفعل 

را مخدوش می کند.
برای  تدابیر دستگاه قضا  به  اشاره  با  ادامه  در  قاضی القضات 
حمایت همه جانبه از سرمایه گذاری تولیدی گفت: ما صریحاً 
اعلام کرده ایم که میان فردِ فاسد و فردِ خطاکار و سرمایه گذارِ 

و  می شویم  قائل  تمایز  و  تفاوت  زمین خورده  تولیدکنندۀ  و 
از سرمایه گذار و  قطعاً  نمی کنیم،  برخورد  به یک شکل  آنان  با 
است  زمین خورده  بازار،  نوسانات  به سبب  که  تولید کننده ای 
و  تولید  و  شود  بلند  زمین  از  او  تا  کنند  حمایت  باید  همه 
کسب وکارش را پی بگیرد، به فرد خطاکاری نیز که تعمدی 
نداشته  را  کشور  در  اخلال  قصد  و  نداشته  خود  خطای  در 
فرد  قضیه    اما  کند،  مافات  جبران  تا  کرد  کمک  باید  است، 
فاسد جداست، با مفسدین باید برخورد قاطعانه، بدون اغماض 
که  می کنیم  تأکید  دیگر  بار  داشت،همچنین  تبعیض  بدون  و 
چنانچه مأمور و کارگزاری از حکومت، در یک فساد دخیل 

باشد، برخورد ما سخت تر و شدیدتر خواهد بود.
دستگاه ها  که  کرده ایم  تأکید  بار ها  کرد:  اظهار   محسنی اژه ای 
در شناسایی مفاسد، منتظر دستگاه های نظارتی بیرونی نباشند 
امر شناسایی  دستگاه ها در  بازرسی ها و حراست های خودِ  و 

مفاسد پیشتاز باشند.
مشکلات  رفع  و  رسیدگی  در  شد:  متذکر  قضائیه  قوه  رئیس 
بنگاه های تولیدی باید به صورت مسئله محور، میدانی و بعضاً 
کلیشه ای،  حرف های  و  کلیات  بیان  با  کرد؛  عمل  مصداقی 
با  استان  در  تولیدی  بنگاه  یک  وقتی  نمی شود.  حل  مشکلی 
و  مسائل  یا  و  اولیه  مواد  تأمین  با  مرتبط  و مشکلات  مسائل 
که  است  مواجه می شود، شایسته  بانکی  و  مشکلات حقوقی 
مسئولان استانی برای رفع معضلات مبتلابه آن بنگاه تولیدی 
نظر و  اجماع  به یک  و  به صورت مصداقی وارد عمل شوند 

تشریک مساعی در این خصوص نائل آیند.

همزمان با احتمال بروز خاموشی های بیشتر در کشور، مدیرکل 
دفتر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل وزارت نیرو از اقدامات 
مراکز  در  اضطراری  برق  تامین  برای  وزارتخانه  این  گسترده 
نانوایی ها، کارخانه های آرد، تصفیه خانه ها و  حیاتی از جمله 

چراغ های راهنمایی خبر داد. 
به  کشور  مناطق  برخی  در  ها  خاموشی  بروز  اخیر  روزهای 

نگرانی ها درباره وضعیت تامین برق دامن زد.
پس از بروز این خاموشی ها، مصطفی رجبی مشهدی مدیرعامل 
شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران )توانیر( ضمن 
ها،  نشدن خاموشی  رسانی  اطلاع  بابت  مردم  از  عذرخواهی 
علت آن را از مدارخارج شدن نیروگاه اتمی بوشهر، به اتمام 
نرسیدن برنامه تعمیرات نیروگاهی و کاهش حجم آب سدهای 
دارای نیروگاه برق آبی دانست و بر مدیریت مصرف از سوی 

همگان تاکید کرد.
در سراسر کشور  برق  توزیع  های  برخی شرکت  آن  از  پس 
روزانه  و  کردند  اقدام  ها  خاموشی  جداول  انتشار  به  نسبت 

برنامه های خاموشی را اعلام می کنند.
با توجه به تداوم شرایط بروز خاموشی ها از یک سو و گرمتر 
شدن دمای هوا که وسایل سرمایشی بیشتری را وارد مدار می 

کند، احتمال بروز خاموشی ها بیشتر شده است.
تامین برق مراکز حساس 

غیرعامل  پدافند  مدیرکل  آقابیگی،  سیف الله  زمینه،  همین  در 
حفظ  برای  وزارتخانه  این  گسترده  تمهید  از  نیرو،  وزارت 

خدمات حیاتی در این شرایط خبر داد.
وی با تاکید بر اینکه استمرار خدمات در بخش های مختلف، 
رسالت اساسی وزارت نیرو و سایر دستگاه های خدمات رسان 
است، خاطرنشان کرد: در شرایطی که ممکن است میزان تولید 
برق در برخی ایام کمتر از میزان مصرف شود، وزارت نیرو 
از  ناترازی و جلوگیری  این  برای جبران  را  همه تلاش خود 

بروز اختلال در خدمات به کار گرفته است.
مدیرکل پدافند غیرعامل وزارت نیرو با اشاره به لزوم رعایت 
و  موارد  برخی  در  افزود:  مردم،  توسط  بهینه  الگوی مصرف 

بازه های زمانی، کاهش تولید انرژی می تواند منجر به ناترازی 
و محدودیت در تامین برق شود و این موضوع در حوزه انرژی 

گاز نیز مصداق دارد.
ضرورت استفاده از مولدهای اضطراری

برای مراکز حیاتی بدون  انرژی  اینکه تأمین  بیان  با  بیگی  آقا 
وقفه ادامه خواهد داشت، ادامه داد: در این راستا، از ظرفیت 
جمله  از  مختلف  تاسیسات  در  اضطراری  برق  مولدهای 
تولید و توزیع آب و سامانه های  منابع  تصفیه خانه ها، چاه ها، 

حساس وزارت نیرو استفاده شده است.
وی خاطرنشان کرد: علاوه بر تأسیسات داخلی وزارت نیرو، 
پیش بینی  به  مکلف  نیز  مجموعه  این  از  خارج  دستگاه های 
سامانه های مولد برق اضطراری هستند تا در صورت قطع برق 

سراسری، خدمات حیاتی همچنان برقرار بماند.
وزارت  غیرعامل  پدافند  و  بحران  مدیریت  دفتر  مدیرکل 
پدافند  از سوی سازمان  ابلاغی  دستورالعمل های  طبق  گفت: 
آرد،  کارخانه های  نانوایی ها،  که  دارد  ضرورت  غیرعامل، 
به  تأمین آذوقه عمومی  سیلوهای ذخیره گندم و سایر مراکز 

مولدهای برق اضطراری مجهز شوند.
آقابیگی افزود: این مولدها باید در هر شرایطی آماده به کار 
بوده و در صورت قطع برق، فرآیند پخت نان، تولید و عرضه 

آرد و ذخیره سازی گندم دچار اختلال نشود.

اژه ای: 

در قوه قضائیه تبعیض نداریم؛ برخورد قاطعانه با مفسدان  

مدیرعامل شرکت توانیر خبر داد

افزایش احتمال بروز خاموشی ها در کشور 

رئیس پلیس راهور فراجا گفت:در راستای برخورد با تخلفات 
ایام نوروز علیرغم میل باطنی مجبور شدیم بیش از 4۹ هزار 
دستگاه وسیله نقلیه  را توقیف و بیش از ۶۰۰۰ جلد گواهینامه 

را ضبط کنیم. 
سردار سید تیمور حسینی رییس پلیس راهور فراجا در جریان 
بررسی کیفیت خدمات و اقدامات اجرایی دستگاه های مسئول 
در شبکه حمل و نقل کشور به مسافران در ایام نوروز۱4۰4 
گفت: از ۲۵ اسفند ماه طرح نوروزی با مشارکت بیش از ۹۸ 
تا ۱۵  و  آغاز شد  امدادی  از کارکنان دستگاه های  نفر  هزار 
سال  به  نسبت  امسال  نوروزی  طرح  داشت،  ادامه  فروردین 

گذشته دارای تفاوت های جدی بود.
وی تصریح کرد: امسال در بحث مصرف سوخت نزدیک به 
۹ درصد، با افزایش مصرف مواجه بودیم و در یک روز یعنی 
۲۹ اسفند ماه رکورد تاریخی مصرف سوخت تا ۱۶4 میلیون 

لیتر شکسته شد.
تخلفات علیرغم  با  برخورد  راستای  سردار حسینی گفت:در 
میل باطنی مجبور شدیم بیش از 4۹ هزار دستگاه وسیله نقلیه 

را توقیف و بیش از ۶۰۰۰ جلد گواهینامه را ضبط کنیم.
و  اعزام  حجم  بیشترین  که  استان هایی  مورد  در  گفت:  وی 
خراسان  و  اصفهان  البرز،  تهران،  داشتند،  را  مسافر  ارسال 
که  حالی  در  کردند،  کسب  را  سهم  بیشترین  رضوی 
استان های مازندران، گیلان، خراسان رضوی و خوزستان جزو 
خودشان  به  را  مسافر  جذب  بیشترین  که  بودند  استان هایی 

اختصاص دادند.

رئیس پلیس راهور فراجا:
49 هزار دستگاه وسیله نقلیه 

در نوروز توقیف شد

گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
بارها مشاهده شده که یارانه یا کالابرگ خانوار صرفاً به دلیل 
که  حالی  در  شده،  قطع  خانواده،  درآمد  مجموع  افزایش 
سادگی  به  شاغل  فرزند  یارانه ای  جداسازی  برای  امکانی 

فراهم نیست.
علیرضا زندیان در گفتگو با خانه ملت، با اشاره به اشکالات 
در زمینه دهک بندی یارانه ای در ارائه کالابرگ الکترونیکی و 
همچنین یارانه نقدی، اظهار کرد: همانطور در مصاحبه قبلی 
گفتم یکی از چالش های جدی در نظام دهک بندی یارانه ها، 
نحوه محاسبه درآمد خانوار است که باعث بروز نارضایتی 
شده است و حتی خانواده مستاجر و بدون املاک از دریافت 

یارانه و کالابرگ محروم شده است.
اسلامی  شورای  مجلس  در  گروس«  »بیجار  مردم  نماینده 
مجرد  فرزندان  درآمد  در حال حاضر،  متأسفانه  متذکر شد؛ 
به طور کامل  با خانواده زندگی می کنند،  شاغل که همچنان 
در مجموعه درآمد خانوار محاسبه می شود؛ در حالی که این 
فرزندان در بسیاری از موارد نه تنها سهمی در تأمین مخارج 
بلکه درآمد خود را به صورت مستقل برای  خانواده ندارند، 

آینده پس انداز می کنند.
زندیان با اشاره به پیامدهای این نوع محاسبه گفت: در چنین 
در سطح  دارایی  و  ثروت  نظر  از  که  خانوارهایی  شرایطی، 
بالایی قرار ندارند، صرفاً به دلیل درآمد فرزندان شاغل شان 
دریافت  از  و  قرار می گیرند  ثروتمند  و  بالاتر  در دهک های 
که  است  حالی  در  این  می شوند.  محروم  کالابرگ  یا  یارانه 

سرپرست خانوار هیچ بهره ای از آن درآمد ندارد.
وی افزود: به واقع نقش وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
محاسبه  در  یارانه ها  هدفمندی  سازمان  و  آمار  ملی  مرکز 
نهادها  این  می رود  انتظار  است.  تعیین کننده  نیز  دهک ها 
و  شاخص ها  در  بازنگری  به  اقدام  بیشتری  هماهنگی  با 
فرمول های تعیین دهک ها کنند تا حق خانواده هایی که واقعاً 

نیازمند هستند، ضایع نشود.
زندیان در پایان خاطرنشان کرد: بارها مشاهده شده که یارانه 
مجموع  افزایش  به دلیل  خانوار صرفاً  سرپرست  کالابرگ  یا 
درآمد خانوار، قطع شده، در حالی که امکانی برای جداسازی 
است  لازم  نیست.  فراهم  سادگی  به  شاغل  فرزند  یارانه ای 
زندگی  مانند  خاص   موارد  در  که  شود  طراحی  سامانه ای 
فرزند در خانه والدین اما با استقلال مالی  بتوان وضعیت را 
به درستی و سهولت ثبت و مدیریت کرد تا سرپرست خانوار 

و دیگر اعضا از حق قانونی خود محروم نشوند.

شورای  دبیرخانه  و  استان ها  امور  ریاست،  حوزه  کل  مدیر 
وظیفه  عنوان   ۳۲ تصویب  و  ابلاغ  از  محیط  زیست  عالی 
ادارات کل حفاظت محیط زیست استان ها  به  قابل تفویض 
وظایف  اجرای  در  تسریع  و  امور  در  تمرکززدایی  به منظور 

سازمانی خبر داد. 
افزایش  هدف  با  اقدام  این  کرد:  تاکید  حسینی  سیدمهدی 
کارایی و تسریع فرآیندهای اجرایی در سطح استان ها صورت 
گرفته و زمینه ساز بهره وری بیشتر در مدیریت محیط زیست 

خواهد بود. 
وظایف  مؤثر  و  دقیق  اجرای  کرد:  خاطرنشان  وی 
معاونت ها  ابلاغی  دستورالعمل های  اساس  بر  تفویض شده، 
ارزیابی  در  کلیدی  عوامل  از  سازمان،  تخصصی  دفاتر  و 
نظارت  همچنین،  بود،  خواهد  استان ها  کل  مدیران  عملکرد 
بر فرآیندهای اجرایی، به  منظور شفاف سازی و رفع موانع، بر 

عهده معاونت ها و دفاتر تخصصی مربوطه قرار دارد.
وی گفت: این اقدام گامی مؤثر در راستای ارتقای مدیریت 
زیست محیطی استان ها و تسهیل فرآیندهای مرتبط با حفاظت 
منابع طبیعی است، تمرکززدایی در امور اجرایی می تواند به 
تسریع عملکرد ادارات کل در سراسر کشور و توسعه پایدار 

زیست محیطی کمک کند.

اختیار 3۲ عنوان وظیفه محیط  زیستی 
به ادارت کل استانی تفویض شد

زندیان مطرح کرد
درآمد فرزندان بلای جان یارانه و 
کالابرگ خانوارها؛ مرکز ملی آمار 

مولفه ها را بروز کند
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معاون اداره کل صمت گیلان:
شهرکها و نواحی صنعتی گیلان 

مشمول قطع برق نیست

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان:
موجودی ۷۵ هزار تنی روغن خام 

ورود در مخازن گیلان درصدی   ۱۳۰ افزایش  از  گیلان  استاندار 
مسافرین خارجی به استان در ایام نوروز خبر داد 
و گفت: برای توسعه ظرفیت های گردشگری استان 
در بخش های مختلف همزمان با توسعه دیگر مزیت 
های گیلان اهتمام جدی از سوی دولت وجود دارد.

با  تلویزیونی  زنده  گفتگوی  در  حق شناس  هادی 
برنامه سلام صبح بخیر شبکه سه سیما، با بیان اینکه 
امسال گیلان سال بارشی بسیار خوبی داشته است، 
اظهار داشت: در سال جاری نسبت به میانگین سال 
بودیم  مواجه  بارش  افزایش  با  درصد   ۲۷ گذشته 
محصولات  تولید  رونق  باعث  قطعاً  امر  این  که 

کشاورزی در سال زراعی جدید خواهد شد.
از  برخی  در  آب  قطعی  دلایل  به  اشاره  با  وی 
از  برخی  تعمیر  دلیل  به  گفت:  گیلان  روستاهای 
نیروگاه ها در سطح کشور، از هفت صبح الی هفت 
از  و  مگاوات   ۱۰۰ الی   ۷۰ بین  گیلان  در  غروب 
صرفه  باید  مگاوات   ۳۰ شب   ۱۱ تا  غروب  هفت 

جویی از مصرف انرژی صورت گیرد، لذا طبیعتاً با قطعی برق، 
از  نیز قطع خواهد شد که یکی  منازل  نقاط و  از  آب برخی 

دلایل قطعی آب در برخی از نقاط همین امر است.
مزیت  از  استفاده حداکثری  لزوم  بر  تأکید  با  گیلان  استاندار 
گردشگری در این استان بیان کرد: در ایام نوروز امسال ۱۰ و 
نیم میلیون مسافر در این استان شب اقامت داشته و یک میلیون 

و ۹۰۰ هزار خودرو وارد گیلان شدند.
مهم  پروژه های  از  برخی  رو  این  از  کرد:  تصریح  حق شناس 
گردشگری در سطح استان از جمله تکمیل ۱۰ هتل که احداث 
از آنان در سالیان گذشته آغاز شده، در دستور کار  تعدادی 

دولت در گیلان قرار دارد.
امیری  از آغاز سال جدید، دکتر صالحی  قبل  داد:  ادامه  وی 
وزیر میراث فرهنگی سفری به گیلان داشته و برخی از هتل، 
با  هم  مابقی  و  افتتاح  استان  در  بوم گردی  واحدهای  و  متل 
انجام شده در آینده  پیگیری های  تلاش های صورت گرفته و 

نزدیک به بهره برداری می رسد.
پروازهای  برقراری  به  اشاره  با  گیلان  در  دولت  عالی  مقام 
مختلف از شهرهای مهم عراق به رشت با استفاده از ظرفیت 
این خط  فعالیت  با  کرد:  العراقیه، تصریح  هواپیمایی  شرکت 
خواهیم  رشت  به  بغداد  از  پرواز   ۸ هفته ای  حداقل  هوایی 
برای  راحت  مسافرت  زمینه  آوردن  فراهم  ضمن  که  داشت 
زائرین گیلانی عتبات، گردشگران عراقی را به مناطق مذهبی و 

سیاحتی استان و کشور منتقل خواهند کرد.
مسافرین خارجی  ورود  افزایش ۱۳۰ درصدی  از  حق شناس 
هماهنگی های  با  گفت:  و  داد  خبر  نوروز  ایام  در  گیلان  به 
انجام شده با سازمان هواپیمایی و شرکت فرودگاه ها تصمیم 
بر این داریم تا پروازی که از سه شهر نجف، بصره و بغداد 
کشورهای  به  را  پروازهایی  بتواند  می شود  انجام  رشت  به 
روسیه، تاجیکستان، ترکیه و ارمنستان نیز جهت انتقال مسافران 

خارجی انجام دهد.
سوخت،  مشکل  هیچگونه  نوروز  ایام  در  اینکه  بیان  با  وی 
توزیع مرغ، گوشت و نان در گیلان وجود نداشته است، بیان 
کرد: با تلاش های صورت گرفته و اقدامات انجام شده در ستاد 
خدمات سفر تمامی تمهیدات اتخاذ و هیچ مشکلی در تامین 
سوخت در جایگاه های سوخت، تامین مرغ، گوشت و نان در 

گیلان وجود نداشته است.
امری  ترافیک در پیک سفر در گیلان را یک  استاندار وجود 
طبیعی دانست و افزود: وقتی این میزان از مسافر در یک بازه 
زمانی کوتاه وارد گیلان می شوند قطعاً با مشکل ترافیک مواجه 
خواهیم شد، ولی با رایزنی با وزارت راه و شهرسازی در صدد 
آنیم تا برخی از جاده های ورودی گیلان نوسازی و بهسازی 
و برخی کنارگذرها در گیلان از جمله کنار گذر بندر انزلی 
بار  این صورت  افتتاح شوند زیرا در  تالش  و خطبه سرا در 

ترافیکی نیز کاهش خواهد یافت.

جایگاه  ارتقای  از  خرسندی  ابراز  با  حق شناس 
مسافر  جابجایی  در  رشت  جنگل  سردار  فرودگاه 
تعداد  لحاظ  به  گفت:  جاری  سال  نوروز  ایام  در 
در  جنگل  سردار  فرودگاه  شده  انجام  پروازهای 
رتبه  از  گذشته  سال  نسبت  به  جاری  سال  نوروز 
یافته و  ارتقا  به ۹ در میان ۶۰ فرودگاه کشور   ۱۷
همچنین در برخی از روزهای ایام نوروز قطار فوق 
به رشت در  تهران  از  برای جابجایی مسافر  العاده 

نظر گرفته شد.
وی همچنین در پاسخ به پرسش مجری برنامه سلام 
بومی  تعداد  خصوص  در  ملی  رسانه  بخیر  صبح 
بودن مدیران انتصابی در گیلان افزود: بیش از ۹۰ 
درصد از مدیران منصوب شده و تمامی فرمانداران 

منصوب شده در گیلان بومی هستند.
ایمنی-  چهار  سطح  آزمایشگاه  راه اندازی   

زیستی نیاز گیلان است
استاندار گیلان همچنین در جلسه شورای سلامت 
با  گزیدگی  حیوان  و  آئدس  پشه  موضوع  محوریت  با  استان 
تاکید بر ضرورت راه اندازی آزمایشگاه ایمنی - زیستی سطح 
چهار در استان گفت: با راه اندازی این آزمایشگاه دیگر نیازی 

به ارسال نمونه ها به خارج استان نیست. 
حق شناس با تاکید بر لزوم ارائه آموزش های لازم با موضوع 
راه های مقابله با پشه آئدس و پیشگیری از بیماری های ناشی 
مبارزه  ملی  سند  در  کرد:  اضافه  مردم  به  پشه  این  گزش  از 
تکلیف  اجرایی  دستورالعمل  دستگاه   ۲۷ برای  آئدس  پشه  با 
باید  گیلان  در  دستگاه ها  تمام  ارتباط  این  در  اینرو  از  شده  

همکاری کنند.
نماینده عالی دولت در گیلان از مدیرعامل جمعیت هلال احمر 
ارائه  برای  را  امدادی  و  داوطلب  نیروهای  تا  استان خواست 
آموزش ها فراخوان کند ضمن اینکه از تشکل های مردم نهاد 

نیز خواستار همکاری برای مقابله با پشه آئدس شد.
مسافر  هزار   ۵۰۰ و  میلیون   ۹ حدود  اینکه  بیان  با  وی 
به  توجه  با  کرد:  اضافه  کردند  سفر  گیلان  به  امسال  نوروز 
گردشگرپذیر بودن گیلان ضروری است تا حساسیت ها برای 
کنترل و پیشگیری از بیماری های قابل انتقال از طریق گزش 

پشه آئدس در استان بیشتر باشد.
اظهار کرد: همچنین روزانه ۴۰۰ خودرو و ۵۰۰  حق شناس 
نفر از مرز آذربایجان وارد گیلان می شوند بنابراین باید تمام 

موضوعات بهداشتی مدنظر باشد.

استاندار گیلان عنوان کرد

افزایش 130 درصدی ورود مسافرین خارجی به گیلان 

مدیرعامل آب منطقه ای گیلان با بیان اینکه ذخیره سد سفیدرود 
به ۶۲۰ میلیون مترمکعب رسیده است، گفت: سال آبی مشابه 

سال گذشته را تجربه خواهیم کرد. 
میلیون  را ۶۸۰  سفیدرود  پشت سد  ذخیره آب  وحید خرمی 
مترمکعب دانست و اظهار کرد: این حجم از ذخیره آب نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته ۲۵ درصد افزایش دارد، اما نسبت 

به نرمال، کاهش ۴۰ درصدی را نشان می دهد.
وی با بیان اینکه سال آبی مشابه سال گذشته را تجربه خواهیم 
کرد، افزود: هدف گذاری شرکت آب منطقه ای استان گیلان، 
لایروبی ۵۰۰ کیلومتر از انهار اصلی آبیاری است که تاکنون 
تا زمان رهاسازی آب سد  و  دادیم  انجام  را  ۶۰ درصد کار 

تکمیل می شود.
مدیرعامل آب منطقه ای گیلان با اشاره به رهاسازی آب سد 
سفیدرود براساس تقویم زراعی از ۱۵ اردیبهشت، خاطرنشان 
با  آنها  از  نیمی  که  داریم  اصلی  سردهنه   ۵۰۰ حدود  کرد: 

سیلاب  جریان  در  نیز  تعدادی  و  بسته  رودخانه ای  مصالح 
تخریب شده؛ در مدت باقی مانده تا فصل کشت و آبگذاری، 

مرمت سردهنه ها را تکمیل خواهیم کرد.

خرمی با بیان اینکه ۴۵۰ ایستگاه پمپاژ با بیش از ۹۰۰ پمپ 
سنگین داریم، تصریح کرد: شاهد پیشرفت ۴۰ درصدی تعمیر 
و تجهیز این ایستگاه ها هستیم و تا زمان رهاسازی آب سد، 

همه ایستگاه ها و سردهنه ها را وارد مدار می کنیم.
وی همچنین از وارد مدار شدن حدود ۳۰۰ حلقه چاه عمیق 
پمپاژ  ایستگاه های  و  چاه ها  کرد:  عنوان  و  داد  خبر  سازمانی 
مدار  وارد  اردیبهشت   ۱۵ تا  نیز  کشاورزی  جهاد  سازمان 

می شود.
مدیرعامل آب منطقه ای گیلان از لایروبی سالانه ۵۰۰ تا ۷۰۰ 
کیلومتری انهار اصلی استان خبر داد و متذکر شد: در مجموع 

۲۵۰۰ کیلومتر انهار اصلی داریم.
وی لایروبی انهار را موجب افزایش راندمان انتقال آب دانست 
پایان  تا  اردیبهشت  نیمه  از  متذکر شد: رهاسازی آب سد  و 
اردیبهشت جهت انجام نشاء، بدون وقفه ادامه دارد و سپس 

نوبت بندی ها را اجرا خواهیم کرد.

مدیرعامل آب منطقه ای گیلان خبر داد

ذخیره ۶۸0 میلیون مترمکعبی سد سفیدرود؛ لایروبی ۵00 کیلومتری انهار

بهداشت،  وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت  مرکز  مدیر 
درمان و آموزش پزشکی گفت: بهسازی محیط عامل اصلی 
برای کنترل بیماری هایی است که از طریق گزش پشه آئدس 
در  محیط  بهسازی  کمیته  تشکیل  اینرو  از  شود  می  منتقل 

استانداری ها باید مورد توجه قرار گیرد. 
قباد مرادی در جلسه شورای سلامت گیلان با موضوع پشه 
از  جلوگیری  برای  کرد:  اظهار  گزیدگی  حیوان  و  آئدس 
استقرار بیماری های ناشی از گزش پشه آئدس و کنترل آن، 
بهسازی محیط اعم از مدیریت پسماند، فاضلاب ها، آب های 
مدنظر  ویژه  صورت  به  باید  رودخانه ها  لایروبی  و  سطحی 

قرار گیرد. 
وی با تاکید بر اینکه برای کنترل بیماری های ناشی از گزش 
کرد:  اضافه  هستیم،  واحد  رویکرد سلامت  نیازمند  پشه  این 
برای پیشگیری از این بیماری ها همه دستگاه های مرتبط باید 
همکاری کنند ضمن اینکه در سند ملی مقابله با پشه آئدس 

وظایف همه سازمان ها مشخص شده است.
پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  در  مسئول  این 
بیان کرد: کمپین شهر پاکیزه نیز باید راه اندازی و آموزش های 
لازم برای پیشگیری و کنترل بیماری های ناشی از گزش پشه 

آئدس به مردم ارائه شود.
ناشی  های  بیماری  کنترل  ما  اکنون هدف  کرد:  تصریح  وی 
از گزش پشه آئدس است، نباید قول ریشه کنی و حذف آن 

داده شود.
پزشکی،  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  کرد:  بیان  وی 
پشه  گزش  از  ناشی  بیماری های  گسترش  و  انتقال  نگران 

از جمله؛ تب دنگی، چیکونگونیا و زیکا است؛ پشه  آئدس 
 ۳۰ و   ۲۰ که طی  است  نوپدیدی  و  بازپدید  بیماری  آئدس 
سال  سه   ،۲ از  تدریج  به  و  است  یافته  گسترش  اخیر  سال 
گذشته وارد کشور شد ضمن آنکه تا ۲ سال قبل اغلب موارد 
نیز  انتقال محلی  اما سال گذشته  بیماری وارد کشور می شد 

مشاهده شد.
مدیر مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی با تشریح اهمیت موضوع بیماری های قابل 
انتقال توسط پشه آئدس مهاجم اظهار کرد: بیش از ۵۰ درصد 
اینکه در شرایط  جمعیت دنیا در معرض خطر هستند ضمن 
بیماری  درگیر  توانند  می  جامعه  افراد  درصد   ۱۰ اپیدمیک 

شوند.
به  کالا  طریق  از  تخم  جابجایی  و  بین المللی  تبادلات  وی 
ویژه تایر لاستیک خودرو را مهمترین راه های گسترش آئدس 
در  نظارت های جدی  بر ضرورت  تاکید  با  و  مهاجم خواند 
محیط  بهسازی  و  لازم  آموزش های  کرد:  اضافه  ارتباط  این 

برای کنترل بیماری آئدس مورد تاکید است.
اینکه  بیان  با  و  پذیربودن گیلان  به گردشگر  اشاره  با  قبادی 
اقلیم  به  توجه  با  گروهی  حالت  به  بیماری  انتقال  احتمال 
فرهنگی،  میراث  کل  اداره  کرد:  اضافه  دارد،  وجود  استان 
برای کنترل  صنایع دستی و گردشگری وظیفه بسیار اساسی 
از  پیشگیری  آموزش  و  دارد  آئدس  از  ناشی  های  بیماری 

بیماری را باید مدنظر قرار دهد.
وی با تاکید بر مدیریت دفن پسماند برای جلوگیری از کنترل 
بیماری های ناشی از آئدس اظهار کرد: مدیریت دفن پسماند 

مشکل اساسی گیلان است بنابراین مسئولان مربوطه در استان 
باید از تجربه برخی از استان ها در این حوزه استفاده کنند.

این مسئول در وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در 
ادامه این نشست با بیان اینکه حیوان گزیدگی در کشور روز 
به روز در حال افزایش است، اضافه کرد: سال گذشته ۴۰۰ 
هزار مورد حیوان گزیدگی در کشور گزارش شده که بیش 

از ۲۴ هزار مورد آن مربوط به گیلان بوده است.
وی خواستار اجرای قوانین مصوب مجلس شورای اسلامی 

برای کنترل سگ های ولگرد و هاری شد.
و ظرف  گلدان   : آن  از  ناشی  های  بیماری  و  آئدس  پشه   -
در  شده  رها  کنسرو  قوطی  و  بطری  آب،  حاوی  زیرگلدان 
محیطی که آب در آن جمع شده، ظرف آب بدون درپوش 
مناسب، منبع ذخیره آب بدون پوشش، لاستیک بدون استفاده 
برای  مناسب  مکان های  جمله  از  شده  جمع  آب  آن  در  که 
پاکیزگی  و  با جمع آوری  بوده که  آئدس  پشه  تکثیر  رشد و 

این موراد عرصه برای این پشه سخت می شود.
این  آن  در  که  مکان هایی  باید  پشه ها  جمعیت  کاهش  برای 
از  مستعمل  لاستیک های  مانند  می کنند  مثل  تولید  حشرات 
مخازن  درب  بازنگهداشتن  از  خودداری  شود؛  برده  بین 
منزل)به  اطراف  راکد  آب های  کردن  آب، خشک  نگهداری 
تخم  و  تجمع  برای  مکان  بهترین  راکد  آب های  اینکه  دلیل 
توری های ریز  با  پنجره ها  پوشاندن  گذاری حشرات است(، 
برای ممانعت حشرات به منزل، خالی و تمیزکردن سطل آب 
خانگی  حیوانات  و  پرندگان  حمام  ظروف  آب  و  کولر  زیر 

به صورت روزانه از روش های پیشگیری عنوان شده است.

 معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی پیشرفت 
پروژه های نهضت ملی مسکن در شهرهای رشت و انزلی را 
پرداخت  نظر  از  عین حال  در  گفت:  و  کرد  ارزیابی  مناسب 
تسهیلات و میزان آورده مردم با تاخیر در اجرا مواجه است 
که امیدواریم بخشی از این واحدهای مسکونی تا آبان ماه به 

مردم تحویل شود.   
حبیب الله طاهرخانی در حاشیه بازدید از ۲ پروژه نهضت ملی 
ملی  نهضت  واحدی   ۳۶ پروژه  گفت:  انزلی  و  مسکن رشت 
انزلی به دلیل طولانی شدن روند اجرا و بدنبال  مسکن شهر 
آن قرارداد طول دوره مشارکت معدنی بین بانک و سازنده به 

اتمام رسید.
وی اضافه کرد: طبق قولی که در شورای مسکن استان برای 

طولانی  و  زمان  مرور  مشمول  که  پروژه هایی  مشکلات  رفع 
بانکی  منابع  تزریق  تا  را  مدنی  مشارکت  دوره  طول  شده اند 
منابع  محل  از  وازرتخانه  این  همچنین  داد.  خواهیم  افزایش 
صندوق ملی مسکن کمک خواهد کرد این پروژه ها فعال و 

سریع تر تحویل مردم شود. 
وی افزود: سیاست دولت چهاردهم در سال ۱۴۰۴ ساماندهی 
بازار اجاره قبل از ورود به فصل اجاره است که این مساله 
رئیس  با حضور  مسکن  عالی  روز گذشته شورای  در جلسه 
و  راه  وزارت  پیشنهادی مجموعه  بسته  و  جمهور مطرح شد 

شهرسازی به تصویب رسید.
طاهر خانی ادامه داد: بسته پیشنهادی وزارت راه چند حوزه 
نحوه  مبنا  این  بر  آنکه  نخست  شود؛  می  شامل  را  مختلف 

پرداخت وام ودیعه مسکن، قرض الحسنه و معمول ودیعه در 
سال ۱۴۰۴ تعیین تکلیف خواهد شد و پس از تصویب بانک 
مرکزی در هیات عالی بانک ها به شعب ابلاغ خواهد شد تا 

بانک ها و مستاجران در فصل اجاره سردرگم نشوند. 
مسکن  عرصه  به  ورود  با  چهاردهم  دولت  کرد:  اظهار  وی 
بزرگ  شهرهای  در  جامعه  درآمد  کم  اقشار  برای  استیجاری 
که با محدودیت هایی برای تامین مسکن ملکی مواجهند ۷۵ 
هم  کرد؛  عرضه خواهد  و  اجرا  سال  سه  را طی  واحد  هزار 
اینک برنامه ریزی برای تعیین سهم استان های مختلف به لحاظ 
در  آماده  های  زمین  نظر  از  سنجی  ظرفیت  و  مسکن  به  نیاز 
آغاز  ساخت  عملیات  آن  ابلاغ  از  پس  که  است  انجام  حال 

خواهد شد. 

مدیر مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت:

ضرورت تشکیل کمیته بهسازی محیط برای کنترل پشه آئدس در استان ها

معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت 
گیلان با اشاره به برنامه زمانبندی قطع برق در بخش خانگی 
و  است  نشده  اعمال  صنعت  بخش  در  قطعی ها  این  گفت: 
برنامه  برای  محدودیتی  تاکنون  صنعتی  نواحی  و  شهرک ها 

مصرف نداشتند و امید است تولید با قوت ادامه یابد. 
از  آندسته  است  ممکن  میان  این  در   : افزود  اخلاقی  سعید 
واحدهای تولیدی که خارج از شهرکهای صنعتی قرار دارند 
تجاری  و  مسکونی  مناطق  برق  با  آنها  برق  تامین  فیدر  و 
مشترک است یک تا ۲ ساعت  قطعی برق را در روز داشته 

باشند.
واحدهای  برق  قطع  درخصوص  تاکنون  اینکه  بیان  با  وی 
نشده  اعلام  و  ابلاغ  ما  به  برنامه ای  شهرکها  داخل  صنعتی 
شرکت  امسال  ابتدای  و  گذشته  سال  اواخر  گفت:  است، 
توزیع برق و وزارت نیرو طبق بخشنامه و اطلاعیه ای اعلام 
کردند تا ۱۵ اردیبهشت واحدهای تولیدی بدون محدودیت 

می توانند تولید داشته باشند.
تعدی  درصورت  تولیدی  واحدهای  این  کرد:  تصریح  وی 
قرارداد خود مشمول  برق  میزان قدرت  از  تولید  افزایش  و 
تاحدودی  بتواند  خصوصی  بخش  تا  شد  نخواهند  جریمه 

عقب افتادگی تولید را جبران کند.
تعطیلات  در  صنایع  تعطیلی  به  باتوجه  داد:  ادامه  اخلاقی 
نوروز و اینکه بازار تامین مواد اولیه نیز تعطیل بود اگر روند 
ادامه دار بوده و شامل حال بخش تولید شود  خاموشی ها 
افزایش  ایام پیش رو که دمای هوا  ادامه سال بویژه در  در 
می یابد شاهد ضربه مهلکی به واحدهای تولیدی خواهیم بود.

سایر  و  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  کرد:  تاکید  وی 
تا  حداقل  و  جدید  سال  در  امیدوارند  متولی  دستگاههای 
تولید  بخش  در  انرژی  تامین  جدی  محدودیت  بهار  اواخر 
چندان جدی نباشد و اعمال نشود تا تولید دچار رکورد نشود.

گسترده  تخریب  با  منجیل  و  رودبار  در  فروردین   ۱۷ سیل 
خسارت  تومان  میلیون   ۵۰۰ و  میلیارد   ۱۰۸ زیرساخت ها، 
برجای گذاشت تتا جایی که ساخت سه پل ۲۰ متری برای 

جلوگیری از تکرار بحران ضروری اعلام شده است.
وقوع سیل کم سابقه در روز ۱۷ فروردین در مناطق مختلف 
به  منجیل، خسارات سنگینی  ویژه شهر  به   رودبار  شهرستان 
زیرساخت ها، خدمات شهری و روستایی و بخش کشاورزی 
روان آب ها،  آمدن  بالا  و  بارش ها  شدت  اثر  بر  کرد.  وارد 
معرض  در  ارتباطی  راه های  و  تأسیسات  معابر،  از  بسیاری 

تخریب قرار گرفتند.
به گزارش فارس، محمدعلی ویشکایی، مدیرکل مدیریت بحران 
از خسارات  اولیه  ارزیابی های  به  اشاره  با  گیلان  استانداری 
این سیل اظهار کرده که خوشبختانه این حادثه تلفات جانی 
نداشت اما بر اساس برآورد کارشناسان، خسارتی بالغ بر ۱۰۸ 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان به بخش های مختلف وارد شده 

است.
حفاظتی  دیواره های  تخریب  باعث  اخیر  سیل  وی،  گفته  به 
رفتن  بین  از  روستایی،  معابر  رانش  و  شکستگی  رودخانه، 
بخش هایی از خطوط انتقال آب، آسیب به شبکه های داخلی 
آبرسانی در چند روستا و تخریب کانال های هدایت آب های 
سطحی شد و همچنین چندین رشته راه ارتباطی روستایی و 
که  شدند  جدی  آسیب  دچار  نیز  کشاورزی  زیرساخت های 

بازسازی آن ها نیازمند منابع مالی قابل توجه است.
مدیرکل مدیریت بحران گیلان با اشاره به خطر تکرار چنین 
از  یکی  کرد:  اظهار  کوهستانی  منطقه  این  در  حوادثی 
مشابه،  تکرار خسارات  از  جلوگیری  برای  مؤثر  راهکارهای 
به گیلوان  متری در محور علی آباد  ساخت سه دهنه پل ۲۰ 

است.
از مسیرهای حیاتی در  این محور یکی  ویشگاهی گفت که 
جنوب گیلان محسوب می شود که هرگونه انسداد آن به دلیل 
سیلاب، اختلال جدی در تردد و خدمات رسانی ایجاد می کند 
و برای احداث این پل ها به ۶۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است و 
امیدواریم با همراهی دولت و تخصیص اعتبارات ملی، بتوانیم 

این پروژه را در سریع ترین زمان ممکن اجرایی کنیم.
وی همچنین از همه دستگاه های اجرایی خواست تا در راستای 
بازسازی و مقاوم سازی زیرساخت های آسیب دیده، هماهنگی 
و مشارکت لازم را داشته باشند تا مردم این منطقه دوباره با 

بحرانی مشابه مواجه نشوند.

خسارت 10۸ میلیاردی سیل 
در رودبار و نیاز فوری به ساخت 3 پل

در  اینکه  بیان  با  گیلان،  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
اولیه  ماده  عنوان  به  خام  روغن  تن  هزار   ۷۵ حاضر  حال 
کارخانجات در مخازن استان وجود دارد، تصریح کرد: مردم 
نگرانی از بابت کمبود روغن نداشته باشند، زیرا ماده اولیه در 
استان موجود بوده و مشکلات ارزی و گمرکی نیز برطرف 

شده است. 
خوراکی  روغن  کمبود  چرایی  به  پاسخ  در  محمدی  صالح 
اظهار  گیلان،  استان  فروشگاه های  در سطح  کردنی(  )سرخ 
گمرکی  و  ارزی  مشکلات  و  نداریم  روغن  کمبود  کرد: 
بازار شده  توزیع در  ملی، موجب کاهش  موجود در سطح 

است.
کیلوگرم   ۲۰ بالای  را  کشور  در  روغن  مصرف  سرانه  وی 
دانست و افزود: این آمار در گیلان ۱۱.۵ کیلوگرم است که 

توجه مردم استان به سلامت تغذیه را نشان می دهد.
محمدی با اشاره به فعالیت چهار تولیدکننده روغن نباتی در 
استان، ادامه داد: روغن خام به دست کارخانجات رسیده و 

به زودی شاهد اشباع بازار خواهیم بود.
استان  بازار  وارد  روغن  تن   ۱۰ روزانه  اینکه  بیان  با  وی 
و  خانوار، صنف  روغن  هفته  پایان  تا  کرد:  تاکید  می شود، 
صنعت را تامین خواهیم کرد؛ البته تعطیلات نوروز را با بیش 
از ۱۰ میلیون گردشگر سپری کرده ایم که بر کاهش موجودی 

فروشگاه ها اثرگذار بوده است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان همچنین به اجرای طرح 
کالابرگ الکترونیکی و خروج بخشی از روغن از فروشگاه ها 
اشاره و خاطرنشان کرد: طی روزهای آینده بازار روغن آرام 

می شود، زیرا ماده اولیه آن به اندازه کافی وجود دارد.

به گفته رئیس سازمان اتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
ایستگاه   ۱۵ از  آتش نشانان  عملیاتی  گروه های  رشت، 
 ۷۱ و  هزار   ۶ در  گذشته  سال  رشت  شهر  در  آتش نشانی 
رشتی  شهروندان  به  ایمنی  خدمات  و  حادثه  حریق،  مورد 

خدمات رسانی کردند.
ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  رئیس  مؤمنی  شهرام 
عملیاتی  گروه های  فعالیت  به  اشاره  با  رشت  شهرداری 
عملیاتی  گروه های  کرد:  اظهار  گذشته  سال  در  آتش نشانی 
سال  رشت  شهر  در  آتش نشانی  ایستگاه   ۱۵ از  آتش نشانان 
گذشته در ۶ هزار و ۷۱ مورد حریق، حادثه و خدمات ایمنی 
تعداد  این  از  به شهروندان رشتی خدمات رسانی کردند که 
هزار   ۲ حدود  آتش سوزی،  مورد   ۴۶۷ و  هزار   ۲ عملیات، 
حادثه و هزار و ۵۹۹ مورد هم مربوط به خدمات ایمنی و 

آتش نشانی بود.
وی با قدردانی از آتش نشانان پرتلاش شهر رشت گفت: علاوه 
بر خدمات رسانی آتش نشانان برای اطفای آتش سوزی منازل 
مسکونی و تجاری، در حوادث کم نظیری مانند آتش سوزی 
آتش سوزی  و آب گرفتگی شهر رشت،  بیمارستان، سیل  در 
حریق  سوخت،  تانکر  چوب بری،  کارگاه  کارخانه،  چندین 
و  بالابر  آموزشی، سقوط  هواپیمای  بازار رشت، سقوط  در 
آسانسور و غرق شدگی هم آتش نشانان به مردم خدمات ارائه 

کردند. 
رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری رشت 
 ۶ روز  هر  میانگین  به صورت  گذشته  سال  اینکه  بیان  با 
آتش سوزی و هر هفته ۶ خانه در رشت طعمه حریق شده 
است، افزود: ۶۷۵ خانه و ۱۹۰ واحد تجاری در سال ۱۴۰۳ 
در رشت آتش گرفت که علت ۳۰ درصد آتش سوزی منازل 
مسکونی، اتصال سامانه سیم کشی برق و وسایل برقی بود.

به گفته مؤمنی،  آتش سوزی ۲۰ واحد صنعتی، ۳۰ انباری، ۷۲ 
ساختمان آموزشی و اداری، هزار و ۱۶۰ مورد آتش سوزی 
علفزار و جنگل، ۲۰۶ مورد حریق خودرو و ۱۱۴ مورد حریق 

متفرقه هم در این مدت در گیلان ثبت شد.
وی با بیان اینکه در پی تلاش آتش نشانان شهر رشت در سال 
قبل، هزار و ۵۴۲ نفر نجات یافته است، تصریح کرد: متأسفانه 
۲۸۹ نفر مجروح و ۳۲ نفر هم فوت شدند، همچنین یک هزار 
 ۳۴۸ و  آسانسور ها  در  شهروندان  گیرکردن  مورد   ۱۳۸ و 
بود  حوادثی  از  مختلف  مکان های  در  شدن  محبوس  مورد 
که آتش نشانان در سال ۱۴۰۳ در شهر رشت پوشش دادند. 
رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری رشت 
آتش گرفته  خانه های  درصد   ۲۰ فقط  متأسفانه  اینکه  بیان  با 
شهر رشت در سال گذشته بیمه آتش سوزی داشته اند، افزود؛ 
شهروندان در کوتاه ترین زمان ممکن، خانه های خود را بیمه 

حوادث و آتش سوزی کنند.

آتش نشانان شهر باران بیش از 
۶000 آتش خاموش کردند

فرمانده سپاه قدس گیلان با تاکید بر لزوم بازتاب رسانه ای 
پیاده   ملی  رویداد  گفت:  )ره(  خمینی  امام  مرقد  راهیان 

روی مرقد امام )ره( مردمی سازی شود.
سردار حمید دامغانی در نشست اعضای ستاد راهیان مرقد 
کرد:  اظهار  رشت  در  گیلان  )ره(  خمینی  امام  حضرت 
افزایش پوشش رسانه ای در صداوسیما و سایر رسانه های 

گیلان و کشور از این رویداد مهم ضروری است.
بازتاب  ضرورت  بر  تاکید  با  گیلان  قدس  سپاه  فرمانده 
مرقد  روی  پیاده  کرد:  اضافه  )ره(  امام  مرقد  راهیان  ملی 
پرداخت ویژه رسانه ای  نیازمند  امام خمینی )ره(  حضرت 

است.
در  مجازی  فضای  پررنگ  نقش  به  اشاره  با  دامغانی 
رسانه ای  آثار  کرد:  بیان  جوانان  مشارکت  و  اطلاع رسانی 
امام  مرقد  پیاده روی  خصوص  در  ماندگاری  و  اثرگذار 

)ره( در سال گذشته تولید نشد.
و  فرهنگی  فعالیت های  مردمی سازی  لزوم  تاکید  با  وی 
)ره(  امام  مرقد  پیاده روی  ملی  رویداد  افزود:  اعتقادی 

مردمی سازی شود.
اندازی  راه  اینکه  بیان  با  گیلان  قدس  سپاه  فرمانده 
همراهی  و  مشارکت  بدون  مشابه،  برنامه های  و  کاروان ها 
نگاری  تجربه  گفت:  نمی رسد،  مطلوب  نتیجه  به  مردم، 
با  کادرسازی  همچنین  و  رویداد  این  از  دقیق  و  علمی 

رویکرد جوانگرایی بسیار مهم و ضروری است.

فرمانده سپاه قدس گیلان :
رویداد ملی پیاده  روی مرقد امام 

)ره( مردمی  سازی شود

 ۴۰ اراضی  تصرف  رفع  از  اشرفیه  آستانه  انتظامی  فرمانده 
میلیارد ریالی در کیسم این شهرستان خبر داد.

منابع  از  حفاظت  اینکه  به  اشاره  با  شمسایی  رضا  سرهنگ 
آیندگان یک وظیفه همگانی است،  برای  طبیعی و حفظ آن 
منابع طبیعی و ملی  به  با سودجویانی که  پلیس  اظهار کرد: 

دست درازی کنند با قاطعیت برخورد خواهد کرد.
وی در ادامه از دریافت خبری در خصوص تصرف اراضی 
ملی توسط فردی سودجو در یکی از مناطق حاشیه ای روستای 
کیسم شهرستان آستانه اشرفیه و آغاز تحقیقات پلیس در این 
زمینه خبر داد و گفت: مأموران پلیس انتظامی به همراه نماینده 

دادستانی و اداره آب به محل اعلامی اعزام شدند.
فرمانده انتظامی شهرستان آستانه اشرفیه با بیان اینکه در بازدید 
از منطقه مورد نظر مشخص شد متهم ۲ هزار متر مربع از اراضی 
ملی را به تصرف خود درآورده و به صورت غیرقانونی آن 
را به وسیله بلوک دیوارکشی و محصور کرده است، افزود: 
در این راستا متهم ۵۵ ساله با تشکیل پرونده برای سیر مراحل 

قانونی در اختیار مرجع قضائی قرار گرفت.
این مقام انتظامی به رفع تصرف و جمع آوری کلیه آثار تجاوز 
با حکم قضائی اشاره کرد و عنوان داشت: کارشناسان ارزش 

تقریبی این اراضی را ۴۰ میلیارد ریال برآورد کردند.
سرهنگ شمسایی در پایان تصریح کرد: منابع طبیعی میراثی 
این  آیندگان است که وظیفه همه ما حفظ  برای  ارزشمندی 

امانت است.

رفع تصرف اراضی ۴0 میلیاردی 
در آستانه اشرفیه

معاون وزیر راه:

پیشرفت پروژه های مسکن ملی در رشت و انزلی مناسب است



چرا مصوبه »تاثیر معدل در کنکور« 
دوباره بر سر زبانها افتاد؟

مراقبت از دهان و دندان؛
 تقویت اعتماد به نفس

 مراقبت از دهان و دندان به حفظ زیبایی لبخند و تقویت 
زیبا،  و  سالم  لبخند  یک  با  می کند؛  کمک  نفس  به  اعتماد 
افراد معمولًا احساس بهتری نسبت به خود خواهند داشت.

 بهداشت دهان و دندان، یکی از موضوعاتی است که باید 
به طور روزانه مورد توجه افراد قرار گیرد، اهمیت نظافت 
دندان ها و توجه به سلامت دهان، از سوی پزشکان توصیه 
می توانند  هزینه کمی  با  اقشار  همه  اینکه  رغم  به  می شود، 
خانواده  معمولا  اما  کنند  رعایت  را  خود  دهان  بهداشت 
قرار  تری  مطلوب  وضعیت  در  اقتصادی  نظر  از  که  هایی 

دارند به بهداشت دهان و دندان اهمیت بیشتری می دهند.
دندان،  نخ  از  منظم  استفاده  روز،  در  زدن  مسواک   بار   ۲
پرهیز از مرطوب کردن مسواک پیش از استفاده و تعویض 
مسواک هر ۶ ماه یک بار از جمله اقداماتی است که می تواند 
به حفظ سلامت دهان و پیشگیری از عوارض بعدی کمک 
اما  ندارد  خانواده  برای  چندانی  هزینه  که  اقداماتی  کند؛ 

می تواند از بروز بیماری های خطرناک جلوگیری کند.
آمارها نشان می دهد که بیش از ۲۵۰ میلیون دندان پوسیده 
در دهان ایرانیان وجود دارد که نشانه ای از بی توجهی افراد 
)شاخص   DMFT شاخص  اساس  بر  است؛  بهداشت  به 
تعداد دندان های پوسیده، کشیده شده و پر شده( کودکان 
 ۸۰ که  است   ۱.۸۴ و  نامناسب  ایران  در  سال   ۱۲ از  کمتر 
هفتم  برنامه  اهداف  اساس  بر  و  است  پوسیده  آن  درصد 

پیشرفت این شاخص باید به ۱.۴ برسد.
بیماری های  از  تواند  می  بهداشت  رعایت  دیگر  سوی  از 
لثه که بعد از پوسیدگی دندانی شایع ترین بیماری است و 
در سنین بالاتر از ۳۵ تا ۴۰ سال در محیط دهان و دندان 
اتفاق می افتد؛ پیشگیری کند و یا آن را به تعویق بیاندازد، 
یافته ها نشان می دهد که سلامت دهان و دندان  همچنین 

بر سلامت قلب و پیشگیری از دیابت نیز تاثیرگذار است.
مراقبت از دهان و دندان؛ تقویت اعتماد به نفس

بر  که  است  ای  گونه  به  دندان  و  دهان  سلامت  اهمیت 
فروردین   ۲۳  ،۱۳۶۲ در سال  وزیران  هیات  اساس مصوبه 
ماه با عنوان روز دندانپزشک و هفته آخر فروردین نیز هفته 

دندانپزشکی نامگذاری شده است.
در  آن  تأثیر  دندان  و  دهان  درباره سلامت  روانشناس  یک 
زندگی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا گفت: سلامت دهان 
زیبایی  و  نفس  به  اعتماد  بر  توجهی  قابل  تاثیر  دندان  و 
لبخند دارد؛ دندان های سالم به زیبایی لبخند کمک می کنند 
و لبخند زیبا می تواند جذابیت ظاهری فرد را افزایش دهد 

و بر نحوه برداشت دیگران از او تأثیر بگذارد.
در  راحتی  احساس  نفس،  به  اعتماد  افزود:  امامی  مبینا 
اجتماع از دیگر نتایج سلامت دهان و دندان است و افرادی 
که از سلامت دهان و دندان خود مطمئن هستند، اغلب در 
روزمره  ملاقات های  و  تعاملات  در  و  اجتماعی  جمع های 
به  منجر  موضوع  این  و  می کنند  بیشتری  راحتی  احساس 

ایجاد روابط بهتر و فرصت های اجتماعی بیشتر می شود.
به گفته وی، کاهش اضطراب و کمتر بودن نگرانی درباره 
به  که  افرادی  و  شود  می  ایجاد  دندان  سلامت  با  ظاهر، 
مشکلات دندانی یا بوی بد دهان دچار هستند، ممکن است 
از موقعیت های اجتماعی اجتناب کنند که این امر می تواند 

منجر به احساس اضطراب و عدم اعتماد به نفس شود.
ارتباطات  بر  دندان  و  دهان  سلامت  اینکه  بیان  با  امامی 
اجتماعی افراد نیز تاثیر دارد، تاکید کرد: ارتباط غیرکلامی 
و لبخند می تواند ارتباطات مثبت را تقویت کند و احساس 

صمیمیت را بیشتر کند.
این روانشناس ادامه داد: سلامت دهان و دندان نه تنها بر 
دارد؛  تاثیر  نیز  فرد  بر سلامت عمومی  بلکه  لبخند،  زیبایی 
مشکلات دندانی می توانند باعث درد و ناراحتی شوند که 
بر ظرفیت افراد برای شرکت در فعالیت های اجتماعی تأثیر 

می گذارد.
اندام ها  سایر  به  خون  طریق  از  دهانی  عفونتهای 

سرایت می کند
متخصص بیماری های دهان و فک و صورت و عضو هیات  
اثرات  به  نسبت  نیز  همدان،  پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی 
عمومی،  سلامت  بر  دندان  و  دهان  عفونت های  گسترده 
در  نه  تنها  دهان  سلامت  که  کرد  تأکید  و  داد  هشدار 
لثه مؤثر است، بلکه  بیماری های  جلوگیری از پوسیدگی و 
نقش حیاتی در پیشگیری از بیماری های خطرناک سیستمیک 
ایفا می کند.فاطمه احمدی متمایل با بیان اینکه باکتری ها و 
عفونت های دهانی می  توانند از طریق سیستم گردش خون 
افزود:  کنند،  سرایت  اندام ها  سایر  به  گوارش  دستگاه  و 
پیوند  ردِ  مانند  جدی  پیامدهای  است  ممکن  وضعیت  این 
در بیماران پیوندی، تشدید بیماری های قلبی، افزایش خطر 
همچنین  و  باردار  زنان  در  زودرس  زایمان  و  سقط  جنین 
به  سرطانی  بیماران  پرتودرمانی  روند  در  مشکلاتی  بروز 
همراه داشته باشد.احمدی ادامه داد: علائمی مانند تورم لثه، 
اولیه ای  بافت های دهانی، هشدار  تغییر رنگ  یا  دندان  درد 
برای وجود بیماری های زمینه ای هستند و نباید نادیده گرفته 
سرطان  جمله  از  سیستمیک  بیماری های  از  بسیاری  شوند؛ 
ممکن  تیرویید  اختلالات  یا  شدید،  کم خونی های  خون، 

است نخستین علائم خود را در مخاط دهان نشان دهند.
آنچه مسلم است، حفظ و مراقبت از سلامت دهان و دندان 
بهبود  به  بلکه  می گذارد  تأثیر  جسمی  سلامت  بر  تنها  نه 
حالت روحی و روانی افراد نیز کمک می کند؛ این امر نشان 
می دهد که اهمیت بهداشت دهان و دندان از جمله عوامل 

کلیدی در بهبود کیفیت زندگی است.
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اخیر  اتفاقات  با مرور  انقلاب فرهنگی  عضو شورای عالی 
مصوبه »تاثیر معدل در کنکور« و ایجاد سوابق تحصیلی در 
پایه یازدهم و حواشی که به دنبال داشت، به بازخوانی این 

مصوبه پرداخت.
باعث  مطلب  دو  اینکه  بیان  با  کاشانی  سوزنچی  ابراهیم 
در  معدل  تاثیر  درباره  )تصمیم گیری  موضوع  مجدد  طرح 
کنکور شد( گفت: فیدبکهایی که خود دبیرخانه گرفته بود 
و پیشنهادات وزرای آموزش و پرورش و علوم که قاعدتا 
تازه به جمع شورا پیوسته بودند و تیم آنها بود که نظراتی 

متفاوت داشتند، باعث طرح مجدد موضوع شد.
که  بود  رسیده  بندی  جمع  به  دبیرخانه  اینکه  بیان  با  وی 
فکر  که  اثری  آن،  دوساله  اعتبار  و  سال  در  بار   ۲ کنکور 
هم  دهم  پایه  روانی  بار  افزود:  است  نداشته  را  می کرد 
بالاست؛ وزیر آموزش و پرورش به دنبال حذف پایه های 

دهم و یازدهم و تاثیر قطعی فقط برای پایه دوازدهم بود.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با بیان اینکه سناریوی 
دوم پیشنهادی آنها کاهش دروس پایه یازدهم در صورت 
عدم حذف کامل این پایه بود ادامه داد: وزیر علوم هم البته 
بود.  داده  را  معدل  قطعی  تاثیر  پیشنهاد حذف  مصرانه،  نه 
نظر شخصی من یک امتحان جامع در انتهای پایه دوازدهم 
در  عملا  که  بود  دوازدهم  و  یازدهم  پایه  دروس  همه  از 

ستاد رای نیاورد و به صحن شورا نیامد.
سوزنچی با بیان اینکه در جلسه ۹۱۳ صحن شورای عالی، 
نظرات متعددی مطرح و چند پیشنهاد طرح شد گفت: عدم 
پایه  سه  هر  باقیماندن  و  قبلی  مصوبه  از  بندی  هیچ  تغییر 
آورد،  رای  که  دهم  پایه  حذف  نیاورد،  رای  مرز  لب  که 
سابقه  ایجاد  لزوم  عدم  برای  کنکوری ها  پشت  درخواست 
گیری  رای  ولی  شد  مطرح  اعضا  توسط  که  یازدهم  پایه 
صورت نگرفت، رای گیری سایر جزئیات در همین جلسه 
یا سپردن آنها به شورای عالی آموزش و پرورش صورت 

گرفت که دومی رای آورد.
بار درسال،   ۲ یعنی کنکور  این  جزئیات  اینکه  بیان  با  وی 
اعتبار ۲ ساله آزمون ها، میزان تاثیر پایه یازدهم و دوازدهم 
شورای  دبیر  نیز  نامه ای  )در  کنکوری ها  پشت  تکلیف  و 
عالی این موارد را به وزیر آموزش و پرورش منتقل کرد( 
در جلسه بحث شد افزود: به وزیر نیز توضیح داده شد که 
و  در شورای سنجش  باید  این ها  همه  مجلس،  قانون  طبق 
داشته  تعارضاتی  اگر  همچنین  و  نیز مصوب شود  پذیرش 
نهایی  فرهنگی  انقلاب  عالی  در شورای  مجدد  باید  باشد، 

شود.
در  اینکه  بیان  با  پرورش  و  آموزش  عالی  شورای  عضو 
که  داشتم  پرورش حضور  و  آموزش  عالی  جلسه شورای 
کاهش  شد؛  طرح  پیشنهاد  چند  نداری،  رای  حق  گفتند 
دروس پایه یازدهم از امسال که در نهایت شش درس رای 
آورد و عناوین کلی هم مشخص شد ادامه داد: در جلسه 
شش  عناوین  نرسید،  نصاب  حد  به  شنبه  روز  که  دیگری 
درس عوض شد و مثلا تاریخ جای خود را به زبان خارجی 

داد، ولی احتمالا امضا را بعدا گرفته بودند.
این  که  دادیم  تذکر  اول  در جلسه  اینکه  بیان  با  سوزنچی 
تصویب شود  پذیرش  و  در شورای سنجش  باید  تغییرات 
و طبق مصوبه شورای عالی وسط سال نمی توانید عناوین 
دروس را تغییر دهید و باید ابتدای سال مطرح شود و گرنه 
نیازمند  دوباره  لذا  مواجه می شوید  دیوان عدالت  ابطال  با 
اجازه گیری از شورای عالی هستید گفت: همچنین پیشنهاد 
دیگری برای پشت کنکوری ها مطرح و رای دادند که برای 
آنها سابقه یازدهم لازم نیست و همان سال دوازدهم با تاثیر 

۶۰ درصد باشد.
افزود:  نکند  اینکه قرار شد هیچ کس مصاحبه  بیان  با  وی 
پایه  درس  شش  قول  هم  کردند،  مصاحبه  وزیر  متاسفانه 
در  دادند.  را  کنکوریها  پشت  برای  حذف  هم  و  یازدهم 
جلسه شورای سنجش و پذیرش در اواخر اسفندماه ۱۴۰۳ 
سازمان سنجش استدلال کرد که این امر امکان پذیر نیست؛ 
که  »هیچ کس«  یا  باشند  داشته  یازدهم  سابقه  باید  همه  یا 
گزینه »همه« رای آورد؛ لذا تصویب شد هم پشت کنکوریها 
کنید  )توجه  بدهند  امتحان  را  درس  شش  سایرین  هم  و 
انقلاب  عالی  شورای  تایید  به  باید  نهایی  درس  شش  که 

فرهنگی می رسید وگرنه دیوان عدالت باطل می کرد(.
عضو شورای عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه برگزاری 
کنکور آنهم ۲ بار در سال و همچنین اعتبار دوساله آن هم 
که  آمد  خبر   ۱۴۰۴ عید  در  ناگهان  داد:  ادامه  شد  حذف 
جلسه مشورتی دیگر ۱۰ فروردین ماه در راه است و یک 
از  می شود،  مطرح  عالی  شورای  در  جدید  پیشنهاد  سری 
در  کنکوریها  همه  برای  یازدهم  پایه  سوابق  حذف  جمله 
تایید شورای عالی  به  بود  پیشنهاد هم لازم  این  ۱۴۰۴ که 
مصوب  را  یازدهم  پایه  قطعی  تاثیر  شورا  چون  می رسید 

کرده بود.
سوزنچی با بیان اینکه در جلسه ۹۱۵ شورای عالی انقلاب 
فرهنگی حذف پایه یازدهم برای ۱۴۰۴ به دلیل مصاحبه ها 
از نصف  بود رای آورد )بیش  ایجاد شده  انتظاراتی که  و 
داشته  رای  دو سوم  باید  بودند  معتقد  برخی  اگرچه  اعضا 
عبارتی  به  نیاورد؛  رای  درس  شش  گزینه  ولی  باشد( 
پیشنهاد ایجاد سوابق با لحاظ کردن تمام دروس رای آورد 
و مقرر شد همه دروس عمومی و اختصاصی پایه یازدهم 
کاش  ای  صورت  هر  در  گفت:  باشد  برقرار  دوازدهم  و 
مشکل  همه  این  دچار  ما  که  کردند  نمی  مصاحبه  وزیر 
ابتدا می دانستند که باید  نمی شدیم؛ اما پایه یازدهمی ها از 
کاهش  باعث  کار  این  فقط  دهند؛  امتحان  را  دروس  همه 

اختیارات شورای عالی آموزش و پرورش شد.
وی با بیان اینکه از زمان مصاحبه وزیر آموزش و پرورش 
تاکنون دانش آموزان فکر کردند شش درس شده که این 
چراکه  است  نبوده  طولانی  چندان  زمان  عملا  هم  مدت 
بود  اسفند  انتهای  در  پذیرش  و  سنجش  شورای  تصویب 
که توسط شورای عالی هم تصویب نشده بود اظهار کرد: 
این مدت دانش آموزان روی این دروس متمرکز کردند که 
نداده اند، الان  از دست  بوده است و چیزی  دروس مهمی 
استرس  همچنین  است؛  یکسان  آنها  همه  برای  شرایط  هم 
نکنیم  فراموش  ندارند.  هم  دیگری  و چیز  ترمیم  و  کنکور 
ناگهانی  تغییر  خاطر  به  اتفاقات  و  تغییرات  این  همه  که 

دولت بود.

4
اجتماعیسلامت سودجویی بلاگرهای اقتصادی از بازار بهم ریخته طلا و ارز

یکی از بلاگرهای اقتصادی که بیش از ۳ میلیون فالوئر دارد 
استوری کرده است:»با مشاوران ما از سود بازار طلا، دلار و 
مسکن عقب نمی مانید. در وبینارهای ما شرکت کنید تا بدانید 

چطور سرمایه تان را در کوتاه ترین زمان چند برابر کنید.«
سودجویی بلاگرهای اقتصادی از بازار بهم ریخته طلا و ارز

می شود،  داغ تر  چقدر  هر  آمریکا  و  ایران  مذاکرات  تب   
روزها  این  می شوند.  فعال تر  هم  اقتصادی  بلاگرهای 
که  شده  اینفلوئنسرهایی  جولان  محل  اجتماعی  شبکه های 
جیب  برای  و  شده اند  تبدیل  اقتصادی  مشاوران  به  حالا 
و  استوری  کشیده اند.  تازه ای  نقشه های  خود  مخاطبان 
پست های شبکه های اجتماعی افرادی که خودشان را مشاور 
فروشگاه  ویترین یک  مثل  معرفی می کنند، درست  اقتصادی 
می کنند  دعوت  خریداران  از  و  است  لعاب  و  خوش رنگ 
برای خودشان پول بخرند. چون این افراد برای مشاوره  مالی 
و نوسان گیری از خرید و فروش طلا، دلار و سکه، بسته های 
در  را  خریداران  است  قرار  که  بسته هایی  می فروشند؛  ویژه 
چند روز پولدار کند. »طلا بخریم یا نه؟ عدد ۳ را ارسال کن 
تا بگویم پولت را کجا و کی سرمایه گذاری کنی؟« دیگری 
استوری کرده است:»تا دقایقی دیگر تحلیل بسیار مهم درباره 
بازار دلار و طلا بعد از مذاکرات در تلگرام... اگر هنوز کف 
دلار و طلا در این شرایط برای خرید یا فروش را دریافت 

نکردی عدد ۲۰ را بفرست.«
یکی از بلاگرهای اقتصادی که بیش از ۳ میلیون فالوئر دارد 
استوری کرده است:»با مشاوران ما از سود بازار طلا، دلار و 
مسکن عقب نمی مانید. در وبینارهای ما شرکت کنید تا بدانید 

چطور سرمایه تان را در کوتاه ترین زمان چند برابر کنید.«
به  عمومی  مشاوره  و  وبینارها  در  حضور  برای  بلاگر  این 
برای  تومان  میلیون   ۳« دارد؛  بالایی  اشتراک   حق  مخاطبان، 
اشتراک ۳ ماهه، ۶ میلیون برای ۶ ماه و 7 میلیون با تخفیف 
مشاوره  به  را  مخاطبان  دیگر،  بخشی  در  سال.«  یک  برای 
تخصصی تر برای سرمایه گذاری دعوت کرده است. یکی از 
مخاطبان همین بلاگر از تجربه تلخ خود درباره مشاوره های 
او که اتفاقاً نه تنها تخصصی نبوده اند بلکه کاملًا غیرتخصصی 
مشاوره های  دریافت  »برای  می گوید:  درآمده اند،  آب  از 
تخصصی چند گزینه برایم ارسال کرد. اگر سرمایه شما زیر 
۱۰۰ میلیون باشد حق مشاوره ۱۰ میلیون تومان، سرمایه زیر 
برای سرمایه گذاری  و  میلیون   7۰ مشاوره  میلیون، حق   ۵۰۰

یک میلیاردی ۱۰۰ میلیون تومان.«
از  بخشی  و  کرده  اعتماد  پرطرفدار  بلاگر  به  که  فرد  این 
است،  کرده  پرداخت  مشاوره  حق  عنوان  به  را  سرمایه اش 
با  متأسفانه  اما  کردم،  سرمایه گذاری  او  نظر  می گوید:»طبق 
او  به  هم  وقتی  شدم.  مواجه  هنگفتی  ضرر  با  شرایط،  تغییر 
خاطر  به  که  را  مشاوره ای  حق  حداقل  که  کردم  اعتراض 
داشته  صبر  باید  گفت  بازگردان،  گرفتی  اشتباهت  پیش بینی 
سود  حتماً  درازمدت  در  و  نیست  فروش  زمان  هنوز  باشی. 

خواهی کرد.«
پیشنهاد یک مشاور  به  مالباخته هایی است که  از  محسن هم 
او  است.  شده  روبه رو  هنگفتی  با ضرر  پرمخاطب  اقتصادی 
می گوید: »چند سال پیش با بلاگر اقتصادی مشهوری مشاوره 
پیشنهادی  از من گرفت و  پول هنگفتی  برای مشاوره  کردم. 
شرایط  با  ویلایی  من  شد.  رو  برایم  دستش  بعدها  که  داد 
برای خرید  بودم، ولی  پیدا کرده  از شهرها  ایده آل در یکی 

آن تردید داشتم.
او درباره خرید ویلا و آپارتمان در آن شهر گفت که اصلًا 
چون  نکن،  ریسک  و  سرمایه گذاری  گزینه ای  چنین  روی 
عالی  خودم  نظر  به  که  خریدی  از  ندارد.  چیزی  ضرر  جز 
بعد دیدم که  ناباوری سال  اما در کمال  بود منصرف شدم، 
خودش در همان منطقه و همان شهر ویلایی خریداری کرده 
و از همان جا به مخاطبانش پیام داد که ویلایی شیک خریده 
خوبی  جای  اصلًا  نظرش  به  که  شهرک  آن  فروش  برای  و 
همه  دور  گرفتم  تصمیم  که  بود  اینجا  می کرد.  تبلیغ  نبود، 

بلاگرهای سودجو را خط بکشم. همان اینفلوئنسر مشهور با 
این کلاهبرداری ها به ثروت هنگفتی رسیده است.«

امید هم از توصیه های غلط مشاوران فضای مجازی در امان 
حق  تومان  میلیون   ۳۰ پیش  وقت  می گوید:»چند  و  نمانده 
در  شرکت ها  کدام  روی  بفهمم  تا  کردم  پرداخت  مشاوره 
بالا،  مشاوره  حق  کردم  فکر  و  کنم  سرمایه گذاری  بورس 
از  بعد  اما  است،  درست  اطلاعات  دریافت  برای  تضمینی 
می کردم  فکر  همیشه  پرید.  دستم  از  سرمایه ام  همه  ماه  چند 
قدم  مردم  نفع  به  و  هستند  دلسوز  مجازی  فضای  بلاگرهای 
بوده  ساده لوحانه  تصورم  شدم  متوجه  اینکه  تا  برمی دارند 
است. در واقع حرف های آنها بیشتر به نفع گروه و باندهای 

پشت صحنه خودشان است.«
 همایش هایی برای ترویج دلالی

تازه این همه ماجرا نیست، چون برخی از این بلاگرها پا را 
فراتر گذاشته اند و حتی در همایش هایی که برگزار می کنند 
رها کرده،  را  ثابت خود  پیشنهاد می دهند شغل  به مخاطبان 
به کارهای دلالی روی  بزنند و  قید کارگری و کارمندی را 
اقتصاددان  و  جامعه شناس  گراوند،  اردشیر  دکتر  بیاورند. 
بلاگرهای  است  ممکن  که  آسیب هایی  از  پیشگیری  درباره 
بحث های  در  باید  می گوید:»ما  بزنند،  مردم  به  اقتصادی 
بین المللی  یا  حکومتی  و  دولتی  اقتصادی  سیستم های  مالی 
پایدار داشته باشیم که مردم بتوانند به آنها اعتماد کنند؛ مثل 
میان  این  در  بورس.  بین المللی  و  ملی  معاملات  نهادهای 
شناسنامه  دارای  که  اقتصادی  مشاوره ای  نهادهای  یک سری 
هستند نیز باید وجود داشته باشد. البته اکنون مراکز مشاوره  
آنها  ارتباط  چون  متأسفانه  ولی  دارند،  وجود  شناسنامه دار 
با  عموماً  و  بوده  کم  یا  نداشته  وجود  خصوصی  بخش  با 
بی خبر  آنها  از  مردم  اکثر  کرده اند،  کار  خاص  شرکت هایی 

هستند.«
بی پناه   اقتصادی  بی ثباتی  شرایط  این  در  را  مردم  گراوند، 
که  دارند  خُردی  دارایی های  می گوید:»مردم  و  می داند 
ارزش  آنها  برای  فردا  که  کنند  کار  چه  آن  با  نمی دانند 
بودن  کمرنگ  یا  نبود  در  بنابراین  باشد.  داشته  افزوده 
بین المللی و ملی و همچنین شرکت های خصوصی  نهادهای 
ارائه  فرهنگی  و  اجتماعی  اقتصادی،  مشاوره  خدمات  که 

دانش  مدعی  که  کسی  هر  به  مردم  از  بعضی  می دهند، 
اصلی  دلیل  حقیقت  در  می شوند.  پناهنده  است،  اقتصادی 
شرایط  در  مردم  و  است  اقتصادی  ناپایداری  وضعیت،  این 
تا  می زنند  چنگ  وسیله ای  هر  به  بالا  نوسانات  و  نابسامانی 
دارایی خود را حفظ کنند. بلاگرها هم چون متوجه شرایط 
منافع حداکثری خود  تا  اقدامی می زنند  به هر  هستند دست 
از  ناشی  خلأ  بلاگرها  و  اینفلوئنسرها  یعنی  کنند.  تأمین  را 
غیاب نهادهای قانونی تخصصی و علمی ملی یا بین المللی و 

کم کاری بخش خصوصی را پر کرده اند.«
و  ملی  نهادهای  همه  دنیا  می شود:»در  یادآور  گراوند 
انواع  دارای  هستند،  بورس ها  آنها  بزرگ ترین   که  بین المللی 
می شوند.  تلقی  مشورت  سیستم  نوعی  عملًا  که  نماگرند 
راحتی  به  مردم  داخلی،  و  بین المللی  بورس های  نماگر  با 
پایین  کدام  و  می رود  بالا  بورس  کدام  ارزش  که  می فهمند 
می آید. برخی هم مشاورانی دارند تا مستقیماً به مردم مشاوره 
البته  که  دارد  مشاورانی  خصوصی  بخش  همچنین  بدهند. 
گواهینامه صلاحیت را از نهادهای قانونی مثل بانک مرکزی، 
سازمان برنامه و بودجه و... می گیرند. آنها هم وجهه قانونی 
و روش مندی دارند، ولی اغلب مردم از آنها خبر ندارند یا 
عملًا  مراکز،  این  غیاب  در  است.  کم  کشور  در  آنها  شمار 
مردم به افرادی روی می آورند که در فضای مجازی تبلیغات 
باید  که  هستند  مردم  خود  این  ولی  انداخته اند،  راه   زیادی 
برای مشاوره گرفتن حواسشان باشد و نباید آنقدر هزینه کنند 

که بعدها پشیمان یا نگران شوند.«
در فضای مجازی تنوع تقاضاها، بلاگرها و مشاوره ها آنقدر 
بالاست که گراوند معتقد است:»ما نمی توانیم بگوییم در حال 
حاضر مردم چه چیزی جایگزین آنها کنند. به هر حال مردم 
نه  این شرایط می توان گفت که  اعتماد می کنند و در  دارند 
نهایتاً  می شوند.  موفق  خیلی ها  نه  و  می بینند  آسیب  خیلی ها 
کسب  به  مربوط  بحث های  درباره  مشاوره ها  شمار  می بینیم 
و  فیزیوتراپی  مانند  موضوعاتی  یا  روانی  مشکلات  کار،  و 
کایروپراکتیک در این فضا آنقدر زیاد شده که اعتماد کردن 
به آنها، فقط کار افرادی است که واقعاً دانش چندانی ندارند. 
بلاگرها هم از این نفوذ استفاده کرده و برخی سر مردم کلاه 

می گذارند و برخی هم مشاوره های درستی ارائه می دهند.«
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نشانه های خطرناک تپش قلب را جدی بگیرید!
تپش قلب ممکن است تجربه ای عادی به نظر برسد، اما وقتی 
این نشانه همراه با علائم خطرناک باشد، می تواند هشداری 
برای مشکلات جدی تری در قلب شما باشد. در این مطلب، 
به نشانه های تپش قلب که نباید نادیده گرفته شوند، پرداخته 
و چگونگی تشخیص و اقدام به موقع را بررسی خواهیم کرد.

دانشگاه  علمی  هیأت  بکاولی،عضو  حیدری  علیرضا  دکتر   
و  قلبی  های  بیماری  تخصص  فوق  و  مشهد  پزشکی  علوم 
یا  سریع تر  قلب  تپش  اینکه  به  اشاره  با  آریتمی،  فلوشیپ 
خاطر  باشد،  قلبی  مشکلات  از  نشانه ای  تواند  می  نامنظم 
مختلفی  صورت های  به  می توان  را  قلب  تپش  کرد:  نشان 
ناشی  زیرا  کرد،  احساس  لرزیدن  یا  تپیدن  کوبیدن،  مانند 
از ضربان غیرعادی قلب است. وی با بیان اینکه علائم تپش 
قلب همیشه به دلیل ضربان قلب بسیار سریع یا کند نیست و 
گاهی نمایانگر ضربان قلب برادی کاردی است، افزود: تپش 
یا  استرس، ورزش  مانند  از دلایلی  ناشی  است  قلب ممکن 
بیماری جدی  بروز یک  از  نشانه ای  اینکه  یا  باشد و  هیجان 
یا وجود علایم  این علائم  ادامه  بنابراین، در صورت  باشد، 
به درستی  به پزشک مراجعه کرد تا مشکل  بهتر است  دیگر، 

تشخیص و درمان مناسب ارائه شود.
است  ممکن  دلهره  و  قلب  تپش  دکتر حیدری تصریح کرد: 

به دلایل مختلفی از جمله استرس، اضطراب ناشی از حمله 
پانیک، عوامل فیزیولوژیکی یا مشکلات قلبی ایجاد شود.

وی ابراز کرد: در بیماری های غده تیرویید معمولًا تولید بیش 
و  قلب  ضربان  افزایش  باعث  تیرویید  هورمون های  حد  از 
تپش قلب می شود، همچنین، کاهش سطح قند خون می تواند 

باعث افزایش ضربان قلب و تپش قلب شود.
افزود:  مشهد  پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی  هیأت  عضو 
افزایش  و  ناخوشی  وزن،  کاهش  آلودگی،  خستگی، خواب 

اشتها ممکن است همراه تپش قلب احساس شود.
وی با بیان اینکه تپش قلب اگر با علائمی همچون درد قفسه 
سینه، گیجی، تنگی نفس شدید و حتی بیهوشی همراه باشد 
تپش  که  در صورتی  کرد:  دارد، خاطرنشان  پیگیری  به  نیاز 
عوارض  است  ممکن  باشد،  قلبی  مشکلات  علت  به  قلب 
جدی برجای بگذارد که شامل بیهوشی، ایست قلبی، عفونت 
باشددکتر  قلبی  نارسایی  و  سکته  یا  استروک  قلب،  دور 
حیدری با اشاره به اینکه فشارخون و کم خونی نیز می تواند 
ناشی  قلب  تپش  کرد:  اظهار  شود،  قلب  تپش  به  ابتلا  علت 
که  باشد  همراه  دیگری  علائم  با  است  ممکن  خونی  کم  از 
به صورت خستگی زیاد، رنگ پریدگی در پوست و ضعف 
عمومی در بدن دیده می شود که در چنین شرایطی نیاز به 

علوم  دانشگاه  علمی  هیأت  است.عضو  پزشک  سریع  اقدام 
پزشکی مشهد با اشاره به اینکه در تپش قلب عصبی، گاهی 
عصبانیت می تواند به عنوان یک عامل مؤثر در عملکرد قلب 
که  هنگامی  گفت:  بگذارد،  تأثیر  بالا  قلب  ضربان  ایجاد  و 
رخ  اندام ها  در  گزگز  و  بی حسی  با حس  همراه  قلب  تپش 
می دهد، این می تواند نشان دهنده حمله  اضطرابی یا اضطراب 
یا  و  تحرک  هنگام  قلب  تپش  داد:  ادامه  باشد.وی  شدید 
فعالیت های ورزشی، همراه با سرخ شدن صورت می تواند 
شدید،  استرس  جمله  از  متنوعی  پزشکی  اختلالات  نشانه  
ریتم  اختلالات  یا  دهلیزی،  فیبریلاسیون  پانیک،  حمله های 
قفسه   در  فشار  یا  با درد  نشانه همراه  این  اگر  و  باشد  قلب 
سینه بوده و باعث محدودیت در انجام فعالیت های ورزشی 
شما  شود، حتما باید به پزشک مراجعه کنید.دکتر حیدری با 
اشاره به اینکه تپش قلب همراه با تعرق شدید یکی از نشانه 
های مهم برای مراجعه زودهنگام به پزشک است، ابراز کرد: 
حالت  در  قلب  ضربان  تعداد  قلب،  وضعیت  بررسی  برای 
استراحت مهم است و باید بین ۶۰ تا ۱۰۰ ضربان در دقیقه 
غذایی،  رژیم  بدنی،  فعالیت  مانند  مختلفی  عوامل  اما  باشد، 
اثر  قلب  ضربان  بر  می توانند  دیگر  عوامل  و  استرس  میزان 

بگذارند.

به اطلاع کلیه سهامداران می رساند که در آگهی دعوت منتشره 
در روزنامه  نسیم   مورخ 1404/01/18  شماره 7424   در دستور 
بدینوسیله  که  است  نگردیده  درج  بازرسین   انتخاب  جلسه 
جلسه   شود  می  اعلام  و  میگردد  اصلاح  فوق  منتشره  آگهی 
مجمع عمومی عادی  مورخ 1404/02/10 ساعت 10   صبح در 
محل  اصلی شرکت به آدرس : رشت –  باقر آباد –  بن بست 
سار –  پلاک 375 –  طبقه همکف -کد پستی  4135733717  با 

دستورات ذیل تشکیل میگردد حضور بهم رسانند .
دستور جلسه :

1-استماع گزارش هئیت مدیره و بازرس 
2-طرح و تصویب بودجه برای سال 1404

3-طرح تصویب صورتهای مالی سال 1403
4-انتخاب اعضا هئیت مدیره به علت اتمام مهلت قانونی شرکت

5-تعیین روزنامه کثیر الانتشار جهت آگهی های قانونی شرکت 
6-انتخابات بازرسی

موظفند  بازرسی  و  مدیره  هئیت  سمت  تصدی  دواطلبان 
حداکثر ظرف مدت 5 روز قبل از تشکیل مجمع ، فرم داوطلبی 

را تکمیل و تحویل دفتر تعاونی نمایند.

 هئیت مدیره شرکت تعاونی   
1-علیرضا خیرخواه              2- ابراهیم نژادقربان                                                             
  رئیس هئیت مدیره             نائب رئیس هئیت مدیره                                                     

                                                                               تاریخ انتشار:  1404/01/27

اصلاحیه  آگهی  دعوت  از سهامداران شرکت شرکت تعاونی فراگستران راه گیلان ثبت شده به
 شماره 5195   و شناسه10720186403  جهت تشکیل مجمع عمومی عادی    
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عرضه اولیه به روش حراج در 
فرابورس منتفی شد

 آغاز تأمین مالی صندوق پروژه ها از بازار سرمایه
یک عضو شورای عالی کار گفت: دولت عزم خود را جزم کرده 
ابتدای سال و پیش از روز کارگر )۱۱ اردیبهشت( خبر  که در 

خوشی را برای جامعه کارگران به ارمغان آورد.
فریز  از دو سال است که  بیش   حق مسکن کارگری 
از  مسکن  ۱۴۰۲ حق  سال  است.  نکرده  تغییر  و  شده 
یافت؛  افزایش  تومان  هزار   ۹۰۰ به  تومان  هزار   ۶۵۰
اما این رقم از سال گذشته تا امروز تغییری نداشته در 
اسفند  بها  اجاره  و  تورم سالانه مسکن  نرخ  حالی که 
اعلام  ایران  آمار  مرکز  سوی  از  درصد   ۴۰.۳  ،۱۴۰۳
شد این در حالی است که بانک مرکزی از شهریور ماه 
هیچ گزارش از نرخ تورم در کشور اعلام نکرده با این 
استدلال که تورم انتظاری در این بازار به وجود نیاید.

تورم  تاریخی  رکورد  می شود  عنوان  دیگر  سوی  از 
راستا،  این  در  شد.  شکسته   ۱۴۰۳ سال  در  بها  اجاره 
نایب رئیس اول اتحادیه املاک در گفتگو با خبرنگار 
با  اجاره بها  نرخ  رشد  است،  کرده  عنوان  مهر  مسکن 
به رشد  توجه  با  و  نبوده  مستأجران همسو  مالی  توان 
مستأجران  فروش  و  خرید  اجاره،  بازار  در  قیمت ها 
دیگر به خرید خانه فکر نمی کنند. در حال حاضر رهن 
برخی از آپارتمان های تهران مطابق قیمت خرید چند 
دبیر  است.همچنین  مسکونی  واحد  همان  گذشته  سال 
اینکه  به  با اشاره  انبوه سازان مسکن کشور هم  انجمن 

طی سال های اخیر، شاهد مشکلات و چالش های بزرگی در حوزه 
مسکن و قدرت خرید مردم بوده ایم، گفت، سال های گذشته، دو 
که  داشته  قدرت خرید مسکن وجود  تقویت  برای  اصلی  عامل 
یکی از آنها مسئله »حقوق و دستمزد« است. در گذشته، دولت ها 
از طریق افزایش حقوق ها تلاش می کردند قدرت خرید مردم را 
تقویت کنند. آنچه در حال حاضر مشخص است، کشور با یک 
عقب ماندگی بزرگ نسبت به دهه های گذشته در بحث حقوق و 

دستمزد مواجه است.
در  است.  تورم  تأثیر  تحت  همچنان  مسکن  بازار  وی،  گفته  به 
روند  این  و  است  بوده  تورم  درگیر  همچنان  مسکن  بازار  واقع 

امسال نیز ادامه خواهد داشت.
افزایش حق مسکن در سال ۱۴۰۴ به کجا رسید؟

عالی  شورای  در  کارگری  جامعه  نماینده  تاجیک،  محمدرضا 
کار درباره موضوع پیگیری حق مسکن کارگران در سال ۱۴۰۴ 
اما  نکرده ایم.  این موضوع ورود  به  فعلًا  مهر گفت:  به خبرنگار 

اجتماعی که  رفاه  و  کار  تعاون،  هفته گذشته وزارت  در جلسه 
هم  کارگری  جامعه  نمایندگان  و  شد  برگزار  استانی  مدیران  با 
حضور داشتند موضوع »مسکن کارگری« مورد بحث قرار گرفت.

وی افزود: دولت عزم خود را جزم کرده که در ابتدا سال جدید 
و پیش از روز کارگر )۱۱ اردیبهشت( یک خبر خوش را برای 
از  کارگری  جامعه  نماینده  آورد.این  ارمغان  به  کارگران  جامعه 
و  داد  خبر  وزارتخانه  این  در  کارگری  مسکن  کارگروه  تشکیل 
تعاون  معاونت  و  استانی  مدیران  کارگروه  این  در  کرد:  اظهار 
عضو هستند. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی دستور داده است 
قرار گیرد.تاجیک در  پیگیری  اولویت، مورد  این موضوع در  تا 
ادامه سخنان خود با بیان اینکه موضوع افزایش حق مسکن فعلًا 
نیست، عنوان کرد: نخستین جلسه شورای عالی  در دستور کار 
کار باید در سال جدید برگزار تا به موضوع پرداخته شود. وزیر 
کار تاکید دارد مسئله مسکن برای کارگران باید به شکل بهتری 

پیگیری و حل شود.
وی اظهار کرد: حق مسکن یک عدد است که هر سال باید برای 
کارگران  اینکه  کارگری  مسکن  بحث  اما  شود  پیگیری  آن  رقم 
حل  ریشه ای  شکل  به  را  فعلی  مشکل  شوند  مسکن  صاحب 

قابل  راهکار  چند  افزود:  کار  عالی  شورای  عضو  می کند.این 
استانی  مدیران  با  کار  وزارت  گذشته  هفته  جلسه  در  انجام 
بندی های  به جمع  آتی  این موضوع در هفته های  اگر  ارائه شد. 
نهایی برسد برای مصوبه شدن در قالب های مختلف که 
می تواند توافق نامه باشد یا اصلاح آئین نامه قانون کار 

پیگیری خواهد شد.
 ۵ تا   ۴ این  از  یک  کدام  دید  باید  اینکه  بیان  با  تاجیک 
راهکار اجرایی، نهایی و عملیاتی می شود، گفت: چند ماه 
است که وزارت کار در حال بررسی موضوع حق مسکن 
کارگران است. امیدوارم در کارگروه مسکن تا پایان سال 

اتفاق های خوبی رقم بخورد.
از  پس  کرد:  اضافه  کارگری  مسکن  کارگروه  این عضو 
عالی  شورای  به  موضوع  این  کارگروه،  در  شدن  نهایی 

کار ارائه شده تا تصمیم گیری شود.
پیگیری اصلاح یک آئین نامه

تاجیک در ادامه سخنان خود به ماده ۱۴۹ قانون کار اشاره 
کرد و یادآور شد: این ماده قانونی کارفرمایان را مکلف 
کارگرانی  آن  با  تا  کنند  راه اندازی  مسکن  تعاونی  کرده 
و  قانون  شوند.مطابق  دار  خانه  هستند  مسکن  فاقد  که 
مقررات کار، در فصل هشتم که مربوط به خدمات رفاهی 
مکلف  »کارفرمایان  آمده   ۱۴۹ ماده  در  است،  کارگران 
هستند با تعاونی های مسکن و در صورت عدم وجود این 
تامین خانه های  فاقد مسکن جهت  کارگران  با  مستقیماً  تعاونی ها 
شخصی مناسب همکاری لازم را بنمایند و همچنین کارفرمایان 
کارگاه های بزرگ مکلف به احداث خانه های سازمانی در جوار 
یا محل مناسب دیگر هستند.تبصره ۱ - دولت موظف  کارگاه و 
است با استفاده از تسهیلات بانکی و امکانات وزارت مسکن و 
همکاری  ذی ربط  دستگاه های  سایر  و  شهرداری ها  شهرسازی، 
مشارکت  و  همکاری  میزان  و  نحوه   -  ۲ بنماید.تبصره  را  لازم 
کارگاه های  نوع  و  دولتی  دستگاه های  و  کارفرمایان  کارگران، 
توسط  که  بود  آیین نامه ای خواهد  طبق  ماده  این  مشمول  بزرگ 
وزارت های تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مسکن و شهرسازی 

تهیه و به تصویب هیئت وزیران خواهد رسید.«
یک  قانونی  ماده  این  اینکه  بیان  با  کار  عالی  این عضو شورای 
آئین نامه دارد که باید به روز شود، گفت: می توانیم با این آئین 
نامه که ذیل قانون است، با اصلاح و مصوبه هیئت وزیران برای 

جامعه کارگری در حوزه مسکن کار خوبی رقم بزنیم.

 مدیرکل بنیاد مسکن فارس با اشاره به رسالت این بنیاد در بحث 
 ۵۴ کشور  در  را  کار  این  میزان  روستایی،  مسکن  سازی  مقاوم 

درصد و در استان ۷۰ درصد اعلام کرد.  
سالروز  مناسبت  به  که  خبری  نشست  در   ، حمیدی  سیدعلیرضا 
تأسیس بنیاد مسکن در شیراز برگزار شد، روستا را محور تولید، 
امنیت و جمعیت آوری توصیف کرد و گفت: امروز فرصت طلایی 
هشت ساله در اختیار داریم تا مسئله تحدید نسل را حل کنیم و از 
سوی دیگر هم نمی توانیم به جوانان بگویم بدون شغل، درآمد و 
مسکن ازداوج کند لذا باید بسترها را برای تأمین مسکن و اشتغال 
در  مردم  ماندن  لازمه  که  نکته  این  ذکر  با  کنیم.وی  فراهم  آنان 
روستاها، آباد کردن آن هاست، افزود: ۲۳۱۸ روستای استان فارس 
طرح   ۱۴۱۶ تعداد  این  از  که  هستند  مصوب  هادی  طرح  دارای 
است و ۳۵۰ طرح هم در دستور  بازنگری شده  هادی روستایی 

کار داریم که دارای پیشرفت فیزیکی بیش از ۸۰ درصد است.
حمیدی با بیان اینکه تا پایان سال مالی ۱۴۰۴، بازنگری طرح های 
هادی روستایی در فارس به نقطه امن و اطمینان خواهیم رساند، 
بحث  در  گفت:  و  کرد  اشاره  روستایی  معابر  آسفالت  بحث  به 
رتبه  کشور  در  روستایی  آسفالت  بخش  در  قیر  اعتبارات  جذب 
نخست داریم و تاکنون ۷ میلیون متر مربع از معابر روستایی فارس 

آسفالت شده ست.
مدیرکل بنیاد مسکن فارس با تصریح اینکه سالانه در قریب یک 
اجرا می شود،  استان طرح عمرانی  نقطه روستایی  تا ۱۲۰۰  هزار 
گفت: هر سال در ۵۰ درصد از روستاهای بالای ۲۰ خانوار یک 

طرح بهسازی اجرا می شود.
وی همچنین از صدور ۴۵۰ هزار سند روستایی و شهرهای بالای 
۲۰ هزار نفر جمعیت در استان فارس خبر داد و گفت: به طور کلی 

سالانه بیش از ۱۰ هزار سند روستایی را صادر می کنیم.
حمیدی با بیان اینکه بنیاد مسکن بزرگترین دستگاه اجرایی کشور 
با کمک  امسال  به لحاظ تعداد و پراکندگی پروژه هاست، گفت: 
نمایندگان مجلس، اعتبارات خوبی به بنیاد مسکن تخصیص یافته 
میلیارد۸۶۰  ساعت  این  تا  ما  مصوب  اعتبار  که  طوری  به  است 
تومان است که از این میزان ۶۲۲ میلیارد تومان تخصیص در قالب 

پروژه های بنیاد است.
و  درصد   ۴۰ را  گذشته  سال  در  اعتبارات  تخصیص  میزان  وی 

امسال را ۷۰ درصد اعلام کرد و افزود: سالی ما در بنیاد مسکن 
از ۳۱ شهریور یک سال تا ۳۱ شهریور سال دیگر تعریف می شود 
یعنی این اعتبارات مربوط به اعتبارات سال مالی ۱۴۰۳ است و تا 

پایان شهریور ۱۴۰۴ این اعتبار را خواهیم داشت.

سند  صدور  بخش  در  تحقق  میزان  فارس  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
روستایی را ۱۰۰ درصد، در حوزه عمران روستایی ۱۴۷ درصد 
در  گفت:  و  کرد  اعلام  درصد   ۱۴۷ بودجه ای  فعالیت های  در  و 
بازسازی مسکن روستایی ما با شعار »حمایت، هدایت و نظارت« 
و  سیل  نظیر  حوادثی  وقوع  از  بعد  که  هستیم  دستگاهی  اولین 
زلزله در منطقه حضور می یابیم و با اعتبارات خودمان مشغول به 
کار می شویم به عنوان مثال اکنون در منطقه دژگاه دهرم فراشبند 
منازل  بازسازی  اعتبارات  هنوز  اما  هستیم  فعالیت  به  مشغول 
زلزله زده دژگاه در دولت تأیید نشده است، با این وجود ما کار 
خود را انجام می دهیم زیرا نمی توانیم مردم را معطل اعتبارات نگه 
داریم.حمیدی با بیان اینکه میزان مقاوم سازی خانه های روستایی 
در کشور ۵۴ درصد است اما در فارس حدود ۷۰ درصد است، به 
بحث نهضت ملی مسکن روستایی اشاره کرد و افزود: به طور کلی 

در بحث مسکن روستایی دارای رتبه کشور هستیم.
وی بیان کرد: در بحث نهضت ملی مسکن روستایی کار احداث 
۱۵ هزار واحد مسکونی تمام شده است که ۷۲۰۰ واحد آن را در 
قریب هشت  اکنون  و  افتتاح کردیم  فارس  به  رئیسی  سفر شهید 

مسئولان  سفر  منتظر  که  داریم  افتتاح  آماده  دیگر  واحد  هزار 
کشوری به استان فارس هستیم.

و  داد  خبر  استان  روستاهای  درصد   ۸۵ بهسازی  از  حمیدی 
اما  می گیرند  اعتبار  و  دارند  پروژه  کد  روستاها  برخی  گفت: 
 ۲۳ کمیسیون  در  باید  و  ندارند  پروزه  کد  هنوز  روستاها  برخی 
تا  کنیم  تلاش  باید  لذا  بگیرد  پروزه  کد  بتوانند   تا  گیرند  قرار 
روستاهایی که در سنوات قبل اعتبار عمرانی را جذب کرده اند، 
جای خود ر به دیگر روستاهایی که کد پروژه ندارند، بدهند اما 
با این وجود بنیاد مسکن به دلیل وظیفه محرومیت زدایی که دارد، 
داده است. انجام  نداشتند، کار  پروژه هم  در روستاهایی که کد 

مدیرکل بنیاد مسکن فارس همچنین به نهضت ملی مسکن شهری 
امروز قرارداد ۲۰ هزار واحد نهضت  تا  افزود:  نیز اشاره کرد و 
بانک ها منعقد شده که ۱۵ هزار  با  ملی مسکن شهری در فارس 
واحد آن مربوط به بنیاد مسکن است.وی بیان کرد: در سبد بنیاد 
تأیید  ملی مسکن شهری  نهضت  متقاضی  تعداد ۲۷ هزار  مسکن 
این  مبلغ  که  ریخته اند  حساب  به  را  اولیه  آورده  که  است  شده 
آورده ۴۰ میلیون تومن بوده است. ۲۶ هزار واحد تاکنون پروانه 
ساخت اخذ کرده اند و ۲۲ هزار نفر هم کار احداث مسکن را آغاز 
وام مسکن  متقاضی  نفر  هزار  نوروز ۱۵  عید  از  قبل  تا  کرده اند. 
مسکن  ساخت  کار  وام  بدون  هم  متقاضی  هزار  هفت  و  داشتیم 
ملی خود را شروع کرده اند.مدیرکل بنیاد مسکن فارس همچنین به 
بحث الحاق اراضی به محدوده روستاها اشاره کرد و افزود: ۲۵۰۰ 
هکتار اراضی ملی را در روستاهای مستعد فارس شناسایی کردیم 
و بحث الحاق آن ها به روستاها را در شورای مسکن مطرح کرده 
و تأییدیه گرفتیم تا به محدوده روستاها الحاق شوند و در نهایت 
این اراضی را به جوانان بومی روستا با شرایط مخصوص واگذار 
خواهیم کردیم که در این بحث نیز ۶۰ هزار متقاضی داریم.وی در 
ادامه سخنان خود از تدوین سند راهبردی ۵ ساله بنیاد مسکن خبر 
داد و گفت: هدف از طراحی این سند آن است که بتوانیم با روش 

و استراتژی درست چند هدف را محقق کنیم.
بنیاد  در  بعدی  سه  پرینتر  نخستین  به  اشاره  با  همچنین  حمیدی 
مسکن کشور تصریح کرد: هیچ استانی فعلا این پرینتر را در اختیار 
ندارد اما تلاش می کنیم یکی از این پرینترها را به فارس بیاوریم تا 

کمی به سمت صنعتی سازی احداث مسکن حرکت کنیم.

»مسکن کارگری« در دستور کار دولت؛ »حق مسکن«
 شاید وقتی دیگر

مدیرکل بنیاد مسکن استان فارس:

جایگاه نخست استان فارس در مقاوم سازی مسکن روستایی 

نهضت ملی مسکن با قوت ادامه یابد
 لزوم دخیل کردن شهرداری ها 

در مسکن استیجاری
 یک کارشناس بخش مسکن گفت: رفع معضلات در حوزه 
اجاره مسکن نیازمند تداوم طرح هایی نظیر نهضت ملی مسکن 
شهرداری ها  نظیر  ارگان هایی  کردن  مسئولیت پذیر  همچنین  و 

در این زمینه است.
فرشید ایلاتی با اشاره به بسته ساماندهی بازار اجاره مسکن و 
حمایت از مستاجران که روز یکشنبه گذشته در جلسه شورای 
در  امسال  که  همین  افزود:  رسید،  تصویب  به  مسکن  عالی 
مقایسه با پارسال، این بسته پیش از آغاز فصل نقل و انتقالات 
مستاجران به تصویب می رسد، نشان دهنده اهتمام ویژه دولت 

است.
که  مسکن  اجاره  بازار  ساماندهی  قانون  بیان داشت:  وی 
بسیار  ظرفیت های  نیز  شد،  ابلاغ  گذشته  سال  اردیبهشت ماه 

خوبی دارد و باید بتوان به خوبی آن را اجرایی کرد.
ایلاتی گفت: باید با طراحی قواعد و مقررات مورد نیاز، اجرای 
این قانون را تسهیل کرد و معتقدم اگر همین قوانین موجود را 

به درستی اجرا کنیم، نیازی به اقدامات جدید نیست.
این کارشناس حوزه مسکن اضافه کرد: یک موضوع کلیدی در 
بحث استیجار، شهرداری ها هستند. باید بتوانیم نهاد شهرداری 
را در موضوع ساخت، مجوزها و فرآیندهای مسکن مسئولیت 

پذیر کنیم.
جایگاهشان  مقوله  این  در  ها  شهرداری  اگر  بیان داشت:  وی 
که  چرا  باشند،  طرح  این  مقوم  می توانند  شود،  دیده  درست 

از ابزارهای لازم برای ساخت مسکن استیجاری برخوردارند.
ایلاتی تاکید کرد: شهرداری ها باید متولی مسکن استیجاری در 
کشور شوند و در قبال مساله مسکن، )اعم از قیمت، اجاره و 

...( به آنها نقش بدهیم.
اتحادیه  به ویژه  اکثر کشورهای جهان  وی خاطرنشان کرد: در 
اروپا، شهرداری ها تا ۳۰ درصد مسکن استیجاری را در تملک 
ساله  چند  برنامه ریزی  یک  با  راستا  این  در  دارند.  خودشان 
برد؛  بالا  استیجاری  مسکن  در  را  شهرداری ها  سهم  می توان 
به عبارتی شهرداری ها این نوع مساکن را بسازند و سپس اجاره 

دهند.
دولت  منظور،  این  به  ادامه داد:  مسکن  حوزه  کارشناس  این 
به سمت شهرداری ها سوق دهد؛  را  امکانات  برخی  می تواند 
اختیار  در  تسهیلات  تا  کند  ملزم  را  بانک ها  مثال  به طور 
شهرداری ها قرار دهند یا این نهاد از ظرفیت زمین های شهری 

استفاده کند.
داشت:  اظهار  شهرداری ها،  تراکم فروشی  به  اشاره  با  وی 
آورد.  اجتماعی  مسکن  قالب  در  را  تراکم فروشی  می توان 
به عنوان مثال چنانچه سازندگان نسبت به ساخت طبقات اضافه 
اجاره داری وارد کرد.  اقدام کردند، آن واحدها را در سیکل 
هرچند در عین حال باید مراقب بود تراکم های مازاد خود به 

معضلی دیگر تبدیل نشود.
بزند،  انتخاب  به  دست  باید  سیاستگذار  اینکه  بیان  با  ایلاتی 
تصریح کرد: در مجموع مسکن استیجاری گزینه مطلوبی برای 
اقتصاد ایران نیست، چرا که تورم اجاره از تورم کلی اقتصاد 
ارائه  و  زمین  اختصاص  به  خود  دولت  اگر  اما  است،  بیشتر 
مسکن  ساخت  به  نسبت  گذاران  سرمایه  و  بپردازد  تسهیلات 
برای سکونت و استیجار اقدام کنند، توجیه خواهد داشت؛ با 

این حال نباید از محدودیت منابع غافل شد.
وی افزود: در این شرایط، یک انتخاب این است که طرح هایی 
نظیر نهضت ملی مسکن ادامه یابد. در این صورت چنانچه یک 
میلیون واحد مسکونی ساخته شود، یک میلیون خانوار از بازار 
میلیون  انگار یک  اجاره خارج شده و صاحبخانه می شوند و 
واحد اجاره ای اضافه شده است.این کارشناس حوزه مسکن 
گفت: نهضت ملی یا ساخت و تولید مسکن، در شرایط فعلی 
باشد.وی  برخوردار  بالاتری  اولویت  از  باید  کشور  اقتصادی 
به طور عمده  ادامه داد: شاید مطرح شود که مسکن حمایتی 
در خارج از شهرهاست که بعضا از امکانات و خدمات اولیه 
نیز برخوردار نیستند. در این راستا بازیگر اصلی شهرداری ها 
مسئولیت  می توانند  عنوان شد  که  مکانیسم هایی  با  که  هستند 
فرزانه صادق  دهند.  توسعه  را  اجاره داری  و  پذیرفته  بیشتری 
مالواجرد وزیر راه و شهرسازی شامگاه یکشنبه با حضور در 
برنامه گفت وگوی ویژه خبری به تشریح مصوبات دومین جلسه 
گفت:  و  پرداخت  چهاردهم  دولت  در  مسکن  عالی  شورای 
یکی از مهم ترین موضوعات مطرح شده در این جلسه، بررسی 
مستاجران  از  حمایت  و  مسکن  اجاره  بازار  ساماندهی  بسته 
کمک  تسهیلات  تومان  میلیارد  هزار   ۲۰ که  شد  بود.مصوب 
ودیعه قرض الحسنه چهار درصدی در اختیار خانوارهای تحت 
پوشش نهادهای حمایتی قرار گیرد.مصوبه دیگر جلسه شورای 
عالی مسکن، تخصیص ۲۰۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات برای 
ودیعه مسکن بود که نرخ و سقف خانوار آن از سوی هیات 
عالی بانک مشخص خواهد شد. مقرر شد این موضوع استانی 
بوده و در شورای مسکن هر استان و مطابق نرخ تورم هر استان 

تصمیم گیری و تایید شود.

 

سهام  اولیه  عرضه  روش  گفت:  فرابورس  مدیرعامل 
دلیل  به  عمومی«  »حراج  ابزار  با  فرابورس  در  شرکت ها 
نبود،  منصفانه  و  داشت  قیمت  کشف  در  که  مشکلاتی 

متوقف شده است.
کرد:  اظهار  ایران  فرابورس  مدیرعامل  شیرازی  محمدعلی 
در چند سال اخیر ما اصلا روش حراج عمومی برای عرضه 
اولیه ها را در فرابورس نداشته ایم این روش تا قبل از سال 
و  محدود  عرضه  میزان  چون  اما  می شد  استفاده   ۱۳۹۹
سرمایه گذاران زیاد بود، معمولا قیمت خیلی بالا می خورد 

و چندان به نفع سرمایه گذاران نبود.
وی ادامه داد: برای رفع مشکل دو راه حل داشتیم یکی اینکه 
به روش ثبت سفارش انجام شود که قیمتی بین بورس و 
ناشر توافق و روی آن دامنه نوسان گذاشته شود که باتوجه 
به اینکه کشف قیمتی اتفاق نمی افتد و عملا نظر چند نفر در 
قیمت گذاری ها اعمال می شود، من این روش را نمی پسندم.

وی ادامه داد: روش ترکیبی این حُسن را دارد که حداقل 
مشارکت  ارزش گذاری  خصوص  در  نفر   ۵۰۰ تا   ۴۰۰
می کنند؛ ما بررسی کردیم که آیا با این روش ارزش گذاری، 
قیمت تعیین شده برای هر سهم با ارزش واقعی آن تفاوت 
از  بالاتر  سهم ها  برخی  که  دیدیم  خیر؟  یا  دارد  زیادی 
با  مطابق  تعدادی  شده،  قیمت گذاری  آن  واقعی  ارزش 
ارزش  از  پایین تر  هم  سهم ها  از  تعدادی  و  واقعی  ارزش 
ثابت  ما  به  به لحاظ آماری  واقعی، ارزش گذاری شده اند. 
اولیه  از حراج عمومی در عرضه  بهتر  شده روش ترکیبی 
است. چون بازار خود به خود به سمت صنایعی که مورد 
اقبال سرمایه گذاران هستند، کشش پیدا می کند و برای سهام 
آن صنعت، ارزش بالاتری کشف می شود. عیوب آن کمتر 

از سایر روش هاست.
مدیرعامل فرابورس درباره عرضه اولیه های پیشِ رو گفت: 
حجم  و  اندازه  به  هم  و  بازار  کشش  به  هم  موضوع  این 
فعالیت شرکت های متقاضی حضور در عرضه اولیه بستگی 
دارد. در حال حاضر شرایط بازار خوب است و اگر این 

روند ادامه یابد، توان هفته ای یک عرضه اولیه را داریم.
وی در خصوص برنامه های فرابورس در سال جاری یادآور 
مخصوصا  مختلف  صنایع  مالی  تأمین  ما،  رسالت  شد: 
صنایعی که برای مردم و اقتصاد کشور ضروری تر هستند. 
همچنین یکی دیگر از رسالت های ما، فراهم کردن شرایط 
آن  روی  آنچه  است.  سرمایه گذاران  برای  سرمایه گذاری 
فرابورس  در  نوآفرین  بازار  ارتقای  داریم،  بیشتری  تأکید 
است که اخیرا افتتاح شده است در این بازار شرکت های 

دانش بنیان یا رشدی و استارتاپی پذیرش می شوند.
شیرازی با تأکید بر اینکه توسعه شرکت های دانش بنیان و 
استارتاپ ها یک ضرورت اقتصادی است، افزود: در بازار 
این  مالی شدن  تأمین  و   IPO برای  مناسبی  بستر  نوآفرین 

شرکت ها فراهم شده است.
بورس  در  صندوق-پروژه  شرکت های  خصوص  در  وی 
تأکید کرد: این شرکت ها هم برای پروژه های ملی و دولتی 
و  تأسیس  امکان  کوچک  و  خصوصی  پروژه های  هم  و 
تأمین مالی را در فرابورس دارند؛ این صندوق پروژه ها در 
حوزه های فولاد، معدن و استخراج طلا، صنعت ساختمان 
فعال شده اند ولی هنوز راه اندازی آنها در فرابورس اعلام 
در  آماده سازی  مراحل  طی  از  پس  و  است  نشده  عمومی 
برای  علاقه مندان  به  شرکت ها  این  اسامی  سرمایه،  بازار 

سرمایه گذاری، اعلام می شود.
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه  
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
دوم  اول/  هیات   ۱۴۰۳.۱۰.۲۶ مورخ   ۱۴۰۳۶۰۳۱۶۰۰۱۰۱۵۹۹۹ شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند  رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی آقای / خانم فرزاد سرا بخشکهء فرزند محمد مراد  بشماره شناسنامه ۳ و کد 
ملی ۳۲۵۷۹۳۴۸۲۳ صادره از کرمانشاه به ادرس این ملک به شماره قطعه ۱۳۴۴ مبنی 
برصدورسند مالکیت نسبت به سه دانگ  از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ۶۵۰۰.۶۴ متر مربع در قسمتی از پلاک ۱۵۰ اصلی واقع در کرمانشاه بخش 
حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه  یک همچنین احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک 
مورد تقاضا و انتقال ملک از مالک رسمی محمد مراد سرا بخشکه به متقاضی محرز 
فاصله ۱۵ روز  به  نوبت  مراتب در دو  اطلاع عموم  منظور  به  لذا   است.  گردیده 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی  
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالکیت صادر خواهد شد.  

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴.۰۱.۲۷  
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴.۰۲.۱۳  

سجاد مؤیدی  
رئیس ثبت اسناد و املاک 

۳۳۴ م الف   
***

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه  
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
دوم  اول  هیات   ۱۴۰۳.۱۰.۲۶ مورخ   ۱۴۰۳۶۰۳۱۶۰۰۱۰۱۵۹۹۵ شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند  رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی آقای / خانم کرمرضا سرابخشکه فرزند محمد مراد  بشماره شناسنامه ۱ و کد 
ملی ۳۲۵۹۱۲۶۳۹۲ صادره از کرمانشاه مبنی بر صدور سند مالکیت نسبت به سه دانگ 
از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به  مساحت ۲۵۵۹۹.۵۹ متر مربع در قسمتی از 
پلاک ۱۵۰ اصلی روستای سرا بخشکه علیا واقع در کرمانشاه بخش حوزه ثبت ملک 
کرمانشاه ناحیه یک همچنین  احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و 
انتقال ملک از مالک رسمی محمد مراد سرا بخشکه به متقاض محرز گردیده است. 
لذا به منظور  اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند.  می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم  اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد.  
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴.۰۱.۲۷  
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴.۰۲.۱۳  

سجاد مؤیدی  
رئیس ثبت اسناد و املاک 

م الف ۳۳۶  
****

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم/آقای نقره راستی مدعی هستند که سند مالکیت ششدانگ پلاک ۱۰۱ فرعی 
بنام مالک فوق صادروتسلیم گردیده است.  ۶۳۷ اصلی واقع دربخش ۲۴ مریوان 
وبه علت جابجایی ازبین رفته و تقاضای المثنی سند مالکیت گردیده است.لذا بنا 
به دستورتبصره ۱ ماده ۱۲۰ اصلاحی آیین نامه قانون ثبت مصوب ۸۰/۱۱/۸ مراتب 
جهت اطلاع عموم دریک نوبت آگهی میشود تا چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت 
به ششدانگ پلاک مرقوم مدعی انجام معامله یا وجود سند مالکیت یا سند معامله نزد 
خود میباشد ظرف مدت ۱۰ روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض خود را ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم نمایند و اگر ظرف مهلت 
مقرر اعتراضی نرسد و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود سند مالکیت المثنی 
بنام مالک صادر و تسلیم خواهد شد و درصورت ارائه سند مالکیت یا سند معامله 
صورت جلسه ای مبتنی بر وجود آن نزد معترض در دو نسخه  تنظیم ویک نسخه 

آن به متقاضی المثنی  تسلیم واصل سند مالکیت به ارائه دهنده مسترد خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک مریوان نگاری 

 م الف ۲
*****

آگهی تحدید حدود قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن مصوب 
)۱۳۸۸(

نظر به اینکه املاک مشروحه ذیل در اجرای مقررات قانون الحاق موادی به قانون 
ساماندهی و حمایت از تولید عرضه و مسکن مصوب ۱۳۸۸/۱۲/۲ از طرف بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی شهرستان دیر به نمایندگی از طرف متقاضیان درخواست صدور سند 
مالکیت نموده و تصرفات مالکانه وبلامعارض و بلامنازع متقاضیان در اجرای بند ۲ از 
ماده یک قانون منجر به صدور رای گردیده است لذا با توجه به عدم سابقه تحدید 
حدود آنها در اجرای بند ب از ماده ۷ آئین نامه اجرایی قانون فوق الذکر جهت 
اطلاع عموم الصافی و عملیات تحدید حدود به شرح تاریخ تعیین شده ذیل در محل 
با حضور نماینده بنیاد مسکن و صاحبان املاک و مجاورین به عمل خواهد آمد و 

عدم حضور مانع انجام عملیات تحدید حدود نخواهد شد.
۱ پلاک ۲۱۰۵/۳۵۱۳ میلاد آشوری ششدانگ یک قطعه زمین محصور به مساحت 

۲۱۰ متر مربع واقع در بردستان تحدید حدود ۱۴۰۴/۰۲/۲۱
لذا بدینوسیله اعلام میدارد اشخاصی نسبت به اصل ملک اعتراض دارند از تاریخ 
ارتفاق  وحقوق  حدود  تحدید  به  نسبت  که  اشخاصی  و  آگهی  این  بانتشار  الصاق 
اعتراض دارند از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدید حدود ظرف مدت بیست روز 
باید اعتراض خود را به صورت مکتوب به اداره ثبت اسناد و املاک دیر تسلیم نمایند 
و ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به ثبت دیر دادخواست خود را به مرجع 
ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست ابه اداره ثبت اسناد و املاک 
دیر تسلیم نماید رسیدگی به اینگونه اعتراضات در دادگاه خارج از نوبت خواهد بود 
بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض درمود مقرر و یا تحویل گواهی عدم 
تقدیم دادخواست ابه اداره ثبت اسناد و املاک دیر عملیات ثبتی بارعایت مقررات 

تعقیب خواهد شد
تاریخ انتشار: ۱۴۰۴/۰۱/۲۷

۲۹ / م الف
عبد العزیز نصار یوسفی

 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دیر
*****

مسکن  و عرضه  ازتولید  و حمایت  ساماندهی  قانون  به  موادی  الحاق  قانون  ااگهی 
مصوب ۱۳88/۱2/2 

بدینوسیله در اجرای بند دوم ماده یک قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی و 
حمایت از تولید عرضه و مسکن و ماده ۱۰ آیین نامه اجرایی آن آرا صادره از هیات 

موضوع بند ۲ ماده یک قانون مستقر در واحد ثبتی شهرستان دیر مربوط به متقاضیانی 
که در اجرای قانون فوق الذکر تقاضای ثبت نمودهاند به شرح ذیل جهت اطلاع 

عموم آگهی میشود
۱.رای شماره ۲۹۵۷ مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۲۴ غلامرضا مبشری ششدانگ یکبابخانه قسمتی 

از پلاک ۲۱۱۴ واقع
در ابدان

لذا بدینوسیله اعلام میدارد اشخاصی نسبت به اصل ملک اعتراض دارند از تاریخ 
الصاق با انتشار این آگهی و اشخاصی که نسبت به تحدید حدود و حقوق ارتفاق 
اعتراض دارند از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدید حدود ظرف مدت بیست روز 
باید اعتراض خود را به صورت مکتوب به اداره ثبت اسناد و املاک دیر تسلیم نمایند 
و ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به ثبت دیر دادخواست خود را به مرجع 
ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست ابه اداره ثبت اسناد و املاک 
دیر تسلیم نماید رسیدگی به اینگونه اعتراضات در دادگاه خارج از نوبت خواهد بود 
بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مود مقرر و یا تحویل گواهی عدم 
تقدیم دادخواست ابه اداره ثبت اسناد و املاک دیر عملیات ثبتی بارعایت مقررات 

تعقیب خواهد شد. 
تاریخ انتشار: ۱۴۰۴/۰۱/۲۷

۲۸ / م الف
عبدالعزیز نصار یوسفی

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دیر
*****

مسکن  عرضه  و  ازتولید  وحمایت  ساماندهی  قانون  به  موادی  الحاق  قانون  آگهی 
مصوب ۱۳88/۱2/2 

بدینوسیله در اجرای بند دوم ماده یک قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی و 
حمایت از تولید عرضه و مسکن و ماده ۱۰ آیین نامه اجرایی آن آرا صادره از هیات 
موضوع بند ۲ ماده یک قانون مستقر در واحد ثبتی شهرستان دیر مربوط به متقاضیانی 
که در اجرای قانون فوق الذکر تقاضای ثبت نموده اند به شرح ذیل جهت اطلاع 

عموم آگهی می شود
۱.رای شماره ۲۹۸۴ مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۲۴ امین عباسی ششدانگ یکبابخانه قسمتی از 

پلاک ۲۱۰۵ واقع در بردستان
تاریخ  از  به اصل ملک اعتراض دارند  لذابدینوسیله اعلام میدارد اشخاصی نسبت 
انتشار این آگهی و اشخاصی که نسبت به تحدید حدود وحقوق ارتفاق  با  الصاق 
اعتراض دارند از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدید حدود ظرف مدت بیست روز 
باید اعتراض خود را به صورت مکتوب به اداره ثبت اسناد و املاک دیر تسلیم نمایند 
و ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به ثبت دیر دادخواست خود را به مرجع 
ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست ابه اداره ثبت اسناد و املاک 
دیر تسلیم نماید رسیدگی به اینگونه اعتراضات در دادگاه خارج از نوبت خواهد بود 
بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مود مقرر و یا تحویل گواهی عدم 
تقدیم دادخواست ابه اداره ثبت اسناد و املاک دیر عملیات ثبتی بارعایت مقررات 

تعقیب خواهد شد.
تاریخ انتشار: ۱۴۰۴/۰۱/۲۷
اقدام کننده زهرا مکاریان

عبدالعزیز نصار یوسفی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دیر

۲۷ / م الف
******

مسکن  عرضه  و  ازتولید  وحمایت  ساماندهی  قانون  به  موادی  الحاق  قانون  آگهی 
مصوب ۱۳88/۱2/2 

بدینوسیله در اجرای بند دوم ماده یک قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی و 
حمایت از تولید عرضه و مسکن و ماده ۱۰ آیین نامه اجرایی آن آرا صادره از هیات 

موضوع بند ۲ ماده یک قانون مستقر در واحد ثبتی شهرستان دیر مربوط به متقاضیانی 
که در اجرای قانون فوق الذکر تقاضای ثبت نموده اند به شرح ذیل جهت اطلاع 

عموم آگهی میشود
۱-رای شماره ۲۹۴۹ مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۲۳حسن خاکی ششدانگ یکبابخانه قسمتی از 

پلاک ۲۰۲۲ واقع در دیر 
لذا بدینوسیله اعلام میدارد اشخاصی نسبت به اصل ملک اعتراض دارند از تاریخ 
الصاف با انتشار این آگهی و اشخاصی که نسبت به تحدید حدود و حقوق ارتفاق 
اعتراض دارند از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدید حدود ظرف مدت بیست روز 
باید اعتراض خود را به صورت مکتوب به اداره ثبت اسناد و املاک دیر تسلیم نمایند 
و ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به ثبت دیر دادخواست خود را به مرجع 
ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست ابه اداره ثبت اسناد و املاک 
دیر تسلیم نماید رسیدگی به اینگونه اعتراضات در دادگاه خارج از نوبت خواهد 

بود بدیهی است.
تقدیم  عدم  گواهی  تحویل  یا  و  مقرر  مود  در  اعتراض  وصول  عدم  صورت  در   
دادخواست ابه اداره ثبت اسناد و املاک دیر عملیات ثبتی بارعایت مقررات تعقیب 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار: ۱۴۰۴/۰۱/۲۷

اقدام کننده: زهرا مکاریان عبدالعزیز نصار یوسفی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دیر

۲۶/ م الف
*****

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  موضوع   ۱۴۰۳/۱۲/۰۴ مورخه   ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۰۴۰۱۳۵۶۴ شماره  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت نیستی اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 

ثبتی رودبار تصرفات محرم کشاورز جوبه فرزند عزیزاله مورد تایید قرار گرفت.
۱- ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۱۲۰۵/۸۵ متر مربع به شماره پلاک فرعی 
۱۸۶۱ مجزی از پلاک ۲۲۱ فرعی از اصلی ۱ واقع در هرزویل بخش ۱۸ گیلان از 
مالکیت رضا مرادی -و غیره به آدرس شهرستان رودبار - هرزویل - محرز گردیده 

است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
به مراجع قضایی  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از  ظرف مدت یکماه 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۱/۲۷
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱۴

م الف ۱۳۰
رئیس ثبت اسناد واملاک رودبار 

اکبری
*********************************

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی ۱ برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۹۰۰۷۰۰۹۲۹۵ 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱۴۰۳/۱۱/۰۴ مورخه 
بوئین زهرا  ملک  ثبت  ثبتی حوزه  واحد  مستقر در  فاقد سند رسمی  ساختمانهای 
تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی علی اصغر محجوب به شماره شناسنامه ۹۲ صادره 
از بوئین زهرا فرزند اسحق در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲۵۰۰ 

متر مربع از ۱۴۱ اصلی واقع در بخش۹ قزوین موسوم به امید یغمورلو موجب پرونده 
کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۰۹۰۰۷۰۰۰۹۸۸ محرز گردیده است.

موضوع  هیات  مورخه ۱۴۰۳/۱۲/۰۹  شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۹۰۰۷۰۱۰۹۱۴  رای  برابر   ۲
مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  زهرا  بوئین  ملک  ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در 
علی اصغر محجوب به شماره شناسنامه ۹۲ صادره از بوئین زهرا فرزند اسحق در 
ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۵۲۷۳/۷۴ متر مربع از ۷۷ اصلی واقع در بخش ۹ 
قزوین موسوم به فتح آباد از مالکیت رسمی و مشاعی متقاضی موجب پرونده کلاسه 

۱۴۰۳۱۱۴۴۰۹۰۰۷۰۰۰۹۸۹ محرز گردیده است
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۰ روز آگهی میشود در 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و نیز املاک واقع در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نمایید و 
به  تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را  از  باید ظرف مدت یک ماه  معترض 
مراجع قضایی تقدیم نموده و گواهی آن را به اداره ثبت اسناد و املاک تحویل 
دهد در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 
به اداره ثبت ارائه نکند اداره ثبت محل  دادخواست به دادگاه عمومی محل را 
مانع مراجعه متضرر  مالکیت  مینماید و صدور سند  مالکیت  به صدور سند  مبادرت 

به دادگاه نمیباشد.
سیروس محمد بیگی

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بویین زهرا
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۱/۲۷
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱۳

شناسه ۱۹۰۷۶۷۳
***********************

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بوئین زهرا
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

۱ - برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۹۰۰۷۰۱۰۳۲۵ مورخه ۱۴۰۳/۱۱/۲۵ هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بوئین زهرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی خدایار 
اینانلو شویکلو به شماره شناسنامه ۲ صادره از بوئین زهرا فرزند محمد در ششدانگ 
یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۳۲۰۵۶ متر مربع از ۱۲۱ اصلی واقع در بخش ۹ 
قزوین موسوم به تفک خریداری شده از مالکیت رسمی و مشاعی متقاضی موجب 

پرونده کلاسه۱۴۰۳۱۱۴۴۰۹۰۰۷۰۰۱۳۶۸ محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۰ روز آگهی میشود در 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و نیز املاک واقع در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نمایید و 
معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نموده و گواهی آن را به اداره ثبت اسناد و املاک تحویل 
دهد در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 
به اداره ثبت ارائه نکند اداره ثبت محل  دادخواست به دادگاه عمومی محل را 
مانع مراجعه متضرر  مالکیت  مینماید و صدور سند  مالکیت  به صدور سند  مبادرت 

به دادگاه نمیباشد.
سیروس محمد بیگی

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بویین زهرا
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۱/۲۷

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱۳شناسه ۱۹۰۷۹۵۶ 
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استان هااستان ها
سبک معماری و

 شهرسازی ایرانی
مقدمه:

ایرانی  شهرسازی  و  معماری 
دستخوش  کنون  تا  دیرباز  از 
بسیاری  تغییرات  و  تحولات 
درکنار  دو  هر  است.  شده 
و  کرده  پیشرفت  یکدیگر 
انطباق  در  سعی  همواره 
سبک  با  شهری  صورت 
معماری و زندگی مردم وجود 
و  غنی  فرهنگ  است.  داشته 
سرزمین  اقلیم  و  تاریخچه 
بر  بسزایی  تاثیر  ایران  پهناور 

بوم گذاشته است.  این مرز و  سبک معماری و شهرسازی 
تحلیل  و  بررسی  با  دارد  نظر  در  پژوهش  این  رو  این  از 
شکلگیری معماری و شهرسازی سبک ایرانی و روند ایجاد 
و توسعه شهرها بپردازد. در این پژوهش از نظر ماهیت و 
روش کار، پژوهشی توصیفی-تحلیلی می باشد. اطلاعات 
از طریق مطالعه اسناد، گزارش ها، مقالات و منابع اینترنتی 
گرفته  صورت  ای  کتابخانه  روش  به  و  اسنادی  مطالعه  با 

است.
ریشه معماری ایرانی:

حرمت  و  شخصی  زندگی  ایران  مردم  باورهای  از  یکی 
ایران را درون گرا  به گونه ای معماری  امر  این  آن بوده که 
اندام های  دهی  سامان  با  ایرانی  معماران  ساخته است. 
ساختمان در گرداگرد یک یا چند میانسرا، ساختمان را از 
جهان بیرون جدا می کردند و تنها یک هشتی این دو را به 
هم پیوند می داد. خانه های درونگرا در اقلیم گرم و خشک، 
مانند  بهشتی در دل کویر هستند، فضای درونگرا  همچون 

آغوش گرم بسته است و از هر سو رو به درون دارد.
خانه،  مانند  ابنیه ای  و  آثار  انکار  غیرقابل  معماری  ویژگی 
به  مربوط  غیره  و  حمام  کاروانسرا،  مدرسه،  مسجد، 
در  عمیق  ریشه ای  که  است  آن  گرایانه  درون  خصوصیت 

مبانی و اصول اجتماعی -فلسفی این سرزمین دارد.
 خودبسندگی:

نیاز  مورد  ساختمایه  می کردند  تلاش  ایرانی  معماران 
چنان  و  می آوردند  دست  به  جاها  نزدیک ترین  از  را  خود 
دیگر  جاهای  ساختمایه  به  نیازمند  که  می کردند  ساختمان 
نباشد و »خودبسنده« باشند. بدین گونه کار ساخت با شتاب 
پیرامون خود  با طبیعت  انجام می شده و ساختمان  بیشتری 
»سازگارتر« درمی آمده است و هنگام نوسازی آن نیز همیشه 

ساختمایه آن در دسترس بوده است.
»بوم  باید  که ساختمایه  بودند  باور  این  بر  ایرانی  معماران 
فرآورده  دیگر  گفته  به  باشد.  )اینجایی(  »ایدری«  یا  آورد« 
باشد که ساختمان ساخته می شود  )محصول( همان جایی 
و تا آنجا که شدنی است از امکانات محلی بهره گیری شود.

یک  از  را  بهترین  جمشید  تخت  ساخت  در  نمونه  برای 
کان )معدن( در نزدیکی دشت مرغاب به دست می آوردند 
را  سنگ  این  می رساندند.  پارسه  به  چوبی  ارابه های  با  و 
بیشتر برای روکش دیوارهای ستبر خشتی به کار می بردند. 

فرآوردن خشت نیز کاری بسیار ساده بوده است.
نیارش: 

کار  به  بسیار  ایران  گذشته  معماری  در  »نیارش«  واژه 
و  ساختمان  فن  ایستایی،  دانش  به  نیارش  می رفته است. 

ساختمایه )مصالح( شناسی گفته می شده است.
نیارش ساختمان بسیار توجه می کردند  به  معماران گذشته 
اندازه های  »پیمون«،  نمی دانستند.  جدا  زیبایی  از  را  آن  و 
خردو یکسانی بود که در هرجا در خور نیازی که بدان بود 
به کار گرفته می شد. پیروی از پیمون هرگونه نگرانی معمار 
نااستواری یا نازیبایی ساختمان از میان می برده،  را درباره 
چنان که یک گلِکار نه چندان چیره دست در روستایی دور 
را  گنبدی  پوشش  آن،  بردن  کار  به  با  می توانست  افتاده 
استاد  و  آزموده  کار  معمار  که  دهد  انجام  گونه  همان  به 
پایتخت، معماران همراه با بهره گیری از پیمون و تکرار آن 
در اندازه ها و اندام ساختمان را بسیار گوناگون از کار در 
و  نمی آید  در  کار  یکسان  از ساختمانی  دو  هیچ  می آورند 
هر یک ویژگی خود را داشت گرچه از یک پیمون در آنها 

پیروی شده بود.
نتیجه گیری: 

منطق ریاضی و عرفانی از ویژگی های منحصر به فرد در 
معماری ایران است. نفوذ و گرایش معماران ایرانی به حیاط 
، باغ ها ، دهلیزها ، ایوان ها و آلاچیق هایی که سرآگلیوها 
را احاطه کرده اند ، از مدت ها قبل بخشی از منطق ایرانیان 
و  گسترده  بسیار  ایرانی  معماری  های  سبک  است.  بوده 
صاحب سبک جهان هستند. سایر ویژگی های سبک های 
جایگاه  از  جهان  نقاط  سایر  با  مقایسه  در  ایرانی  معماری 
ویژه ای برخوردار است.نکات برجسته سبک های معماری 
ایرانی مانند ایوان های طولانی ، طراحی زیبا ، ستون های 
بلند محاسبات صحیح باعث شکوه معماری ایرانی در جهان 

شده است.

کسب رتبه پنجم گردشگری نوروزی؛

 تقدیر وزیر میراث فرهنگی از استاندار 
کهگیلویه و بویراحمد

یدالله  از  صنایع دستی  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
رحمانی، استاندار کهگیلویه و بویراحمد، به دلیل مدیریت موفق 
و برنامه ریزی دقیق در ایام نوروز ۱۴۰۴ تقدیر کرد. کسب رتبه 
پنجم گردشگری نوروزی در کشور نشان دهنده تلاش های مؤثر 
و  فرهنگی، گردشگری  میراث  است.وزیر  استان  این  مدیران 
صنایع دستی با ارسال پیامی رسمی، از یدالله رحمانی، استاندار 
مدیریت  در  موفق  عملکرد  به دلیل  بویراحمد،  و  کهگیلویه 
گردشگری نوروز ۱۴۰۴ تقدیر کرد. در این پیام، رشد چشمگیر 
گردشگری و برنامه ریزی دقیق در این استان ستایش شده است.

به گزارش ذوالفقاری ، سیدرضا صالحی امیری، وزیر میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، در پیامی رسمی از یدالله 
رحمانی، استاندار کهگیلویه و بویراحمد و رئیس ستاد خدمات 
سفر این استان، به دلیل عملکرد موفق و مدیریت هماهنگ در 
ایام نوروز ۱۴۰۴ تقدیر کرد.در این پیام، وزیر میراث فرهنگی 
با اشاره به هم زمانی نوروز و ماه مبارک رمضان، این رویدادها 
را نمادی از ارزش های ایرانی-اسلامی دانست و گفت: »نوروز 
و رمضان امسال در دیار چهار فصل کهگیلویه و بویراحمد 

جلوه ای از وحدت و همدلی ملی را به نمایش گذاشتند.«
این  در  گردشگری  چشمگیر  رشد  همچنین  صالحی امیری 
افزود: »کسب رتبه پنجم  استان را مورد تحسین قرار داد و 
کشور در رشد گردشگری نوروزی، حاصل برنامه ریزی دقیق، 
سازمان دهی مناسب و برگزاری رویدادهای جذاب، بانشاط، 

هویت آفرین و امیدبخش توسط مدیران استان است.«
وی در ادامه از تلاش های ۲۸ دستگاه عضو ستاد هماهنگی 
شایسته  »تدابیر  گفت:  و  کرد  قدردانی  استان  سفر  خدمات 
و  کهگیلویه  که  شد  موجب  استان  این  مدیران  و  استاندار 
بویراحمد به یکی از مقاصد گردشگری محبوب کشور تبدیل 
شود.«در پایان پیام، وزیر میراث فرهنگی از انگیزه و تلاش 
مدیران و کارکنان استان در خدمت رسانی به مردم قدردانی 
کرده و این اقدامات را گامی مهم در پیشبرد اهداف گردشگری 

کشور دانست.

افزایش صادرات شیلاتی گیلان
 با تمرکز بر بازار روسیه

بازدید شهردار واعضای شورای 
اسلامی شهر لنگرود از روند پیشرفت 
پروژه ساخت پل نهر خاله در لنگرود 

دکتر صادق پور شهردار لنگرود و اعضای شورای اسلامی 
روی  بر  پل  ساخت  روند  از  میدانی  بازدید  در  شهر  این 
ایمنی  و  تردد  بهبود  برای  پروژه  این  اهمیت  بر  خاله،  نهر 

شهروندان تأکید کردند.
شهردار لنگرود گفت ؛ با راه اندازی این پل در روزهای آتی، 

انتظار می رود که خدمات بهتری به شهروندان ارائه شود. 
مراحل  در  تسریع  ضرورت  به  شهردار  بازدید،  این  در 
و  همکاری  بر  نیز  شورا  اعضای  و  کرد  اشاره  پل  ساخت 
هماهنگی بیشتر در این زمینه تأکید نمودند. این پل به عنوان 
و  ترافیک  کاهش  در  مهمی  نقش  حیاتی،  زیرساخت  یک 
امید است که  ایمنی عبور و مرور خواهد داشت.  افزایش 
به  مقرر  زمان  در  پروژه  این  گرفته،  صورت  تلاش های  با 

بهره برداری برسد و رضایت شهروندان را جلب کند.

در دیدار مدیرکل شیلات گیلان با نمایندگان دفتر همکاری 
اقتصادی ایران و روسیه، توانمندی های زیرساختی، کیفیت 
بالای محصولات شیلاتی و ظرفیت صادراتی شرکت های 

گیلانی مورد توجه هیئت روسی قرار گرفت.
و  گیلان  شیلات  مدیرکل  میان  رسمی  دیدار  جریان  در   
دو  روسیه،  و  ایران  اقتصادی  همکاری  دفتر  نمایندگان 
طرف ضمن بررسی زمینه های همکاری مشترک، بر توسعه 
روسیه  فدراسیون  بازار  به  شیلاتی  محصولات  صادرات 

تأکید کردند.
و  تجاری  پیوندهای  تقویت  هدف  با  که  دیدار  این  در 
شد،  برگزار  صادراتی  بازارهای  در  گیلان  سهم  افزایش 
تولیدات  بالای  کیفیت  بر  خاص  به طور  روسی  هیئت 
شیلاتی گیلان و اعتبار شرکت های صادرکننده این استان 

تأکید داشت.
مدیرکل شیلات گیلان با اشاره به ظرفیت های لجستیکی و 
استان  اظهار کرد که  استان در حوزه شیلات،  زیرساختی 
از  مجهز،  فرآوری  مجتمع های  از  برخورداری  با  گیلان 
تن   ۲۰۰ روزانه  انجماد  ظرفیت  با  پنگوئن  مجتمع  جمله 
سردخانه،  در  محصول  تن  هزار   ۲۵ نگهداری  امکان  و 
آمادگی کامل برای تأمین نیاز بازار روسیه در زمینه انواع 

گوشت و میگو را دارد.
وی گفت که زیرساخت های موجود، گیلان را به یکی از 
تبدیل  شیلاتی  صادرات  حوزه  در  رقابت پذیر  قطب های 

کرده است.
بر اساس آمارهای ارائه شده، صادرات محصولات شیلاتی 
گیلان در سه سال اخیر به طور میانگین سالانه بیش از ۴۰ 
این موضوع نشان دهنده مزیت های  درصد رشد داشته که 
خاص این استان در حوزه زنجیره سرد، دسترسی به دریا، 
ترکیبی  حمل ونقل  ظرفیت  و  هدف  بازارهای  به  نزدیکی 

است.
نمایندگان دفتر همکاری اقتصادی ایران و روسیه نیز ضمن 
تسهیل  از  حمایت  بر  موجود،  زیرساخت های  از  بازدید 
طریق  از  روسیه  به  ایران  شیلاتی  محصولات  صادرات 
میان  همکاری ها  تقویت  خواستار  و  کردند  تأکید  گیلان 

شرکت های ایرانی و تجار روسی در این حوزه شدند.
گفتنی است، استان گیلان با بهره گیری از فناوری های نوین 
ماهی،  صادرات  در  ویژه ای  جایگاه  آبزیان،  فرآوری  در 
میگو، خاویار و سایر محصولات شیلاتی در کشور دارد و 
در سال های اخیر به یکی از بازیگران اصلی در بازارهای 

صادراتی منطقه تبدیل شده است.

استقبال صنعت برق مازندران از خورشید

 ترمز ناترازی ها کشیده می شود؟

 در پی دستور و تاکید اخیر استاندار مازندران مبنی بر احداث 
انرژی، راه  ناترازی  برای رفع  و تقویت پنل های خورشیدی 
اندازی این زیرساخت ها در دستور کار مدیران شهرستان های 

این خطه از شمال از جمله جویبار قرار گرفته است.
 استفاده از انرژی های تجدیدپذیر یکی از راهکارهای موثر 
بر  کارشناسان  که  موضوعی  است،  برق  ناترازی  کاهش  در 
ابتدای  از  این اساس دولت چهاردهم  اتفاق نظر دارند.بر  آن 
نوع  این  توسعه  را  خود  های  اولویت  از  یکی  کار  به  آغاز 
انرژی در کشور قرار داد و از همان روز های ابتدایی شروع 
کار دولت، »محمدرضا عارف« معاون اول رئیس جمهوری در 
نشستی با وزیر نیرو و مدیران بانکی، بر ایجاد کارگروهی برای 
رفع موانع توسعه تجدیدپذیرها تاکید کرد.پس از آن »عباس 
علی آبادی« وزیر نیرو در گفت و گو با ایرنا، افزود: یکی از 
توسعه  دادیم  قرار  اولویت  در  ناترازی که  رفع  برای  اقدام ها 
نگاه  با  معتقدیم  زیرا  است،  تجدیدپذیر  نیروگاه های  ظرفیت 
ملی و یکپارچه نباید حتی المقدور برای رفع ناترازی برق از 
به  ناترازی را  نیاز به سوخت  با  بهره گرفت که  نیروگاه هایی 
می دهد.وزیر  سرایت  نفت  وزارت  یعنی حوزه  بخش ها  سایر 

در  ناترازی  مانع  تجدیدپذیرها  توسعه  کرد:  خاطرنشان  نیرو 
دیگر حوزه های انرژی خواهد بود.

در همین راستا در استان مازندران موضوع حل ناترازی برق 
و  گرفت  قرار  کار  دستور  در  منابع خورشیدی  از  استفاده  با 
والی استان احداث پنل ها و نیروگاه های خورشیدی راهکاری 
اطمینان بخش و اصولی برای رفع ناترازی انرژی و خاموشی ها 
در بنگاه های اقتصادی و بخش های خانگی و صنفی دانست.

مهدی یونسی رستمی میزان برق مصرفی استان مازندران چهار 
مگاوات  هزار   ۲ استان  سالانه  تولید  اما  است  مگاوات  هزار 
است، افزود: بالانس مصرف برق در این خطه منفی است و 

باید برای این مشکل نیز برنامه داشت.
وی ادامه داد: به دنبال استفاده از سرمایه گذاران دارای اهلیت 
احداث  و  انرژی  ناتزاری  رفع  زمینه  در  بتوانند  که  هستیم 
نیروگاه های خورشیدی کوچک مقیاس سرمایه گذاری لازم 

را انجام دهند.
کارشناسان تاکید دارند با توجه به این که صنعتگران برای بهره 
مندی از انرژی خورشیدی نیازی به زمین و سوله جدید ندارند 
و از طرف دیگر فعالیت آنها به شدت به برق وابستگی دارد 

با استفاده از سقف سوله واحد تولیدی و صنعتی می توان پنل 
های خورشیدی را نصب و از این انرژی پاک برای رونق تولید 

و اشتغال پایدار بهره مند شد.
کلی  حوزه  سه  به  کشور  برق  مصرف  فعلی  شرایط  در 
کشاورزی، ساختمان و صنعت تقسیم می شود. هر چه با ورود 
حمل و نقل برقی می بایست در ادامه به دسته چهارم یعنی 

حمل و نقل برقی اشاره کرد.
مصرف برق مازندران در حدود ۹۰۰ مگاوات است که از این 
مقدار صنعت سهم ۲۰ درصدی از این مصرف دارد ناترازی 
از  یکی  صنعت  و  کرد  پیدا  وسیعی  گستره  برق  انرژی  در 
حوزه هایی است که از این وضعیت بیشترین آسیب را می  بیند.

برای  و  دارد  وابستگی  برق  به  شدت  به  آن ها  درآمد  و  کار 
تداوم کار و تولید نیاز دارند که از این صنعت نو پا یعنی بهره 
مندی از انرژی خورشیدی حمایت کنند. چون اگر حمایت این 
صنف از تلاشگران عرصه تولید از صنعت خورشیدی نباشد 

بیشترین آسیب را خود صنعتگران خواهند دید.
کارشناسان بر این باورند حوزه صنعت در مازندران نیمی از 
مسیر تامین برق خورشیدی را طی کردند چون نیاز به زمین 
می توانند  و  ندارند  خورشیدی  نیروگاه  برای  جدید  سوله  و 
از سقف سوله خود برای نصب صفحات خورشیدی استفاده 
برخورداری  وجود  با  مازندران  معتقدند  کنند.صاحبنظران 
مشکلات  با  اما  تولید  ها  بخش  در  نظیر  کم  های  ظرفیت  از 
استان در  این  آنکه  با وجود  اقتصادی زیادی مواجه است و 
تعداد واحدهای صنعتی در رتبه هشتم کشور قرار دارد اما در 
میزان حجم سرمایه گذاری در بخش صنعت و تولید در رتبه 
هجدهم کشور قرار دارد و دولت در کنار احیای واحد راکد 
برای افزایش سرمایه گذاری در حوزه صنعت استان هم باید 
برنامه داشته باشد.با توجه به اهمیت استفاده از ظرفیت های 
موجود مازندران در راستای بهره گیری از انرژی خورشیدی، 
جویبار یکی از شهرستان های ساحلی استان در این مسیر گام 

برداشته است.
فرماندار شهرستان جویبار در این باره به خبرنگار ایرنا گفت: 
به منظور حل ناترازی انرژی به ویژه برق، و رفع مشکل برق 
است،  چهاردهم  دولت  سیاست های  از  که  کشور  نیاز  مورد 
های  نیروگاه  احداث  مازندران،  استاندار  دستور  حسب 
خورشیدی سریع الاحداث در دستور کار فرمانداران و مدیران 

کل دستگاه های اجرایی مربوطه قرار گرفت.
محمد مدانلو افزود : در همین راستا و با پیگیری صورت گرفته 
اولین  با شرکت توزیع برق استان،  در شهرستان و هماهنگی 

نیروگاه خورشیدی در جویبار کلید خورد.

حرکت شهرداری قم در مسیر نقشه راه ترافیکی شهر
 تمرکز خط دوم متروی قم بر نیازهای آینده شهر

۷۷ واحد تولیدی و صنعتی در اقصی نقاط استان ایلام گازدار شدند

مدیر حوزه هنری استان کردستان خبر داد:

کردستان میزبان 20 رویداد فرهنگی و هنری در هفته هنر 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به بازنگری 
و تصویب طرح جامع حمل ونقل و ترافیک شهر قم در طول 
سال های گذشته که نقشه راه ترافیکی شهر را مشخص کرده 
گفت: مطالعات جامع امکان سنجی خطوط انبوه بر شهر قم 
با تمرکز بر نیازهای آینده شهر انجام و خط دوم متروی قم 

بر این اساس مسیریابی شد. 
مصوب  جامع  طرح  اینکه  به  اشاره  با  یزدی   خانه زاد  رضا 
۱۳۸۶ نقشه راه شهرداری و بازنگری آن در سال های گذشته، 
اظهار کرد: بر اساس این طرح، تمامی تقاطع های احداث شده 
ابتدا  اولویت  که  شده اند  اجرا  و  برنامه ریزی  دوره  این  در 
اختصاص  درون شهری  معابر  سپس  و  بیرونی  رینگ های  به 

یافته است.
نیز در همین طرح  اینکه خطوط یک و دو مترو  بیان  با  وی 
کرد:  اشاره  مترو  پروژه  پیشرفت های  به  بود،  شده  پیش بینی 
بر اساس همین اولویت اجرایی حفاری تونل خط یک مترو 
به  جمکران  سمت  به  آن  نهایی  مراحل  و  رسیده  پایان  به 

روش دستی در حال انجام است. خط دو مترو نیز با توجه 

به توسعه های جدید شهر، بازنگری و اصلاحاتی در مسیر آن 
اعمال شده است.

خانه زاد یزدی با اشاره به اینکه افق طرح های جامع معمولًا 

برنامه ریزی   ۱۳۹۶ سال  از  کرد:  خاطرنشان  است،  ساله   ۱۰
برای بازنگری طرح جامع حمل ونقل آغاز شد که این فرآیند 

پس از طی مراحل قانونی در خرداد ۱۴۰۲ به پایان رسید.
خطوط  امکان سنجی  برای   »۷۷۷« مطالعات  شروع  از  وی 
حمل ونقل انبوه بر خبر داد و افزود: این مطالعات سال گذشته 
در استان تصویب و برای تأیید نهایی به وزارت کشور ارسال 
نظر  در  با  مترو  دو  بر خط  آن  اصلی  تمرکز  که  است  شده 
نقلی  و  حمل  نیازهای  و  قم  شهر  آینده  توسعه های  گرفتن 

آن است. 
گفتنی است، مطالعات »۷۷۷« طرحی جامع برای امکان سنجی 
خط  بر  تأکید  با  که  است  قم  در  انبوه بر  حمل ونقل  خطوط 
انجام  شهر  جدید  توسعه های  گرفتن  نظر  در  با  و  مترو  دو 
به  استان  در  گذشته  سال  که  مطالعات  این  است.  شده 
بررسی  به  شد،  ارسال  کشور  وزارت  به  و  رسید  تصویب 
تا  پیشنهادی می پردازد  اجتماعی مسیرهای  و  اقتصادی  فنی، 

کارآمدترین روش های اجرایی را تعیین کند.

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام گفت: در طول سال گذشته 
بیش از ۷۷ واحد تولیدی و صنعتی در نقاط مختلف شهری 

و روستایی استان ایلام گازدار شدند.
ایلام؛ »محمود  استان  به گزارش روابط عمومی شرکت گاز 
کشاورز« به گازرسانی صنایع در استان اشاره کرد و افزود: 
در طول سال گذشته ۱۱ مورد صنایع در ملکشاهی، ۱۳مورد 
در  مورد   ۶ ایلام،  در  مورد   ۵ بدره،  در  مورد   ۸ مهران،  در 
سیروان، ۶ مورد در دهلران، ۶ مورد در ایوان،۶ مورد در دره 
در  مورد  هلیلان،۳  در  مورد   ۲ در چرداول،   مورد   ۶ شهر، 

آبدانان و ۵ مورد در چوار گازدار شده است.
وی با بیان اینکه از ابتدای گازرسانی به استان تاکنون، یک 
هزار و ۴۶۰ واحد صنعتی در نقاط مختلف شهری و روستایی 
تحقق  راستای  در  داشت:  اظهار  است،  شده  گازدار  استان 
و  صنایع  رونق  و  توسعه  به  کمک  جاری،  سال  نامگذاری 
صنعتی  واحد   ۷۷ برای  محرومیت زدایی،  و  تولید  افزایش 

عملیات گازرسانی اجرا شده است.
چند  در  کرد:  تصریح  ایلام  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل  

نامگذاری سال  )مدظله العالی(  معظم رهبری  مقام  اخیر  سال 
را بر روی تولید متمرکز نموده است تا دستگاه های اجرایی 
در حوزه مأموریت کاری خود گام های اساسی برای حمایت 
اقتصادی  رونق  جهت  در  تولیدی  واحد های  مشکل  رفع  و 

کشور بردارند.
و  رونق  در  صنایع  نقش  به  توجه  با  کرد:  تأکید  کشاورز 

آبادانی استان به منظور حمایت از تولید داخلی، گازرسانی 
به صنایع واجد شرایط همچنان به عنوان یکی از اولویت های 

اصلی شرکت گاز استان ایلام به شمار می رود.
وی اظهار داشت: گازرسانی به صنایع توانسته است ارزش 
جایگزینی  با  و  باشد  داشته  ایلام  استان  برای  خوبی  افزوده 
آلودگی  صنعتی،  و  تولیدی  واحدهای  در  طبیعی  سوخت 
دارد  دنبال  به  نفتی  فرآورده های  سایر  با  مقایسه  در  کمتری 
و  موجب ارتقاء شاخص های حفظ و بهبود محیط زیست و 

توسعه پایدار می شود.
مدیرعامل شرکت گاز استان با اشاره به اینکه در طول سال 
گذشته تاکنون بیش از ۴۸ هزار متر مکعب سوخت جایگزین 
صرفه جویی شده است،افزود: حجم گاز جایگزینی مصوب 
از سوی شرکت ملی گاز میزان ۵۰ هزار مترمکعب بر ساعت 
مترمکعب  هزار   ۴۸ میزان  گذشته  سال  طول  در  که  است 
به  میزان  این  خوشبختانه  که  شده  محقق  درصد   ۹۶ معادل 

رشد قابل توجهی افزایش یافته است.
ایلام خبرنگار نسیم

رئیس حوزه هنری استان کردستان گفت: ۲۰ برنامه برای این 
هفته تدارک دیده شده از جمله برپایی نمایشگاه کاریکاتور، 
اجرای  مقاومت،  بین المللی  فیلم های جشنواره  مردمی  اکران 
تئاتر، رونمایی و اکران چهار فیلم کوتاه ۱۰۰ ثانیه ای، تجلیل 
از هنرمندان برتر عرصه انقلاب و معرفی هنرمند چهره سال 

استان کردستان است.
اسعد فرهادی اظهار کرد:از دیگر برنامه های خاص در هفته 
خاطره  و  یاد  گرامیداشت  مناسبت  به  اسلامی  انقلاب  هنر 
فروردین  بیست وهفتم  تا  بیستم  از  آوینی  مرتضی  شهید 
اکران  و  رونمایی  شعر،  عصر  برگزاری  کردستان  استان  در 
کلیپ محلات، کارگاه هوش مصنوعی در حوزه تجسمی و 

گرافیک، دیدار با مسئولان ارشد استانی و حضور در گلزار 
شهدا از جمله دیگر برنامه های پیش بینی شده برای هفته هنر 

انقلاب اسلامی در استان کردستان است.
وی افزود: رسالت ما در هفته هنر انقلاب اسلامی، احترام به 
از آن ها است  انقلابی و قدردانی  متعهد و  جایگاه هنرمندان 
نقش  متعهد،  هنرمندان  این  تبیین جایگاه  در  نیز  که رسانه ها 

دارند. تعیین کننده ای 
استان  هنری  را حوزه  محدودی  اعتبارات  کرد:  تصریح  وی 
مؤثری  و  ارزشمند  برنامه های  اما  دارد،  اختیار  در  کردستان 
را برگزار کرده که با همراهی هنرمندان استان صورت گرفته 
استان کردستان گفت: سال گذشته  هنری  است.رئیس حوزه 

با توجه به تأکیدات بیت مقام معظم رهبری، بستر لازم برای 
اتفاق  که  شده  فراهم  کشور  سنت  اهل  شاعران  از  حمایت 

بسیار مثبت و درخور توجهی بوده است.
فرهادی اضافه کرد: در این راستا حوزه هنری استان کردستان 
یاد و خاطره شهدای حلبچه، شب شعری  برای گرامیداشت 
با استقبال پرشور شاعران استان های اهل  را برگزار کرد که 

سنت کشور روبه رو شد.
و  رسانه  اهالی  انتقادات  و  پیشنهادات  از  کرد:  تاکید  وی 
هنرمندان استان برای پیشبرد بهتر برنامه های فرهنگی و هنری 

در استان کردستان استقبال می کنیم.
سنندج -خبرنگار نسیم

مفقودی 
ش  ش  محمد  فرزند  سجادی  علی  سید  اینجانب 
کردستان  آدرس  به   6469190464 ملی  کد   763
دو  وانت  خودرو  دارنده  مریوان  –شهرستان 
1388شماره  مدل  ایکس  دی  نیسان  سیستم  کابین 
موتور  شماره   PCBGLUD22821082 شاسی 
KA24969438Y به رنگ سفید روغنی پلاک 61 – 
135 ص 99 شماره سند 8806547  تاریخ 88/4/20 
به دلیل مفقود شدن سند خودرو و متقاضی دریافت 
المثنی می باشم و متعهد می گردم چنانچه از سند 
مالکیت فوق به هر عنوان استفاده شود پاسخگوی 

قانونی خواهم بود .مریوان

مفقودی
به  پیلسان  کشنده  کامیون  هوشمند  کارت 
سفید  رنگ  به   3796148 هوشمند  شماره 
 MC134850211217010007 موتور  شماره 
 N47130BWA0N1000443 شاسی  شماره 
از  گردیده  مفقود   85 ع   218  –  55 پلاک 

درجه اعتبار ساقط است. مریوان
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جلالی: 
در جریان آماده سازی تیم ملی 

نوجوانان نبودم

خیز انوشیروانی برای صید کرسی 
جهانی؛ طلسم شکسته می شود؟

سرمربی تیم والیبال فولاد سیرجان ایرانیان پس از قهرمانی در 
لیگ برتر در مورد موضوعات مختلفی از جمله شعار هواداران 
در فینال و شائبه حضور مافیا در والیبال ایران صحبت کرد و 
از  لیگ و من هم یکی  تیم  نوعی مظلوم ترین  به  تیمم  گفت: 

مظلوم ترین مربیان لیگ بودم.
تیم والیبال فولاد سیرجان ایرانیان در یک سال اخیر یکی از 
بهترین فصل های خود را پشت سر گذاشت، چهار قهرمانی و 
یک سومی جهان را به دست آورد و حالا خود را برای لیگ 
قهرمانان آسیا آماده می کند. شاگردان بهروز عطایی در فولاد 
ابتدا در لیگ ۱۴۰۳ - ۱۴۰۲ قهرمان شدند، در ادامه با قهرمانی 
را  باشگاه های جهان  در  آسیا، سهمیه حضور  باشگاه های  در 
کسب کردند. آنها علی رغم تمام تردیدها و اما و اگرها راهی 
این رویداد  برنز در  مدال  به  و  باشگاه های جهان شدند  جام 
لیگ  و  جام حذفی  قهرمانی  کردند.  پیدا  دست  والیبالی  مهم 
این  بود که در کارنامه  افتخاراتی  برتر ۱۴۰۴ - ۱۴۰۳ دیگر 

تیم ثبت شد.  
کرده  متحول  با حضورش  را  سیرجان  تیم  که  عطایی  بهروز 
است، پس از قهرمانی در لیگ برتر با ایسنا به گفت وگو نشست 

که در ادامه می خوانید.  
- سالی سخت اما پرافتخار را پشت سر گذاشتید.

تیم خوب  البته  پرترافیکی داشتیم.  بسیار سخت و  بله، فصل 
ما  مسابقاتی که  را تحمل  و در همه  فشار  این  شهداب هم 
حضور داشتیم، شرکت کرد. از بالاترین سطح مدیریت ما تا 
کردند  کمک  باشگاه  موجودیت  همه  و  فنی  کادر  بازیکنان، 
تا یک اتفاق خوب رقم بخورد. فکر می کنم در والیبال ایران 
بی سابقه بود و جای خوشحالی دارد. این نتایج نشان می دهد 
این  را شکر  داد. خدا  انجام  را درست  مجموعه کارش  یک 

اتفاق افتاد و من هم در کنار این بچه ها بودم.
نوسان  لیگ  مقدماتی  برگشت مرحله  و  - در دور رفت 
با  و  کردید  آغاز  متفاوت  خیلی  را  پلی آف  اما  داشتید 
قهرمانی به پایان رساندید، دلیل نتایج دور مقدماتی چه 

بود؟
وقتی می خواهید در یک مجموعه کار کنید باید بدانید هدفتان 
چیست و برای آن هدف راه تعیین کنید. معنی استراتژی همین 
انتخاب  هدف  به  رسیدن  برای  را  راه  درست ترین  که  است 
و  داریم  تورنمنت  چند  رو  پیش  سال  در  می دانستیم  کنید؛ 
حتی در تصمیم گیری برای بودجه مان چهار تورنمنت را لحاظ 
کردیم. در بحث فنی هم می دانستم در این شرایط نمی توانیم 

یک فصل کامل در اوج آمادگی باشیم.
بخش  کردیم؛  تقسیم  بخش  چهار  به  خودمان  برای  را  فصل 
اول این بود که در مسابقات باشگاه های آسیا در اوج آمادگی 
افت  دچار  تورنمنت  این  از  بعد  بلافاصله  می دانستیم  باشیم. 
به آن  بود و  ثابت شده  ما  برای  نظر علمی  از  این  می شویم. 
افت هم رسیدیم. بلافاصله باید خود را برای باشگاه های جهان 
آماده می کردیم. تیمی که به افت می رسد و دوباره باید به اوج 
برگردد، نمی تواند در یک سری مسابقات لیگ کیفیت واقعی 

خود را به نمایش بگذارد.
هم  بیماری  آن  کنار  در  اینکه  افت شد، ضمن  دچار  ما  بدن 
سراغ ما آمد؛ چند نفر از بچه ها دچار آنفلوانزای شدید شدند 
مشکلات  این  وجود  با  بود.  کرونا  از  سویه ای  نوعی  به  که 
خوشبختانه در باشگاه های جهان عملکرد موفقی داشتیم. تیم 
باز هم بعد ازاین تورنمنت دچار افت شد. یکی از زمزمه های 

نرفتن ما،  این تحلیل بود که تیم بعد از مسابقات دچار افت 
می شود و ممکن بود لیگ را هم از دست بدهیم. تا این حد 

پیش بینی موضوعات ریز و جزئی را داشتیم.
آماده سازی مجدد برای لیگ را شروع کردیم ضمن اینکه محمد 
موسوی مصدوم شد و در حالی که یکی از ستون های استوار 
تیم من بود، یک نیم فصل به او بازی ندادم. علی حاجی پور 
حداقل پنج بازی مصدوم بود و علیرضا عبدالحمیدی هم از 
مصدومیت  نوعی  به  بازی ها  پایان  تا  دوم  فصل  نیم  اواسط 
داشت. همه این مسائل باعث شد تا تیم عملکرد مد نظرمان 
را نداشته باشد. خوشبختانه به تدریج اوج گیری ما شروع شد 
اخیر  دو فصل  در  بخورد.  رقم  اتفاقات خوبی  کرد  و کمک 
در مرحله پلی آف ها کلا یک بازی را باخته ایم که این نشان 
می دهد برای پلی آف برنامه ریزی داشته ایم و زمانی که تیم نیاز 

به ثبات داشت با ثبات بازی کرد.
- بعد قهرمانی در فینال گوشه چشم تان خیس بود، اشک 

شوق ریختید؟
وقتی مزد زحماتتان را می گیرید و بعد از سختی هایی که می 
کشید اتفاق خوشایندی رقم می خورد، اشک شوق هم جاری 

می شود.
- در فینال پایانی بخشی از هواداران شهداب یزد علیه 
شما شعار مشخصی سر دادند، واکنش شما به این شعارها 

چیست؟
جواب هر چیزی را نباید داد. یکسری صحبت ها متاثر از یک 
نوع تفکر است؛ تفکری بیمارگونه که غالبا هم از یک جریان 
خیلی  و  نمی کنم  توجه  مسائل  این  به  خیلی  می پذیرد.  تاثیر 
تیم  مظلوم ترین  من  تیم  نوعی  به  اتفاقا  ندارد.  اهمیت  برایم 
در  بودم؛  لیگ  مربیان  ترین  مظلوم  از  یکی  هم  من  و  لیگ 
بازی ارومیه و گرگان که درگیری پیش آمد، کمیته انضباطی 
لحاظ  تماشاگران  بازیکنان و  برای  فدراسیون محرومیتی هایی 
کرد اما درست قبل از بازی ما با ارومیه محرومیت ها بخشیده 
است. عرشیا به نژاد چهار بازی محروم بود اما بازی مقابل ما 
تماشاگر  بدون  بازی  محرومیت  هم  گرگان  تیم  شد.  بخشیده 
داشت اما مقابل ما محرومیتش بخشیده شد. همه این موارد به 

ضرر تیم ما اتفاق افتاد. -
 اصلا به وجود مافیا در والیبال ایران اعتقاد دارید؟

بعضی حرف ها بچه گانه و نسنجیده گویی است. تیم های خاص 
دوست  کرد.  مماشات  آنها  با  فدراسیون  که  داریم  زیادی 
والیبال سوءاستفاده  منافع  از  هم  همه جا  اما  ببرم  اسم  ندارم 
در  فدراسیون  و  دارد  ثابتی  جریان  والیبال  معتقدم  کردند. 
یکسری  مقابل  تقوی  و  یزدانی خرم،  داورزنی  آقایان  دوران 
زمانی  فینال  بازی  در  حتی  است.  ایستاده  محکم  موضوعات 
که هواداران تیم مقابل شعار می دادند و موجب وقفه در بازی 
می شدند آقای تقوی دستور تعطیلی بازی را داد. فکر نمی کنم 
آقای تقوی اجازه چنین رفتارهایی را بدهد و هر نوع برخورد 

غیراخلاقی را در نطفه خفه خواهد کرد.
و  بی اخلاقی ها  از  یکسری  به  نسبت  مماشات  می کنم  فکر 
و  مربیان  باشگاه ها،  مدیریت  ندارد.  جا  دیگر  بی انضباطی ها 
بازیکنان جایگاه مشخصی دارند و هر کدام باید در حیطه کار 
خود صحبت کنند. قرار نیست مربی در رابطه با موضوعات 
مدیریتی باشگاه صحبت کند یا مدیر هر روز در تریبون باشد 
و در مورد یک موضوع خاص حرف بزند. ما باید این ها را 
بدانیم و معتقدم آقای تقوی قاطعیت برخورد با موضوعات را 

را  موضوعات  از  برخی  چگونه  دید  خواهید  ادامه  در  دارد. 
کنترل خواهد کرد.

- با قهرمانی در لیگ، سهمیه لیگ قهرمانان آسیا را کسب 
کردید. امسال دو تیم ژاپنی هم حضور دارند و به نظر 
می رسد کار برای تکرار قهرمانی سخت است. برنامه شما 

برای این رقابت ها چیست؟  
استراتژی  و  برنامه  با  و  می شود  شروع  شنبه  از  ما  تمرینات 
درست هم جلو می رویم. قطعا مسابقات خوبی است. تیم های 
ژاپنی بسیار خوب هستند و حتی شنیده ام تیم شانگهای چین 
با  هم  ما  بود  خواهد  سختی  بازی های  است.  گرفته  را  لئون 

برنامه مناسب پیش می رویم.
مسابقات  این  برای  جدید  بازیکن  جذب  دنبال  به   -

هستید؟
بازیکن ایرانی اصلا نمی گیریم و بازیکنان خودمان خواهند بود 

اما دنبال بازیکن خارجی هستیم.
دست  به  اخیر  سال  یک  در  که  افتخاراتی  بین  از   -

آورده اید، کدام برایتان دلچسب تر بود؟
همه جذابیت و لذت خود را داشتند و در هر مقطع با سختی 
که  جهان  باشگاه های  سومی  حال  این  با  شدیم.  قهرمان 
معتبرترین مسابقات باشگاهی جهان است و پیروزی مقابل تیم 
بزرگ لوبه لذت دیگری داشت. قهرمانی آسیا و ایران را در 
گذشته تجربه کرده بودم اما باشگاه های جهان جذابیت ویژه ای 

داشت.
- شما بار دیگر ثابت کردید یکی از بهترین مربیان ایرانی 
هستید. بر این اساس اگر روزی فدراسیون والیبال برای 
سرمربیگری تیم ملی از شما دعوت کند، حاضر به حضور 

دوباره در تیم ملی هستید؟
است.  خودم  باشگاهی   تیم  روی  حاضر  حال  در  تمرکزم 
کشور صاحب  از  که  دارد  خوبی  خیلی  مربی  الان  ملی  تیم 
سبک والیبال آمده است. مسیر درستی را پیش خواهد برد و 
است؛  را چیده  ملی  تیم  برای  مناسب  راه های  هم  فدراسیون 
برای لیگ ملت ها با ایتالیا، آرژانتین و لهستان بازی تدارکاتی 
انجام می دهند. فدراسیون هم هر مشاوره ای در مورد تیم ملی 
بخواهد،   کمک می کنم اما الان تمام تمرکزم به تیم باشگاهی 
خودم است و بازی های تیم ملی را هم با لذت تماشا می کنم.

 - شما زمانی که سرمربی تیم ملی بودید،   به جوان گرایی 
اعتقاد داشید. با این حال به نظر شما امیر غفور و محمد 
هنوز  داشتند،  خوبی  عملکرد  لیگ  در  که  موسوی 

می توانند به تیم ملی کمک کنند؟
به شایسته سالاری هستم و جوان گرایی هم بخشی  معتقد  من 
بازیکنان  موسوی  محمد  و  غفور  امیر  است.  موضوع  این  از 
اما  دارند  را  ملی  تیم  در  توانایی حضور  که  هستند  باکیفیتی 
انتخابی  مثل  تورنمنت هایی  و  کوتاه مدت  مسابقات  در  باید 
مثل  مسابقاتی  در  نه  استفاده شوند  قهرمانی جهان  و  المپیک 
لیگ ملت ها و قهرمانی آسیا. نباید آنها را به همه مسابقات برد. 
ما عادت به این کار داشتیم و حتی ذائقه مردم را هم تغییر داده 
بودیم به گونه ای که از روزی که تیم ملی به لیگ ملت ها وارد 
امیرغفور،  تا زمانی که من سرمربی شدم سعید معروف،  شد 
محمد موسوی، میلاد عبادی پور و چند بازیکن دیگر حضور 
بودیم و  نکرده  تربیت  بازیکن دیگری  ترتیب  این  به  داشتند. 
کردم.  برخورد  بازیکن  به خلاء  من سرمربی شدم  که  زمانی 
الان هم فکر می کنم بازیکنانی مثل محمد موسوی و امیرغفور 
می توانند در مقاطعی به تیم ملی کمک کنند اما تیم ملی به یک 
ساختار و برنامه درست از قبل تصویب شده نیاز دارد. باید 
بدانیم اگر قرار بر استفاده از این بازیکنان است، در چه مقطعی 

استفاده کنیم نه اینکه تا تیم ملی باخت سراغ آنها برویم.
حضور  باتجربه ها  بیشتر  امسال  لیگ  رویایی  تیم  در   -
داشتند به نظر شما جوانانی نبودند که شایسته حضور در 

این تیم باشند؟
بازیکنان خیلی خوبی داریم که در حد بازیکنان بزرگ تیم ملی 
کار کردند اما تیم رویایی یک انتخاب سمبلیک است. حداقل 
نیستند.  ارقام دخیل  ثابت کرد که آمار و  امسال  انتخاب های 
اما روش  دارد  و موجودیت خیلی خوبی  پتانسیل  ما  والیبال 

استفاده و به کارگیری بازیکنان خیلی مهم است.  
- حرف پایانی

والیبال ما ظرفیت موفق شدن را دارد اما باید این اراده وجود 
داشته باشد. در اوج ضعف والیبال، یکی از باشگاه های ایران 
فنی  فقط  آن  دلیل  شد.  سوم  جهان  باشگاه های  مسابقات  در 
نبود بلکه نوع حمایت مدیریت مجموعه از تیم موثر بود. به 
ما  ملی  تیم  موفقیت  به  فدراسیون  رئیس  مدیریت  نوع  نظرم 
است.  و سخت  زمانبر  تا حدی  موفقیت  البته  می کند.  کمک 
آرزوی موفقیت تیم ملی در لیگ ملت ها را دارم. امیدوارم به 
سهمیه  هم  آسیا  قهرمانی  در  و  برسیم  بالای جدول  رتبه های 

المپیک را بگیریم. 

بهروز عطایی: 
مافیا؟ مظلوم ترین مربی هستم

 برخی از موفقیت تیم من ناراحتند

با وجود استفاده از 5 مهاجم تخصصی مختلف در فصل اخیر، 
آمار خط حمله آبی پوشان پایتخت ناامیدکننده بوده است.

رقابت های  جدید  فصل  به  پا  شرایطی  در  استقلالی ها   
باشگاهی گذاشتند که با وجود جذب ستاره هایی مثل رامین 
محمدحسین  البته  و  کاکوتا  گائل  اندونگ،  دیدیه  رضاییان، 
پایتخت  آبی پوشان  حمله  خط  در  محسوسی  تغییر  اسلامی، 
که  بلانکو  گوستاوو  و  رمضانی  آرمان  به طوری که  نداد؛  رخ 
گذرانده  استقلال  بازیکنان  جمع  در  را  پرفرازوفرودی  فصل 
ماندنی  تیم  این  در  آبی پوشان،  کادرفنی  تصمیم  با  بودند، 
شدند تا امیدهای گلزنی استقلال در فصل جاری رقابت های 

باشگاهی باشند.
رمضانی و بلانکو با توجه به تغییر و تحولات گسترده انجام 
شده روی نیمکت آبی پوشان و البته عملکرد ناموفقی که در 
نیم فصل نخست داشتند، در فهرست مازاد قرار گرفتند و در 
بازار زمستانه از استقلال جدا شدند؛ آن هم در حالی که پیش 
نقل وانتقالات زمستانه، مسعود  بازار  به کار رسمی  از شروع 
جمعه به استقلال پیوست و بعد از جذب او هم، آبی پوشان 
اما  رفتند  کوجو  جوئل  و  آزادی  محمدرضا  خرید  سراغ  به 
بررسی عملکرد مهاجمان تخصصی استقلال در فصل جاری 
را  انتظارات  نتوانسته اند  آن ها  از  هیچ کدام  که  می دهد  نشان 
جای  به  خود  از  را  ناامیدکننده  کارنامه ای  و  کنند  برآورده 

گذاشته اند.
آرمان و گوستاوو؛ روی هم فقط یک گل لیگ برتری!

گوستاوو بلانکو که جزو چهره های موردعلاقه جواد نکونام 

جمع  در  حضورش  نخست  نیم فصل  در  بود،  استقلال  در 
آبی پوشان پایتخت، هیچ گلی برای استقلال در لیگ برتر نزد 
و در لیگ نخبگان آسیا هم ناکام در گلزنی بود و تنها یک بار 
کند  باز  را  دروازه حریف  توانست  کرمان  با مس  در جدال 
و استقلال را به جمع ۱6 تیم برتر جام حذفی رساند. آرمان 
به  و  بود  استقلال  فصل  این  گل  اولین  زننده  هم  رمضانی 
شمس آذر قزوین گل زد و بعد از آن مسابقه، دیگر نتوانست 

گلی به ثمر برساند.
بلانکو بعد از آنکه از استقلال جدا شد و به فولاد پیوست، 
در اولین مسابقه برای قرمزپوشان در قامت یار تعویضی وارد 
ترکیب فولاد شد و ۲ گل زد و توانست توجهات را به سوی 
خود جلب کند اما بعد از آن مسابقه، بلانکو در 8 بازی بعدی 

نتوانسته هیچ اثرگذاری مثبتی داشته باشد! رمضانی هم بعد از 
جدا شدن از استقلال، تصمیم گرفت تا در ذوب آهن کار خود 
را پیش ببرد که عدد صفر در مقابل شمار گل های زده او در 
تیم اصفهانی خودنمایی می کند و آرمان در نصف جهان هم 

نتوانست آمار گلزنی خود را بهبود بخشد.
خریدهای زمستانی آبی ها، یکی از یکی ضعیف تر!

مسعود جمعه که با حمایت ویژه پیتسو موسیمانه به استقلال 
دست  از  مصدومیت  دلیل  به  را  فصل  از  مهمی  بخش  آمد، 
لیگ  و  حذفی  جام  برتر،  لیگ  )در  مسابقه ای   9 در  و  داده 
نخبگان آسیا( هم که برای استقلال به میدان رفته فقط توانسته 
به  پیوستن  از زمان  بزند! جوئل کوجو هم  برابر سپاهان گل 
به  آسیا  نخبگان  لیگ  و  برتر  لیگ  در  بازی   ۱۰ در  استقلال، 
او فقط یک گل آسیایی بوده  میدان رفته که ماحصل تلاش 
است و هنوز مهاجم غنایی-قرقیزستانی استقلال در لیگ برتر 

نتوانسته گل بزند.
پایتخت  آبی پوشان  برای  بازی   ۱۳ در  هم  آزادی  محمدرضا 
گل  یک  که  بزند  گل   ۳ فقط  توانسته  رقابت ها(  تمامی  )در 
بازیکن  این  برتر، یک گلش در آسیا و یک گل  لیگ  او در 
فصل  در  استقلال  است.  رسیده  به ثبت  حذفی  جام  در  هم 
جاری توانسته ۳۲ بار دروازه رقبای خود را باز کند که سهم 
مهاجمان تخصصی این تیم از مجموع این ۳۲ گل فقط 7 گل 
بوده است! در لیگ برتر اوضاع بغرنج تر است؛ چرا که از ۲۱ 
گل این فصل آبی پوشان در لیگ بیست وچهارم، فقط ۳ گل را 

مهاجمان تخصصی آبی پوشان به ثمر رسانده اند!

کلکسیونی از مهاجمان گل نزن در خط حمله استقلال؛ 7 گل از 5 تمام کننده!

برای  وزنه برداری  فدراسیون  رئیس  انوشیروانی  سجاد 
خیز  وزنه برداری  جهانی  فدراسیون  انتخابات  در  حضور 
طلسم  او  امیدوارند  وزنه برداری  اهالی  حالا  و  برداشته 

شکنی کند.
 مجمع انتخاباتی فدراسیون جهانی وزنه برداری )IWF( قرار 
ریاض  شهر  در  سالجاری  خردادماه  چهارم  و  سوم  است 
سرنوشت ساز  و  مهم  انتخابات  این  شود.  برگزار  عربستان 
مدیریتی و  باید سیستم جدید  آن  نمایندگان  است چرا که 

اجرایی فدراسیون جهانی را مشخص کنند.
وزنه  مانند  رشته ای  در  هم  آن  المللی  بین  کرسی  کسب 
مدال است،  المپیک و جهان صاحب  در  ایران  برداری که 
که  شرطی  به  اما  می شود  محسوب  خوبی  بسیار  اتفاق 
شود  چیده  درست  کرسی  به  رسیدن  برای  معادلات  تمام 
هر  ایران  وزنه برداری  شود.  انجام  درست  رایزنی هایی  و 
اما  داشت  توجهی  قابل  افت  اخیر  سال  چند  در  که  چند 
همیشه یکی از کشورهای مدعی در این رشته ورزشی بوده 
در  ایران  آور  مدال  رشته های  از  یکی  اینکه  وجود  با  اما 
عرصه المپیک و جهانی است اما نتوانسته در کسب کرسی 
بین المللی موفق ظاهر شود و صاحب کرسی جهانی شود.

فدراسیون  رئیس  انوشیروانی  سجاد  حاضر  حال  در 
انتخاباتی  مجمع  در  حضور  برای  ایران  وزنه برداری 
همچون  و  برداشته  خیز  وزنه برداری  جهانی  فدراسیون 
انتخابات کنفدراسیون وزنه برداری قاره آسیا به همراه بهداد 
هیئت  پست های  برای  ترتیب  به  ربیعی،  وحید  و  سلیمی 
توسعه  کمیسیون  و  فنی  کمیته  رئیسه،  هیئت  و  اجرایی 
کنفدراسیون  انتخابات  در  شدند.  نامزد  جهانی  فدراسیون 
فدراسیون  رئیس  انوشیروانی  سجاد  آسیا  قاره  وزنه برداری 
سلیمی  بهداد   ،AWF اجرایی  هیئت  عضو  به عنوان  ایران 
فنی  کمیته  عضو  باقری  کوروش  فنی،  کمیته  دبیر  به عنوان 
و دکتر امین نوروزی به عنوان عضو کمیته پزشکی انتخاب 

شدند.
فعلی  رئیس  جلود،  محمد  که  نزدیکی  رابطه  به  توجه  با 
فدراسیون جهانی وزنه برداری با ایران دارد، به نظر می رسد 
فرصت خوبی است که انوشیروانی بتواند با برنامه درست و 
مدون برای کسب کرسی جهانی خیز بردارد و ناکامی های 
قبلی را در انتخابات فدراسیون جهانی جبران کند هر چند 

که کار سختی پیش رو خواهد داشت.
ناکامی مطلق وزنه برداری در سال ۱۴۰۱

این  ایران در  پیشتر هم گفته شد وزنه برداری  همانطور که 
چند سال اخیر در انتخابات فدراسیون جهانی وزنه برداری 
انتخابات  در  داشت؛  همراه  به  را  شکست  و  ناکامی  روند 
سال ۱۴۰۱ که با تأخیر هم برگزار شد، هدایت فدراسیون 
وزنه برداری برعهده علی مرادی بود که البته به دلیل ابلاغ 
نامه بازنشستگی حق رأی او در انتخابات فدراسیون جهانی 
نایب  برای پست های ریاست، دبیرکلی،  گرفته شد. مرادی 
که  بود  شده  نامزد  اجرایی  هیئت  در  عضویت  و  رئیسی 
به  موفق  هم  پست ها  بقیه  در  و  داد  انصراف  ریاست  از 
ریاست  عراق  از  جلود  محمد  نشد.  لازم  رأی  کسب 
فدراسیون جهانی وزنه برداری را برعهده گرفت. او در این 
انتخابات بدون رقیب بود. در سال ۱۴۰۱ علی مرادی رئیس 
فدراسیون وزنه برداری ایران در بخش های ریاست، دبیرکلی 
و عضویت در هیئت رئیسه و هیئت اجرایی، محسن بیرانوند 
دبیر فدراسیون برای عضویت در کمیته آموزش و مربیان، 
داوود باقری نایب رئیس فدراسیون برای عضویت در کمیته 
وزنه برداری  هیئت  رئیس  قریشی  سیدعلیرضا  و  پزشکی 
خوزستان برای عضویت در کمیته فنی کاندیدا شده بودند 

که همگی در انتخابات این فدراسیون ناکام ماندند.
ائتلاف اشتباه آقای رئیس و شکست بزرگ در انتخابات

پس از آن در جریان انتخابات فدراسیون جهانی وزنه برداری 
و  ریاست  برای پست  مرادی  باز هم علی   ،۱۳96 در سال 
بود  کرده  نام  ثبت  رئیسه  هیئت  و  دبیرکلی  رئیسی،  نایب 
در  ایران  وزنه برداری  فدراسیون  رئیس  اشتباه  ائتلاف  اما 
انتخابات IWF منجر به شکست او شد و در نهایت این بار 
بین المللی کوتاه ماند. در  از کرسی  هم دست علی مرادی 
آن زمان علی مرادی با انتخاب اشتباه و قرار گرفتن در تیم 

مخالف تاماش آیان شکست خورد.
دوران  بزرگترین ریسک  انجام  با  مرادی  زمان علی  آن  در 
قبل  حتی  و  گرفت  قرار  آیان  مخالف  جبهه  در  کاری اش 
و  بود  کرده  اعلام  علنی  آیان  با  را  مخالفتش  انتخابات  از 
در نهایت جبهه مخالف آیان با شکست مواجه شد. در آن 
زمان مرادی برای رایزنی و کسب کرسی هزینه نسبتاً زیادی 
کرده بود و به کشورهای مختلف سفر کرده بود که همین 
که  چرا  بود  شده  او  به  زیادی  انتقادهای  باعث  موضوع 
زیادی  مالی  با مشکلات  وزنه برداری  او،  ریاست  زمان  در 
روبه رو بود. همچنین داوود باقری در پست کمیته پزشکی 

و علیرضا قریشی در پست کمیته فنی ناکام ماندند.
اهالی  انتقاد  مورد  زمان  آن  در  مرادی  علی  عملکرد 
آیان  تاماش  اینکه  به  توجه  با  و  گرفت  قرار  وزنه برداری 
رئیس فدراسیون جهانی وزنه برداری شد و علی مرادی هم 
از  خیلی  داد،  نشان  او  به  را  مخالفت خودش  به صراحت 
وزنه برداری  آینده  نگران  زمان  آن  در  وزنه برداری  اهالی 
ایران بودند و انتقادهای تند و تیزی را هم مطرح می کردند.

رضازاده محبوب اما بی قدرت
در انتخابات سال 9۲ حسین رضازاده رئیس وقت فدراسیون 
جهانی  فدراسیون  انتخابات  در  حضور  برای  وزنه برداری 
انتخابات  نامزد شده بود که او در  نایب رئیسی  برای پست 
خورد.  شکست  رقبایش  از  و  نیاورد  رأی  فدراسیون  این 
در سال ۱۳88 در انتخابات فدراسیون جهانی وزنه برداری، 
رئیس  و  المپیک  ملی  کمیته  دبیرکل وقت  افشارزاده  بهران 
فدراسیون هم از انتخابات این فدراسیون انصراف داد و به 
این ترتیب از سال 88 تا ۴۰۱ تاکنون وزنه برداری ایران در 
انتخابات این فدراسیون جهانی ناکام بوده و باید دید حالا 
را  ناکامی ها  این  می تواند  انوشیروانی  سجاد  دوره  این  در 
کرسی  صاحب  فدراسیون  این  انتخابات  در  و  کند  جبران 

شود.

روند  جریان  در  او  می گوید  فوتبال  فدراسیون  فنی  مدیر 
در  می گوید  او  است.  نبوده  نوجوانان  ملی  تیم  آماده سازی 
قطع  نوجوانان  و  جوانان  تیم های  با  ارتباطش  اخیر  سال  یک 
مدیرفنی  می شود.  انجام  ممبینی  هدایت الله  توسط  امور  و  شده 
فدراسیون فوتبال با انتقاد از تصویب نشدن برنامه چشم انداز این 
تمام  پیشرفت در  آینده مسیر  پیش بینی کرد که در  فدراسیون، 

بخش های فوتبال ایران بسته خواهد شد.
مجید جلالی درباره عملکرد تیم ملی نوجوانان در جام ملت های 
آسیا اظهار کرد: تا مسابقاتی که در مهر در اردن بود، کار تیم 
منظم بود و تیم هم خوب کار کرد اما بعد از آن در فدراسیون 
با  نوجوانان  و  جوانان  تیم های  ارتباط  که  داد  رخ  اتفاقاتی 
مجموعه ما قطع شد. حتی ما در برنامه ها و اردوهای این تیم 
خبر و اطلاع نداشتیم. ما به عنوان Technical Director حتی از 
تغییر مربی تیم ملی نوجوانان بی خبر بودیم. قبلا یک مربی در 
کادر فنی تیم ملی نوجوانان بود اما او تغییر کرد و ما از این 
چمنیان  آقای  با  بار  چند  خودم  من  بودیم.  بی اطلاع  موضوع 
و  است  دبیرکل  آقای  با  آن ها  کار  دیدم  بعد  و  کردم  صحبت 
ما هم خودمان را کنار کشیدیم. وقتی از اردن برگشتیم من به 
عنوان گزارش سفر یک گزارش سه صفحه ای برای آقای تاج 
نوشتم و مشکلات تیم را برای آقای تاج انعکاس دادم و بعد 
دیگر کاری به تیم ملی نوجوانان نداشتیم. این به خاطر مشکلاتی 

است که از نظر سازمانی در فدراسیون وجود دارد.
او در پاسخ به این سوال که آیا با مهدی تاج یا ممبینی درباره 
نه،  دبیرکل  با  یا خیر، گفت:  است  این موضوع صحبت کرده 
صحبتی نکردم چون در یک سال اخیر هیچ ارتباطی با او نداشتم 
اما همانطور که گفتم یک گزارش کامل به آقای تاج دادم. در 
این گزارش درباره همه جنبه کار توضیح دادم که نمی خواهم 

به جزئیات آن گزارش اشاره کنم.
است  این  دارد  وجود  که  موضوعی  یک  گفت:  ادامه  در  وی 
که باید پذیرفت نوجوانان به شکل بدی باختند اما موضوع این 
است پس رفت ما در فوتبال روشن است و مشخص است و 
مطمئن باشید در آینده در فوتبال بانوان و فوتسال بانوان چنین 
پس رفتی رخ می دهد چون روند ما به سمت پیشرفت نیست. 
ما یک برنامه کامل نوشیتم که این برنامه را هر متخصصی تایید 
می کند و می گویند این برنامه عملیاتی است. این برنامه بودجه 
مکان و پرسنل می خواهد تا اجرایی شود ولی شش ماه است که 

این برنامه مصوب نشده است.
بنیادی دارد.  تغییرات  به  نیاز  ما  ادامه گفت: کلا فوتبال  او در 
۴۰ سال است که مربی تغییر می دهیم و مربیان خارجی و ایرانی 
فوتبال  در  می کنم.  طی  سال هاست  را  موضوع  این  و  آمده اند 
برنامه  هم  تغییرات  این  برای  کنیم.  ایجاد  بنیادی  تغییرات  باید 
دادیم که مقابل آن ایستاده اند و مقاوت می کنند. مدل برگزاری 
بار  زیر  اما  کند  تغییر  باید  و سر فصل ها  مربیگری  کلاس های 

نمی روند.
او در پاسخ به این سوال که آیا مشکلات تیم ملی نوجوانان فنی 
بوده و یا مسائل دلالی هم تاثیرگذار بوده است هم گفت: خیر،  
مشکلات فقط فنی بوده است. در آن گزارش فقط به جنبه های 
بازیکنان  انتخاب  در  مطمئنم  اینکه  ضمن  کرده ام.  اشاره  فنی 
تاثیر  به هیچ عنوان مسائل دلالی  تاثیر داشته ولی  سلیقه مربی 
نداشته است و اصلا چنین مسائلی مطرح نیست. مشکلات فوتبال 
ما فنی است، وقتی باشگاه های ما در آسیا نتیجه نمی گیرند 6۰ 
یک  می خواهیم  پارسال  از  است.  فنی  مسائل  خاطر  به  درصد 
کلاس حرفه ای برگزار کنیم و قرار بود کسانی که می خواهند در 
این کلاس باشند از یک فرآیند بیایند. می خواستیم در سه کشور 
ایران، اسپانیا و قطر کلاس بگذاریم اما کسی زیربار نرفت. شاید 
بپرسید چرا با وجود این مشکلات در فدراسیون مانده ام؟ چندین 
بار درباره این موضوع با آقای تاج صحبت کردم اما او گفته که 

صبر کن همه چیز درست خواهد شد.

نساجی،  پیشین  سرمربی  میلوشوویچ  ساوو  خداحافظی  مراسم 
صحنه های تازه ای در خود داشت، جایی که حتی این ستاره سابق 
فیورنتینا هم از آن متعجب شده بود.گریه شدید ساکت الهامی در 

مراسم تودیع ساوو!
این که می گویند اشک های ساکت دم مشک  اوست یک حقیقت 
صرف است. مربی همیشگی نساجی با همان شور و احساسات 
به میدان برگشته تا هوای رختکن تیمش مثل هوای امروز تهران 

بارانی باشد.
باخت دراماتیک نساجی به پرسپولیس در ورزشگاه شهید وطنی 
تعدادی روی دروازه  پر  تیم حملات  این  آن هم در روزی که 
میهمان نامدار خود داشت و سه بار تیرک دروازه اش را به لرزه 
لیگ  در  بقا  در کورس  تیم  این  تا شرایط  باعث شد  آورد،  در 
ساوو  استعفای  باخت،  این  تبعات  از  یکی  شود.  برتر سخت تر 
میلوشوویچ از هدایت نساجی بود که مورد پذیرش مدیران این 
باشگاه هم قرار گرفت تا دوباره ساکت الهامی که از ابتدای فصل 
سرمربی این تیم بود و دوره محرومیتش را سپری کرده، دوباره به 
نفر اول نیمکت تبدیل شود. ساکت که دیروز به بازیکنان دوباره 
معرفی شده بود، امروز با خرید یک هدیه در مراسمی که قرار 
بود به سرمربی پیشین تیم تعلق داشته باشد حضور یافت و برای 

همکارش گریست.
باشگاه  مدیرعامل  بایندریان  حمید  جلسه  این  ابتدای  در 

نساجی گفت:
»ما امروز دور هم جمع شدیم تا به رسم و سنت ایرانی خودمان، 
اخلاق  بحث  کنیم.  تشکر  و  تقدیر  محترم  سرمربی  زحمات  از 
مداری ساوو برای من خیلی جالب بوده. فردی بود که همه مسائل 
در  هیچوقت  و  بود  ما  همه سمت  می کرد،  رعایت  را  حرفه ای 

مسیری که باشگاه را تحت فشار بگذارد، قرار نگرفت.«
در ادامه نوبت ساوو میلوشوویچ بود که پس از خوش و بش با 

شاگردان سابقش حرف بزند. او گفت: 
»این زندگی فوتبالی است و بعضی مواقع مهم نیست که چقدر 
سخت می شود، ما باید آن را بپذیریم. زیبایی فوتبال هم به همین 
مسائل است. برای کادر فنی جدید تیم آرزوی موفقیت می کنم. این 
حرف ها را از اعماق قلبم زدم. بهترین آرزوها را برایتان دارم و 

همیشه دلم با شما خواهد بود.«
خداحافظی گرم سرمربی سابق نساجی از بازیکنانش

در این لحظات ساکت که منقلب شده بود، با تشکر از سرمربی 
سابق نساجی گفت: »فکر میکنم لیاقت ساوو خیلی بیشتر از این ها 
بود. خدا شاهد است که دیروز گفتم که از این اتفاق خیلی ناراحت 
شدم. این فوتبال هیچ ارزشی ندارد. ببینید که این فوتبال با آدم چه 
می کند، همه جوره نامرد است! اصلا نمیتوان درباره ساوو صحبت 
کنم. فقط می توانم بگویم برای این مرد بزرگ و همکارانش آرزوی 

موفقیت می کنم. خوشحالم که ایشان را از نزدیک دیدم.«
او در ادامه گفت: »آرزوی صادقانه من این است که اگر در تیم 
ماند که چه بهتر ولی اگر نماند زودتر به ایران برگردد. وظیفه ما 
این است که چنین افرادی را بیاوریم و فرهنگمان را به آنها نشان 
دهیم و اینها بتوانند به فوتبال ما کمک کنند. لیاقت این مرد خیلی 
بیشتر از این حرف هاست. نباید اینطور میشد ولی هیچ حرفی برای 

گفتن باقی نمانده است.«

گریه شدید ساکت الهامی در 
مراسم تودیع ساوو!



مذاکرات عمان؛ دیپلماسی در مسیر حفظ منافع ملی

دور نخست مذاکرات میان ایران و امریکا درحالی ۲۳ فروردین ماه 
در مسقط پایتخت عمان انجام شد که به نظر می رسد جمهوری 
اسلامی ایران با انتخاب درست مسیر دیپلماسی غیرمستقیم تلاش 
دولت  مواضع  از  آزمایی  راستی  ملی،  منافع  تا ضمن حفظ  کرد 
ترامپ داشته باشد.   سرانجام مذاکرات جمهوری اسلامی ایران 
و آمریکا در شکل غیرمستقیم آغاز شد اما برخی گمانه زنی های 
رسانه ای درباره آینده آن همچنان ادامه دارد. این دور از مذاکرات 
روز شنبه ۲۳ فروردین در مسقط عمان با هدایت عباس عراقچی 
وزیر امور خارجه ایران، همراهی مجید تخت روانچی، کاظم غریب 
آبادی و اسماعیل بقایی و در سوی دیگر استیو ویتکاف فرستاده 
ویژه دونالد ترامپ در امور خاورمیانه برگزار شد.دونالد ترامپ در 
مصاحبه ای با شبکه تلویزیونی فاکس بیزنس در هفدهم اسفند۱۴۰۳ 
خبر داد که نامه ای برای رهبرمعظم انقلاب ارسال کرده  است، از 
دوره  در  آمریکا  و  ایران  روابط  مورد  در  گمانه زنی ها  روز  همان 
فرآیند  هرچند  شد.  آغاز  ترامپ  دونالد  ریاست جمهوری  جدید 
رسیدن نامه به ایران و پاسخ تهران به این نامه بسیار طولانی شد 
و نهایتاً در تعطیلات نوروز ایران پاسخ خود را به نامه ترامپ از 
طریق عمان ارسال کرد، اما در نهایت جمهوری اسلامی ایران در 
پاسخ به نامه ترامپ، مذاکرات غیرمستقیم به میزبانی مسقط پایتخت 
عمان را پذیرفت.مسقط در گذشته نیز بارها میزبانی از مذاکرات 
مستقیم یا غیرمستقیم ایران و آمریکا را بر عهده داشته  است. در 
دوره ریاست  جمهوری باراک اوباما و در سال ۱۳۹۰، مسقط میزبان 
مذاکرات محرمانه مستقیم میان مقام های وزارت امور خارجه ایران 
و مقام های وزارت خارجه آمریکا بود. این مذاکرات محرمانه نهایتاً 
به فرآیندی منجر شد که در دوره ریاست جمهوری حسن روحانی 
به مذاکرات منتهی به برجام انجامید. عمان بعد از خروج آمریکا 
بار  نیز چندین  بایدن  ریاست جمهوری جو  دوره  در  و  برجام  از 
میزبان مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا بود.موضوع مذاکرات 
ایران و آمریکا سالهاست به بخش مهمی از تحلیل های رسانه ای 
در داخل و خارج از ایران تبدیل شده است؛ به نحوی که حتی 
علاوه بر مقامات غیررسمی، مقام های رسمی بسیاری از کشورها به 
موضوع مذاکره میان ایران و آمریکا واکنش نشان می دهند.مسعود 
پزشکیان روز چهارشنبه ۲۰ فروردین۱۴۰۴، در آیین بزرگداشت 
روز ملی فناوری هسته ای گفت: روز شنبه دکتر عراقچی در راستای 
اجرای تدابیر و سیاست های نظام در عمان با آمریکا وارد گفتگوی 
غیرمستقیم خواهد شد. موضع جمهوری اسلامی ایران در خصوص 
مسائل کلان، همان است که رهبری معظم بارها با صراحت بیان 
در سایر  و  تردید  غیرقابل  و  کرده اند؛ موضعی روشن، مستحکم 
شکل  گفت وگوها  دارد،  وجود  تعامل  امکان  که  نیز  موضوعات 
خواهد گرفت.اعتمادسازی یکی از محورهایی است که جمهوری 
اسلامی ایران بارها بر آن تاکید داشته و مواضع ایران در این زمینه 
ریاست  اول  دوره  در  برجام  از  آمریکا  خروج  از  پس  ویژه  به 

جمهوری ترامپ به دلیل مواضع اعلامی و اعمالی بر بی اعتمادی به 
غرب به ویژه آمریکا متمرکز بوده است. مسعود پزشکیان در جلسه 
هیات دولت)۱۰/۱/۱۴۰۴( پس از ارسال پاسخ نامه ایران به آمریکا 
از طریق عمان تاکید کرد که در این پاسخ اگر چه موضوع مذاکره 
مستقیم میان دو طرف رد شده، اما همانگونه که از قبل هم هیچ گاه 
مسیرهای گفتگوی غیرمستقیم از طرف جمهوری اسلامی بسته نشده 
بود، در این نامه نیز عنوان شده مسیر مذاکره غیرمستقیم باز است 
فقط  این  و  نداشته  پرهیز  مذاکره  از  هیچ گاه  ایران  شده  تاکید  و 
بدعهدی ها بوده که باعث بروز مشکل در این مسیر شده که باید 
جبران و اعتمادها بازسازی شوند؛ این نوع رفتار آمریکایی هاست 
جمهوری  می کند.همچنین  مشخص  را  مذاکره  مسیر  ادامه  که 
اسلامی ایران در مواضع اعلامی و اقدامی خود بارها تاکید کرده 
است که به دنبال استفاده غیرصلح آمیز از انرژی هسته ای نیست 
و همواره در مسیر فعالیت های صلح آمیز هسته ای حرکت کرده 
در  فروردین،  چهاردهم  پنج شنبه  شامگاه  پزشکیان  است.مسعود 
گفت وگوی تلفنی با »محمد بن سلمان آل سعود« ولیعهد عربستان 
سعودی تاکید کرد جمهوری اسلامی ایران هیچ گاه به دنبال جنگ 
و درگیری نبوده و استفاده غیرصلح آمیز از انرژی هسته ای نیز به 
امکان  این  ندارد.  ما  دفاعی  و  امنیتی  هیچ وجه جایی در دکترین 
وجود دارد که فعالیت های هسته ای جمهوری اسلامی ایران همچون 
همه سال های گذشته به طور کامل تحت راستی آزمایی قرار گیرند. 
جمهوری اسلامی ایران آماده تعامل و گفت وگو در زمینه رفع برخی 
تنش ها، بر اساس منافع و احترام متقابل است.سیدعباس عراقچی 
وزیر امورخارجه جمهوری اسلامی ایران نیز روز شنبه پیش از آغاز 
مذاکرات غیرمستقیم با طرف آمریکایی گفت: نیت ما رسیدن به یک 
توافق منصفانه و شرافتمندانه از موضع برابر است. وی تاکید کرد 
که اگر طرف مقابل هم از همین موضع وارد شده باشد شانسی برای 
یک تفاهم اولیه که منجر به یک مسیر مذاکراتی شود وجود خواهد 
داشت. همچنین اگر اراده کافی وجود داشته باشد درباره »جدول 
زمانی گفتگوها« تصمیم می گیریم.اما ورای تحلیل ها و مواضع همه 
طرف ها و کشورهای دیگر که همگی نشانه های مثبت از پیشرفت 
در مذاکرات را نشان می داد، جمهوری اسلامی ایران با پاسخ مثبت 
به برگزاری مذاکرات غیرمستقیم می تواند بعنوان سنجه ای برای 
راستی آزمایی تعهد آمریکا در مسیر دیپلماسی بهره ببرد و در عین 

حال منافع ملی را با ابزار دیپلماسی ارتقا دهد.
مذاکرات ایران و آمریکا؛ دیپلماسی برای منافع ملی

سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران پیش 
با سازنده خواندن  با خبرنگاران،  ترک مسقط در گفت و گو  از 
فضای نخستین مرحله مذاکرات با آمریکایی ها، گفت: قرار است 

شنبه آینده نیز در همین سطح گفتگوها برگزار شود.
وزیر امور خارجه درباره امکان رسیدن به جدول زمانی هم گفت: 
امروز فضای جلسه به گونه ای بود که این ادامه و استمرار را در 

حقیقت تضمین می کرد و نشان می داد. در جلسه بعدی که شنبه 
مذاکرات  دستورکار  وارد  می کنیم  سعی  می شود،  برگزار  آینده 
خواهدداشت. هم  زمانی  جدول  خود  کنار  در  طبعا  که  شویم 

نخستین  در  آمریکا  رئیس جمهوری  ترامپ  دونالد  این،  از  پیش 
اظهارنظر پس از نخستین دور گفت وگوهای غیرمستقیم میان تهران 
- واشنگتن در مسقط عمان اعلام کرد: گفت وگوها با ایران خوب 
محلی  وقت  به  شب  شنبه  آمریکا  جمهوری  می رود.رئیس  پیش 
هواپیمای  وان،  فورس  ایر  هواپیمای  در  با خبرنگاران  گفتگو  در 
ریاست جمهوری آمریکا درباره مذاکرات عمان، در عین حال بر 
اهمیت اتمام مذاکرات و رسیدن به نتیجه تاکید کرد و گفت که 
به همین دلیل دوست ندارد اکنون درباره آن صحبت کند. کاخ 
به  واشنگتن   - تهران  گفت وگوهای  درباره  بیانیه ای  در  نیز  سفید 
ریاست سید عباس عراقچی وزیر خارجه جمهوری اسلامی ایران 
و استیو ویتکاف نماینده ویژه ترامپ در امور خاورمیانه در مسقط 
با قدردانی از کشور عمان اعلام کرد: گفت وگوها با ایران بسیار 
مثبت و سازنده بود.مذاکرات مسقط درحالی برگزار شد که پیش تر 
از سوی رئیس جمهوری آمریکا عنوان شده بود که این مذاکرات 
به صورت مستقیم برگزار می شود، همچنین روزنامه وال استریت 
ژورنال به نقل از مقام های این کشور گزارش داد که ایالات متحده 
برای انجام مذاکرات مستقیم هسته ای به ایران فشار می آورد. اما 
در نهایت مذاکرات مسقط به صورت غیرمستقیم میان عراقچی و 
ویتکاف برگزار شد. آمریکایی ها به ویژه ترامپ پیش تر باوجود 
تاکید بر دیپلماسی در مسیری دیگر و پرمتناقض از گزینه نظامی 
بسیاری  منفی  های  واکنش  با  که  آوردند  می  میان  به  سخن  نیز 
 ۱۰ یکشنبه  روز  آمریکا  رئیس جمهور  ترامپ  شد.دونالد  مواجه 
فروردین در گفت وگو با شبکه »ان بی سی نیوز« با لحنی تهدیدآمیز 
علیه ایران مدعی شد: »اگر با ایران به توافق نرسیم و ضمانتی برای 
عدم ساخت سلاح هسته ای توسط ایران دریافت نکنیم، این کشور 

بمباران خواهد شد.«
مذاکرات غیرمستقیم؛ پاسخ مستقیم به بی اعتمادی به آمریکا

موضوع مذاکرات غیرمستقیم میان ایران و آمریکا درحالی به مرکز 
توجه رسانه ای در کشور و رسانه های جهان تبدیل شده است که 
به نظر می رسد، همانطور که بسیاری از مقامات ارشد نظام مطرح 
کرده اند، مذاکرات غیرمستقیم مقدمه ای برای آشنایی با مطالبات 
را  غیرمستقیم  مذاکرات  همچنین  است.  مقابل  طرف  امتیازات  و 
می توان سنجه و شاقولی برای راستی آزمایی تعهد و عملگرایی 
طرف مقابل و اعتقاد واقعی به مذاکره برای حل و فصل مسایل و 

مشکلات مورد ارزیابی قرار داد.
در این میان همانطور که رهبر معظم انقلاب نیز پیش تر فرموده اند: 
»در مذاکره باید انسان مطمئن باشد که طرف مقابل به آنچه متعهّد 
شد عمل خواهد کرد. وقتی میدانیم عمل نمیکند، چه مذاکره ای؟ 
افکار عمومی  فریب  مذاکره  اظهار  و  مذاکره  به  بنابراین، دعوت 
انقلاب  رهبر  اخیراً  که  است  موضعی  این  است.«)۱۴۰۳/۱۲/۲۲( 
اسلامی در دیدار رمضانی دانشجویان، در ارتباط با مباحث مربوط 

به مذاکره مجدد با دولت ایالات متحده آمریکا، مطرح کرده اند.
همچنین مسعود پزشکیان نیز روز شنبه ۱۶ فروردین ۱۴۰۳ در دیدار 
عیدانه با جمعی از مردم، مسئولان و نمایندگان مجلس تاکید کرد 
که جمهوری اسلامی ایران خواهان گفت وگو از موضع برابر است؛ 
نه این که از یک سو ایران را تهدید کنند و از سوی دیگر بخواهند 
مذاکره کنند. اگر خواهان مذاکره هستید دیگر تهدید برای چیست؟ 
آمریکا امروز نه تنها ایران، که جهان را تحقیر می کند و این رفتار 
با درخواست مذاکره تناقض دارد. ما اگر در داخل دعوا نکنیم، 
مذاکرات  درحالی  نخواهد.درنهایت،  کارساز  خارجی  توطئه های 
میان آمریکا و ایران شنبه آینده در مسقط پایتخت عمان ادامه خواهد 
یافت که به نظر می رسد جمهوری اسلامی ایران در دور نخست 
مذاکرات تلاش کرد تا با بهره گیری از مذاکرات غیرمستقیم در 
چارچوب اصول عزت، حکمت و مصلحت گام برداشته و مسیر 
اعتمادسنجی از جدیت و تعهد دولت آمریکا را در مذاکره مورد 
ارزیابی قرار دهد. اما در نهایت توپ در زمین آمریکاست و دولت 
ترامپ باید تصمیم بگیرد که با رفع تحریم ها، حقوق ملت ایران 

را در استفاده صلح آمیز از انرژی هسته ای به رسمیت بشناسد.

فلاحت  پیشه : 

استقبال کشورهای منطقه از مذاکرات ایران و آمریکا حتی زمان 
برجام هم وجود نداشت

نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: بسته به اینکه 
توافق  امکان  شوند،  نزدیک  یکدیگر  سناریوی  به  طرفین 
کشورهای  تمام  که  همین  معتقدم  من  بود.  خواهد  بیشتر 
منطقه، به جز اسرائیل، از این مذاکرات استقبال کردند، پیام 
روشنی برای آمریکا است که به دنبال ثبات در خاورمیانه 
خاورمیانه  در  آمریکا  اقتصادی  مبادلات  بالاترین  هستند. 
است. این پیام، پیامی است که حتی زمان برجام هم وجود 
نداشت و به نظر من، تقویت کننده امکان مذاکرات است. 

امنیت  کمیسیون  سابق  رییس   فلاحت پیشه  حشمت الله 
نتیجه ای که مذاکرات  با  رابطه  مجلس شورای اسلامی در 
ادامه دار میان ایران و آمریکا خواهد داشت و نقش نیروهای 
داخلی و خارجی در ثمربخش بودن این مذاکرات، گفت: 
هر  به  مسقط،  مذاکرات  دستاورد  مهم ترین  که  معتقدم  من 
حال عملگرایی دیپلماتیک بود و این دستاورد کمی نیست. 
ایران و  این است که جریانات مخالف مذاکره در  دلیلش 
طرف  دو  که  می کردند  مطرح  را  ادعا  این  عمدتاً  آمریکا، 
پیش  در  دیگری  سیاست  زیرا  کرده اند،  بهانه  را  مذاکره 
دارند. یعنی در سمت آمریکا، مدعی بودند که آمریکایی ها 
یک  می کنند  سعی  بیشتر  نظامی،  لشکرکشی  به  توجه  با 
فرصت محدود به مذاکره دهند، ولی اصل کار برای آن ها 
در  است.  ایران  علیه  نتانیاهو  نقطه زنی  سیاست  با  همراهی 
ایران  که  بودند  معتقد  برخی  حال  هر  به  هم  دیگر  سمت 

به دنبال مذاکره نیست و بیشتر به دنبال وقت کشی است.
ما برای همکاری اقتصادی با آمریکا هیچ منع ایدئولوژیکی 
برای  را  سناریو  دو  الملل  بین  مسائل  تحلیل گر  نداریماین 
اول  سناریوی  کرد:  اظهار  و  شد  متصور  مذاکرات  ادامه 
این است که به هر حال ایران و آمریکا بر سر چیزی شبیه 
برجام توافق کنند و این توافق در زمان ترامپ شکل بگیرد. 
در همان زمان هم مطرح بود، زیرا عده ای معتقد بودند که 
عملًا ترامپ به دو دلیل برجام را به عبارتی پاره کرد. دلیل 
پیمان  این  پای  خودش  امضای  خواست  که  بود  این  اول 
اقتصادی  منافع  دنبال  به  ترامپ  اینکه  مهم تر  دلیل  و  باشد 
از این توافق بود و معتقد بود که باید واسطه ها کنار روند 
ایران و آمریکا امضا کنند تا آمریکا بتواند مزایای اقتصادی 
معتقدم  من  برود،  پیش  سناریو  این  اگر  آورد.  دست  به 

نیز  رئیس جمهور  ندارند.  مشکلی  سناریو  این  با  ایرانی ها 
هیچ  آمریکا  با  اقتصادی  همکاری  برای  ما  که  کرده  اعلام 

منع ایدئولوژیکی نداریم.
استقبال کشورهای منطقه از مذاکرات ایران و آمریکا 

حتی زمان برجام هم وجود نداشت
روند  بر  کشورها  سایر  نقش  خصوص  در  فلاحت پیشه 
به  طرفین  اینکه  به  بسته  کرد:  اظهار  جاری،  مذاکرات 
سناریوی یکدیگر نزدیک شوند، امکان توافق بیشتر خواهد 
جز  به  منطقه،  کشورهای  تمام  که  همین  معتقدم  من  بود. 
روشنی  پیام  کردند،  استقبال  مذاکرات  این  از  اسرائیل، 
برای آمریکا است که به دنبال ثبات در خاورمیانه هستند. 
بالاترین مبادلات اقتصادی آمریکا در خاورمیانه است. این 
پیام، پیامی است که حتی زمان برجام هم وجود نداشت و 
به نظر من، تقویت کننده امکان مذاکرات است. ولی واقعیت 
را باید در نظر بگیریم. من معتقدم که اگر تابوشکنی صورت 
نگیرد، نتیجه مذاکرات به سمت سود برای نتانیاهو خواهد 
اقتصادی  دورنمای  و  مشوق ها  آمریکا  و  ایران  هرچه  بود. 
بین  توافق  امکان  کنند،  ترسیم  را  خود  امنیتی  همکاری  و 
ایران  اشتراک  نقطه  دو  به عبارتی،  بیشتر خواهد شد.  آن ها 
و آمریکا می تواند همکاری اقتصادی و همکاری در حوزه 
امنیت منطقه باشد. این کار علاوه بر اینکه ایران و آمریکا 
را به هم نزدیک می کند، منافع کشورهای منطقه را نیز در 
تنش زدایی ایران و آمریکا قرار خواهد داد. این کاری است 
که باید صورت بگیرد و من معتقدم بدون تابوشکنی، چنین 

کاری امکان پذیر نخواهد بود.

یک فعال سیاسی تاکید کرد: مذاکرات با آمریکا در عرض 
نوعی  به  و  ایران گذاشت  بازار  بر  را  تاثیر خود  یک روز 
به آنچه  اول مذاکرات  توانست در دور  جمهوری اسلامی 
به  اشاره  با  پیدا کند. محمد هاشمی  که می خواهد دست 
بیان  آمریکا،  و  ایران  بین  غیرمستقیم  مذاکره  دستاوردهای 
کرد: مذاکرات بین دو طرف پشت درهای بسته انجام شد؛ 
کرد.  ترسیم  را  مذاکرات  فضای  خیلی  شود  نمی  بنابراین 
بود که مذاکرات  این  اذعان کردند  آنچه که دو طرف  اما 
به  اند  توانسته  طرف  دو  هر  است.  بوده  مثبت  و  سازنده 
انتقال  به یکدیگر  را  ایرانیان، خواسته های خود  خصوص 
به  شود  می  چگونه  که  شده  ایجاد  فضا  این  البته  دهند. 
ترامپ اعتماد کرد؟وی تاکید کرد: برای اینکه منطقه عاری 
از تنش و جنگ باشد، این مذاکره تاثیرگذار است. از سوی 
بر  روز  یک  عرض  در  را  خود  تاثیر  مذاکرات  این  دیگر 
 ۲۰ حدود  روز  یک  عرض  در  گذاشت.  ایران  بازار  روی 

و  دلار  قیمت  کرد.  پیدا  افزایش  ایران  پول  ارزش  درصد 
نفع  به  کاملا  مذاکرات  این  مجموع   در  شد.  تعدیل  سکه 
ایران بوده است. به نفع آمریکایی ها نیز بوده است.از سوی 
انتخاباتی خود اعلام  ترامپ در دوران رقابت  های  دیگر 
کرده بود که  اگر من بودم جنگ غزه و اوکراین رخ نمی 

داد و من می خواهم این جنگ ها را تمام کنم.
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میثم الوان پور شهردار خبر داد؛ 

اختصاص 25 میلیارد تومان اعتبار برای آسفالت معابر آستارا
شهردار آستارا با اشاره به اختصاص ۲۵ میلیارد تومان در مرحله اول 
آسفالت  نوسازی  گفت:  شهر  این  در  آسفالت  نهضت  اجرای  برای 
شمال  در  آستارا  گردشگرپذیر  و  مرزی  شهر  فرعی  و  اصلی  معابر 

غربی استان گیلان در دستورکار قرار گرفته است.
اجرایی  عملیات  ضرورت  و  اهمیت  به  اشاره  با  الوان پور  میثم 
آسفالت معابر اصلی و فرعی این شهر مرزی، گردشگرپذیر و پرتردد 
استان گیلان اظهار کرد: با توجه به ۳۵۰ تن قیر موجود و بر اساس 
اولویت بندی به زودی ورودی و خروجی و همچنین معابر اصلی و 

پرتردد شهر آستارا آسفالت خواهد شد.
معابر  مناسب سازی  راستای  در  آستارا  شهرداری  اینکه  بیان  با  وی 
مختلف  اصلی  معابر  آسفالت  شهروندان،  مطالبات  به  پاسخگویی  و 
از  آسفالت  افزود:  است،  داده  قرار  کار  دستور  در  را  آستارا  شهر 
وضعیت  بهبود  به جهت  و  است  آستارا  شهر  مردم  به حق  مطالبات 
آسفالت  روی  بر  تمرکز  تمام  آستارا،  گردشگرپذیر  شهر  آسفالت 

مناطق پرتردد شهری خواهد بود.
ارتقاء  و  ساماندهی  اینکه  بیان  با  آستارا  پور شهردار  الوان  مهندس 
عمرانی  بودجه  سرفصل های  مهم ترین  از  شهری  معابر  کیفی  سطح 

و  شهری  فضاهای  کالبدی  ساماندهی  هدف  با  که  است  شهرداری 
بهسازی اصولی کوچه ها و خیابان های اصلی شهر اجرایی می شود، 
احداث،  شهرداری،  فعالیت  حوزه های  مهم ترین  از  یکی  گفت: 
با هدف ایجاد تحول ساختاری  نگهداری و بهسازی معابر است که 
در سطح شهر همواره در دستور کار قرار دارد، به گونه ای که علاوه 
ارتقای  نظیر  دیگری  شاخص های  شهروندان،  تردد  در  سهولت  بر 

کیفی سیما و منظر شهری نیز تحقق می یابد.
الوان پور با اشاره به تهیه ۳۵۰ تن قیر جهت آسفالت معابر اصلی و 
نیاز  و  شهری  معابر  وضعیت  به  توجه  با  گفت:  آستارا  شهری  فرعی 
اعتبار  پیش بینی  با  اول  مرحله  در  مختلف،  نقاط  در  شهر  ضروری 
اصلی  معابر  بخصوص  معابر  آسفالتکاری  به  نسبت  تومان  میلیارد   ۲۵

اقدام خواهد شد.
الوان پور با بیان اینکه میزان تولید روزانه زباله آستارا در روزهای 
اساس  بر  نوروزی  تعطیلات  در  که  است  تن   ۱۰۰ از  کمتر  عادی 
آمارها به دلیل ورود جمعیت زیاد گردشگران و مسافران به ۱۵۰ تن 
افزایش می یابد، افزود: با توجه به اینکه آستارا شهری گردشگرپذیر 
ایام  در  تولیدی  زباله  است،  زیادی  مسافران  پذیرای  روزانه  و 
و  زحمتکش  پاکبانان  و  یافت  افزایش  تن   ۱۵۰ به  نوروز  تعطیلات 
پرتلاش شهرداری بندر آستارا بصورت دو شیفته در حال جمع آوری 

پسماند شهری بودند.
در  که  آستارا  مرزی  و  زیبا  بندر  کرد:  خاطرنشان  آستارا  شهردار 
آذربایجان  همسایگی کشور جمهوری  و  گیلان  استان  غربی  شمال 
است  ایران  اسلامی  جمهوری  گردشگرپذیر  مناطق  از  دارد  قرار 
فصول  و  روزها  در  بخصوص  آن،  در  زباله  تولید  بالای  میزان  اما 

پرمسافر سال به حد هشدار می رسد.

ساماندهی و ارتقاء سطح کیفی معابر شهری از مهم ترین 

سرفصل های بودجه عمرانی شهرداری است که با هدف ساماندهی 

کالبدی فضاهای شهری و بهسازی اصولی کوچه ها و خیابان های 

اصلی شهر اجرایی می شود

محمد هاشمی: 
ایران برنده دور اول مذاکرات با آمریکا بود
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